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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆'

Τετάρτη 7 Οκτωβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 7 Οκτωβρίου 1998, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.29' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 6.9.98
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Γ' συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 6
Οκτωβρίου σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "Ρυθµίσεις δασµολογικού και
φορολογικού περιεχοµένου, τροποποίηση του Κώδικα Φορολογικής
∆ικονοµίας και άλλες διατάξεις").
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη, Βουλευτή Α' Αθηνών, τα ακόλουθα:
"Α'. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σ. Βαρώσης, επιχειρηµατίας
Θεσ/νίκης, διαµαρτύρεται για τη µη αποστολή επαγγελµατικών
επιστολών του.
2) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού
Σώµατος Περιφέρειας Αττικής ζητεί την άµεση λήψη µέτρων που θα
αποκαθιστούν την εργασιακή νοµιµότητα για τους υπαλλήλους του
Πυροσβεστικού Σώµατος.
3) Οι Βουλευτής κύριοι ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ και
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Εµπόρων Νοµού Θεσ/νίκης ζητεί την
άµεση µετεγκατάσταση της κρεαταγοράς Θεσ/νίκης για λόγους
υγιεινής.
4) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Εµπόρων
Νοµού Θεσ/νίκης καταγγέλλει παρανοµίες στη λειτουργία των
περιπτέρων της Θεσ/νίκης.
5) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Μονίµων ∆ασοφυλάκων Βορείου
Ελλάδος ζητεί να µη µεταταχθούν δασοφύλακες στο Πυροσβεστικό
Σώµα που είναι αναγκαίοι στη δασοπυρόσβεση.

6) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Ειδικό
Φιλανθρωπικό Σωµατείο Βόλου Μαγνησίας "Φίλες της Αγάπης"
ζητεί να υπαχθούν σε ασφαλιστικό οργανισµό οι άποροι
ανασφάλιστοι ανάπηροι πόλεων κάτω των 65 χρόνων.
7) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος της 13ης Εδαφικής
Περιφέρειας ζητεί την κατασκευή έργων υποδοµής στην Νότια
Καρυστία Εύβοιας.
8) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκύρου Εύβοιας ζητεί την
κατασκευή έργων επισκευής της παραλίας Μώλου Σκύρου.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ και
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Επιµελητηριακός 'Οµιλος Ανάπτυξης Ελληνικών Νησιών ζητεί την
αναβάθµιση του Υπουργείου Αιγαίου σε Υπουργείο Ελληνικών
Νησιών.
10) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Προστασίας Περιβάλλοντος Ληλαντίου Πεδίου Χαλκίδας
καταγγέλλει παράνοµες χωµατοληψίες που καταστρέφουν το
φυσικό περιβάλλον του Ληλάντιου Πεδίου.
11) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Παραδεισίου Εύβοιας ζητεί την εκ νέου ασφαλτόστρωση
τµήµατος της οδικής αρτηρίας Χαλκίδος - Καρύστου.
12) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Πανελλήνιος Σύλλογος ∆ανειοληπτών από Τράπεζες και
Οργανισµούς ζητεί να παύσουν άµεσα οι κατασχέσεις και οι
πλειστηριασµοί.
13) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Νοµάρχης Εύβοιας ζητεί την αποκατάσταση των ζηµιών που
προκάλεσε η πυρκαγιά της 4ης/7/98 στην Εύβοια.
14) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Μαρµαρίου Εύβοιας ζητεί την κατασκευή έργων
οδοποιίας στην περιοχή της.
15) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟ-
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ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων του Ενιαίου Λυκείου Καρύστου Εύβοιας ζητεί την
κατασκευή νέων αιθουσών διδασκαλίας στο Λύκειο.
16) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων Νοµού Εύβοιας "Η ∆ΗΜΗΤΡΑ"
ζητεί την αποζηµίωση γεωργών και κτηνοτρόφων της περιοχής της
που επλήγησαν από πυρκαγιά τον Ιούλιο του '98.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ και
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
∆ήµος Τήλου του Νοµού ∆ωδεκανήσου ζητεί για τα νησιά κάτω των
1000 κατοίκων να ισχύσουν ξεχωριστές διατάξεις της γενικότερης
νοµοθεσίας περί οικοδοµής.
18) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο το νεοσύστατο Σωµατείο
Φίλων του Αρχαιολογικού Μουσείου Σπάρτης υποβάλλει προτάσεις
για την ίδρυση νέου Αρχαιολογικού Μουσείου Σπάρτης.
19) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Προµηθευτικός Συνεταιρισµός
Φαρµακοποιών Αιτωλ/νίας ζητεί την υπαγωγή των επιχειρήσεων
της µορφής "Συνεταιρισµός Περιορισµένης Ευθύνης" στο Νόµο περί
συγχωνεύσεων.
20) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Ξηροµέρου Αιτωλ/νίας ζητεί να πληρωθούν οι
καπνοπαραγωγοί της οµάδας καπνού Ξηροµέρου.
21) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των εν Αθήναις και
Απανταχού Παραµεγδοβίων εκ των Νοµών Ευρυτανίας, Αιτωλ/νίας,
Καρδίτσας ζητεί πληροφορίες για την εκτέλεση εργασιών στον
Παραµεγδόβιο δρόµο της περιοχής του.
22) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Γεωργικός Πιστωτικός
Συνεταιρισµός και Πωλήσεως Προϊόντων Μυρτιάς Τριχωνίδας ζητεί
την αύξηση των στρεµµατικών ενισχύσεων των αγροτών της
περιοχής του.
23) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος
Οικισµού "Λούρος" υποβάλλει προτάσεις για τη διαµόρφωση του
χώρου του παραθεριστικού οικισµού του στο Νοµό Αιτωλ/νίας.
24) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων για τις ∆υνάµεις
ΗΠΑ ζητεί να διεξαχθεί ένορκη διοικητική εξέταση για παράνοµες
ενέργειες εις βάρος των µελών του.
25) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιεύθυνση Αµυντικής Σχεδίασης,
Προγραµµατισµού και Προϋπολογισµού Εθνικής 'Αµυνας
υποβάλλει προτάσεις για τη µισθολογική προαγωγή των
συνταξιούχων στρατιωτικών.
26) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Χ. Χαραλαµπίδης, κάτοικος Πρέβεζας
τεχνικός αξιωµατικός, υποβάλλει προτάσεις για τη νοµοθετική
ρύθµιση της µισθολογικής προαγωγής των συνταξιούχων
στρατιωτικών.
27) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ικηγορικός
Σύλλογος Χανίων ζητεί την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος
των δικαστηρίων Χανίων µε τη µεταστέγαση του Στρατοδικείου,

Αεροδικείου και Ναυτοδικείου Κρήτης στα κτίρια του Στρατοπέδου
Μαρκοπούλου.
28) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιεύθυνση Αµυντικής Σχεδίασης
Προγραµµατισµού και Προϋπολογισµού του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας υποβάλλει προτάσεις για τη µισθολογική προαγωγή
συνταξιούχων στρατιωτικών.
29) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελλήνων Γυµναστικών και
Αθλητικών Σωµατείων αντιτίθεται στη διοργάνωση από τον
Πανελλήνιο Γυµναστικό Σύλλογο Meeting κλειστού στίβου στη
µνήµη του Κ. Καραµανλή.
30) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Προστασίας Ληλαντίου Πεδίου καταγγέλλει παράνοµες
χωµατοληψίες από το Ληλάντιο Πεδίο.
31) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ιστιαίας Εύβοιας ζητεί τη ρύθµιση του θέµατος των µισθωτών του
∆ήµου Ιστιαίας.
32) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ.
Σεπέτης, κάτοικος Φυλλών Χαλκίδος, καταγγέλλει παράνοµες
χωµατοληψίες από το Ληλάντιο Πεδίο.
33) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Καλλιανού Εύβοιας ζητεί την άµεση ασφαλτόστρωση της
οδού Αγ. ∆ηµητρίου Καλλιανού.
34) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Κάτοικοι
Καστανιώτισσας Εύβοιας ζητούν αποζηµίωση για την καταστροφή
των φυστικοκαλλιεργειών τους.
35) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Λιµενικό Ταµείο Αίγινας ζητεί
την επανεξέταση της µελέτης προστασίας µε φυσικούς ογκόλιθους
των κρηπιδωµάτων του λιµανιού Αίγινας.
36) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση των Απανταχού
Αντικυθηρίων "Ο 'Αγιος Μύρων" ζητεί την οικονοµική ενίσχυση
έργων οδοποιίας στα Αντικύθηρα.
37) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Υπαλλήλων
Πυροσβεστικού Σώµατος Περιφέρειας Αττικής ζητεί τη λήψη
αναγκαίων µέτρων που θα αποκαθιστούν την εργασιακή νοµιµότητα
των υπαλλήλων του Πυροσβεστικού Σώµατος.
38) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος των Απανταχού
Κιµωλίων "Η Οδηγήτρια" ζητεί να λειτουργήσει Λιµενικός Σταθµός
στην Κίµωλο.
39) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ και
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 12ου ∆ηµοτικού Σχολείου
Τρικάλων ζητεί να µεταφερθεί το 1ο νεκροταφείο της πόλης σε άλλο
χώρο, επειδή σχεδόν συνυπάρχει µε το συγκεκριµένο σχολείο.
40) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Αστυνοµικών Υπαλλήλων Νοµού Φωκίδας επισηµαίνει την έλλειψη
προσωπικού σε όλη την Α.∆. Φωκίδας κ.λπ.
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41) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
∆ασκάλων και Νηπιαγωγών Μαγνησίας ζητεί την επίλυση
προβληµάτων της Α/βάθµιας εκπαίδευσης στο Νοµό Μαγνησίας.
42) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία Υπαλλήλων ΟΑΕ∆ ζητεί την επίλυση εργασιακών και
οικονοµικών προβληµάτων των εργαζοµένων στον ΟΑΕ∆.
43) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Ελληνικός
Αυστριακός Πολιτιστικός Σύλλογος του Λιντς της Αυστρίας ζητεί την
αναστήλωση του διατηρητέου µνηµείου της Παλαιάς Μονής του
Αγίου ∆ιονυσίου του εν Ολύµπω, που βρίσκεται στο Λιτόχωρο
Πιερίας.
44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ
ΦΡΑΓΚΙΑ∆ΟΥΛΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα
Ανατολικής Κρήτης του Τεχνικού Επιµελητηρίου της Ελλάδας ζητεί
την εισαγωγή του φυσικού αερίου στο ενεργειακό ισοζύγιο της
Κρήτης.
Β.' ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 7/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
27433/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Aπαντώντας στην ερώτηση 7/15-7-98 που κατατέθηκε από τους
Βουλευτές κυρίους Μ. Μπόσκου και Α. Τασούλα και µετά το
∆1α/14431/31-7-98 έγγραφο του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας,
σχετικά µε την έλλειψη προσωπικού (Επόπτες ∆ηµόσιας Υγείας), τη
Νοµ/κή Αυτ/ση Ιωαννίνων, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Είναι γνωστό ότι οι Ν.Α. σήµερα λειτουργούν κυρίως µε προσωπικό
που υπηρετεί σ' αυτές µε ειδικό καθεστώς απόσπασης, που
καθιέρωσαν οι διατάξεις του Ν. 2218/94.
Το Υπουργείο είχε ζητήσει και οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
προέβησαν στον προγραµµατισµό των αναγκών τους σε
προσωπικό και υπέβαλλαν σχετικά αιτήµατα, προκειµένου να
στελεχωθούν µε ίδιο προσωπικό.
Βάσει των αιτηµάτων αυτών και µετά την προκήρυξη που
δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ 6/τ προκηρύξεων ΑΣΕΠ /5-3-98, έχει
σχεδόν ολοκληρωθεί η διαδικασία πλήρωσης 922 κενών οργανικών
θέσεωνγια τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Ειδικότερα για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ιωαννίνων
προκηρύχθηκαν δέκα (10) θέσεις διαφόρων ειδικοτήτων, σύµφωνα
µε το αίτηµα που η εν λόγω Ν.Α είχε υποβάλλει.
'Οπως κάθε έτος, έτσι και για το 1998 ζητήσαµε µε το 2022/21-1-98
έγγραφό µας µεταξύ άλλων και από τις Ν.Α να υποβάλουν έως 10-
2-98 νέα αιτήµατα για την πρόσληψη τακτικού προσωπικού.
Από έλεγχο που έγινε στα στοιχεία που τηρούνται στην υπηρεσία
µας προέκυψε ότι η Ν.Α. Ιωαννίνων υπέβαλλε το αριθ. 2903/12-2-
98 αίτηµα ,µε το οποίο ∆ε ζητά την πλήρωση θέσεων Εποπτών
∆ηµόσιας Υγείας.
Επανήλθε µε το αριθ. οικ. 5000/17-7-98 νεώτερο αίτηµα το οποίο
είναι εκπρόθεσµο για να πληρωθούν 6 θέσεις τακτικού και 5 θέσεις
εποχιακού προσωπικού Εποπτών ∆ηµόσιας Υγείας.
Σύµφωνα µε την αριθ. 236/94 πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου,
προκειµένου να γίνει πρόσληψη, θα πρέπει εφόσον υπάρχουν
πιστώσεις να δοθεί έγκριση από την Τριµελή εξ Υπουργών
Επιτροπή, προκειµένου να προκυρηχθούν οι θέσεις.
Λόγω διεξαγωγής των εκλογών για την ανάδειξη των οργάνων
διοίκησης των ΟΤΑ Α' και Β' βαθµού στις 11 Οκτωβρίου σύµφωνα
µε τις διατάξεις του άρθρου 28 του Ν. 2190/94, κατά το χρονικό
διάστηµα των 30 ηµερών πριν από την διενέργεια των εκλογών έως
την ηµέρα ανάληψης των καθηκόντων των νέων οργάνων διοίκησης

, απαγορεύεται η πρόσληψη και κάθε υπηρεσιακή µεταβολή
προσωπικού στους ΟΤΑ Α' και Β' βαθµού, ως εκ τούτου δεν είναι
εφικτή η ικανοποίηση του αιτήµατος της Ν.Α. Ιωαννίνων λόγω
έλλειψης χρόνου προκειµένου να ολοκληρωθούν οι απαραίτητες
διαδικασίες για την πρόσληψη του εν λόγω προσωπικού.
Κατόπιν αυτού η ανωτέρω ΝΑ θα πρέπει να επανανέλθει µε νέο
αίτηµα που θα αφορά τις προσλήψεις έτους 1999. Προς τούτο θα
σταλούν έγκαιρα σχετικές οδηγίες.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

2. Στην µε αριθµό 37/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
17357/27-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 37/15-7-1998 ερώτησης που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Νικόλαος Τσιαρτσιώνης
και Γεώργιος Καρασµάνης, σχετικά µε τον περιβόητο ιό της
χιλιετίας, σας πληροφορούµε ότι το Υπουργείο µας και ειδικότερα η
Υπηρεσία Ανάπτυξης Πληροφορικής, η οποία έχει την ευθύνη του
σχεδιασµού και συντονισµού των σχετικών µε την πληροφορική
δραστηριοτήτων στην Ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, ασχολήθηκε
αρχικά µε το "Πρόβληµα του 'Ετους 2000" πριν δύο περίπου έτη.
'Ενας πρώτος κύκλος επαφών µε τα διάφορα Υπουργεία κατέδειξε
ότι, οι οργανισµοί εκείνοι οι οποίοι λόγω της φύσης του αντικειµένου
τους είναι περισσότερο ευάλωτοι σε ότι αφορά το "Πρόβληµα του
'Ετους 2000", βρίσκονται ήδη στη διαδικασία ανάπτυξης νέων
πληροφοριακών συστηµάτων µε πόρους του 2ου Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης. Χαρακτηριστικά τέτοια παραδείγµατα είναι το
ΚΕΠΥΟ, το ΚΗΥΚΥ, το ΙΚΑ, η ΕΣΥΕ, το Υπουργείο Γεωργίας, των
οποίων τα νέα συστήµατα Αντιµετωπίζουν σωστά το επίµαχο
πρόβληµα.
Ανεξάρτητα από αυτήν τη διαπίστωση, λόγω της γενικότερης
κρισιµότητας και πολυπλοκότητας του θέµατος, καθώς και της
ύπαρξης πολλών παλαιών συστηµάτων και εφαρµογών,
αποφασίσθηκε η συστηµατική προσέγγισή του. Το ∆εκέµβριο 1997,
η Υπηρεσία Ανάπτυξης Πληροφορικής απέστειλε εγκύκλιο σε όλες
τις δηµόσιες υπηρεσίες µε σκοπό την ενηµέρωσή τους για το
"πρόβληµα του έτους 2000" και την παροχή σε αυτές βασικών
οδηγιών για την αντιµετώπισή του, ενώ παράλληλα ζητήθηκαν
συγκεκριµένα στοιχεία προκειµένου να εξετασθεί το πρόβληµα σε
όλες του τις διαστάσεις και να εκτιµηθεί το µέγεθός του.
'Ηδη, τα στοιχεία που συγκεντρώθηκαν αξιοποιούνται στο πλαίσιο
εκπονούµενης µελέτης, η οποία χρηµατοδοτείται από την Τεχνική
Βοήθεια του Επιχειρησιακού Προγράµµατος "Κλεισθένης".
Συγκεκριµένα, ο µελετητής θα παραδώσει τον Οκτώβριο 1998
τεύχος οδηγιών προς τις δηµόσιες υπηρεσίες στο οποίο θα
περιγράφονται οι διάφορες παράµετροι του προβλήµατος και οι
διαθέσιµες τεχνικές αντιµετώπισής του, ενώ θα διατυπώνονται και
οδηγίες για την ανάλυση και αποτίµησή του. Επιπρόσθετα, ο
µελετητής θα ασχοληθεί µε την επίλυση του "προβλήµατος του
έτους 2000" σε όλα τα µεγάλα δηµόσια κέντρα πληροφορικής.
Παράλληλα µε τις ενέργειες αυτές, συνεργαζόµαστε µε τις οµόλογες
υπηρεσίες των άλλων χωρών µελών της ευρωπαϊκής 'Ενωσης -
ιδιαίτερα, στο πλαίσιο του προγράµµατος ΙDΑ για την Ανταλλαγή
∆εδοµένων µεταξύ των ∆ιοικήσεων.
Aνεξάρτητα από τα προαναφερόµενα θεωρούµε ότι η υπεύθυνη και
σωστή ενηµέρωση και η ευαισθητοποίηση των υπευθύνων, µε
αποφυγή δηµιουργίας κλίµατος πανικού, είναι η πρώτη αλλά και η
ουσιαστικότερη παρέµβαση στην προσπάθεια επιτυχούς
αντιµετώπισης του "Προβλήµατος του 'Ετους 2000".

Ο Υπουργός
ΑΛ. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ"



78 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

3. Στις µε αριθµό 39/98 και 278/98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 400/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 39/98 και 278/98 των Βουλευτών
κυρίων Π. Φουντουκίδου, Β. Πολύζου, Π. Ψωµιάδη, Αν. Ιντζέ και Στ.
Παπαθεµελή, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Κέντρο Αποδήµων Μακεδόνων (ΚΑΜ) ιδρύθηκε το 1967 σαν
ένας συνδετικός κρίκος, τότε, του εθνικού Κέντρου µε τους
αποδήµους Μακεδόνες. ∆ιοικητικά είχε ενταχθεί στην Εταιρεία
Μακεδονικών Σπουδών, η οποία και υιοθέτησε σχετική ιδρυτική
Απόφαση, την 18η-5-1967.
'Οπως είναι γνωστό, η Κυβέρνηση µε στόχο τον έλεγχο, τη
διαφάνεια, την ορθολογική διαχείριση και την περιστολή των
δηµοσίων δαπανών, έχει προχωρήσει στην κατάργηση και στη
συγχώνευση µεγάλου αριθµού Ιδρυµάτων, Κέντρων και φορέων του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Στο ίδιο πνεύµα υπάρχει και µεγάλος
περιορισµός των επιχορηγήσεων σε δηµόσιους φορείς και κατά
µείζονα λόγο σε Ιδρύµατα και Κέντρα Ιδιωτικού ∆ικαίου Υπάρχουν
πολλά παραδείγµατα, όπου το κράτος χρηµατοδοτούσε τέτοιους
φορείς χωρίς να ασκεί ουσιαστική εποπτεία και έλεγχο στη
δραστηριότητά τους µε συνέπεια να µη γνωρίζει εάν πραγµατικά
αξιοποιούνταν σωστά οι επιχορηγήσεις.
Το Υπουργείο Εξωτερικών εφαρµόζει από το 1997 µία νέα πολιτική
επιχορηγήσεων ∆εν καλύπτει πλέον λειτουργικά έξοδα διαφόρων
ιδιωτικών Ινστιτούτων, Ιδρυµάτων και Κέντρων, τα οποία µάλιστα
δεν έχουν οργανική σχέση µε το Υπουργείο και δεν ασκείται πάνω
σ' αυτά οποιαδήποτε εποπτεία. Παρ' όλα αυτά συνάπτει
προγραµµατικές Συµφωνίες µ' αυτά, προκειµένου να
χρηµατοδοτηθούν συγκεκριµένες µελέτες και δραστηριότητες καθώς
και συγκεκριµένο επιστηµονικό έργο. Στο πλαίσιο αυτό δεν
αποκλείεται και η οικονοµική ενίσχυση εκδηλώσεων του ΚΑΜ, το
οποίο, σηµειώνεται έχει στηριχθεί πολιτικά και οικονοµικά από τα
Υπουργεία Εξωτερικών και Μακεδονίας-Θράκης κατά το παρελθόν
και ειδικότερα σε εποχές, όπου πρυτάνευαν άλλες προτεραιότητες
στην εξωτερική µας πολιτική, στενά συνδεδεµένες µε τη λογική του
ψυχρού πολέµου. Το ΚΑΜ δηµιουργήθηκε µε την εγκαθίδρυση της
δικτατορίας και εξυπηρετούσε συµφέροντα µιας άλλης εποχής, που
έχει περάσει.
Είναι αποδεδειγµένο όµως το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης για τους
Απόδηµους 'Ελληνες. Υπάρχει επίσης µη κρατική πολιτική, που
υλοποιείται από τη Γενική Γραµµατεία Απόδηµου Ελληνισµού, η
οποία συντονίζει όλες τις δραστηριότητες τις σχέσεις Εθνικού
Κέντρου Οµογένειας µε ειδικά προγράµµατα καθώς και µε
οικονοµική και υλική ενίσχυση. Υπάρχει επίσης το Συµβούλιο
Απόδηµου Ελληνισµού µε το γνωστό σ' όλους µας έργο.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

4. Στην µε αριθµό 44/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
16/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ. αριθµ. 44/15-7-98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Μ. Κ. Κεφαλογιάννης σας πληροφορούµε τα εξής:
Σύµφωνα µε τον Καν, (ΕΚ) 412/97, άρθρο 2 παρ. 4 τα Κράτη-Μέλη
µπορούν να καθορίσουν τον ελάχιστο αριθµό παραγωγών και τον
ελάχιστο όγκο εµπορεύσιµης παραγωγής σε υψηλότερα επίπεδα
από εκείνα που προβλέπονται στις παραγ. 1 και 2 του εν λόγω
κανονισµού. Σε εφαρµογή του εν λόγω κανονισµού το Υπουργείο
Γεωργίας µε την Εθνική απόφαση αριθµ. 328716/04.07.1997
καθόρισε για ορισµένους Νοµούς τα ελάχιστα µεγέθη για την
αναγνώριση οργανώσεων παραγωγών και την προαναγνώριση
οµάδων παραγωγών σε τέτοια επίπεδα, ώστε µέσα από τυχόν
συνενώσεις παλιών µικρών οργανώσεων παραγωγών ή τη
δηµιουργία νέων να προκύψουν βιώσιµοι φορείς, επιχειρηµατικά

προσανατολισµένοι και αποτελεσµατικοί, τόσο στην εγχώρια όσο
και τη διεθνή αγορά. Αυτό κρίθηκε απόλυτα αναγκαίο διότι η χώρα
µας έχει πολλές µικρές και όχι οργανωµένες οργανώσεις
παραγωγών οι οποίες µέχρι σήµερα δεν µπόρεσαν στο σύνολό
τους να ανταποκριθούν στις απαιτήσεις του Κοινοτικού καθεστώτος
αλλά και της αγοράς. 'Οσον αφορά τις βιολογικές καλλιέργειες
βρίσκονται σε εξέλιξη διαδικασίες που θα επιτρέψουν τη λειτουργία
οµάδων παραγωγών µε ευνοϊκότερους όρους.
Τα µέλη των οργανώσεων παραγωγών για τα νωπά και
µεταποιηµένα οπωροκηπευτικά δεν είναι υποχρεωτικό να είναι κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες σύµφωνα µε τους Κοινοτικούς
κανονισµούς και κάτι τέτοιο δεν αναφέρεται στις σχετικές
Υπουργικές αποφάσεις.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

5. Στην µε αριθµό 48/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
132250/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 48/15-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Μ. Κεφαλογιάννης σχετικά µε
καταλογισµό καταβληθέντων αποδοχών στο παράνοµα
προσληφθέν προσωπικό από την Ο.Α. σας διαβιβάζουµε το σχετικό
έγγραφο µε αρ. πρωτ. 3022/28-7-98 του Προέδρου ∆.Σ. και ∆/ντος
Συµβούλου της εν λόγω εταιρείας, µε τα επισυναπτόµενα σε αυτό.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
6. Στην µε αριθµό 62/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. Β-
2270/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 62/15-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ευαγ. Αποστόλου σχετικά µε τις διεθνείς
επενδύσεις του Οργανισµόυ Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος Α.Ε., σας
σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 821/843174/31-
7-98 του ∆/ντος Συµβούλου του εν λόγω Οργανισµού.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
7. Στην µε αριθµό 69/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. Β-
2251/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 69/15-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γιαν. ∆ραγασάκης, σχετικά µε τη κάλυψη
θέσεων ∆ιευθυντών στην Ολυµπιακή Αεροπορία σε εφαρµογή του
νέου Οργανογράµµατος, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε
αρ. πρωτ. 3021/28-7-98 του Προέδρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
και ∆/ντος Συµβούλου της εν λόγω εταιρείας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
8. Στην µε αριθµό 92/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
B2/2338/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Yγείας και Πρόνοιας
η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 92/15-7-98 του Βουλευτή κ. Ευγ.
Χαϊτίδη, αναφορικά µε το εργοστάσιο εµφιάλωσης νερών ΝΙΓΡΙΤΑ
και σε ό,τι αφορά την αρµοδιότητα του Υπουργείου µας σας
γνωρίζουµε τα εξής:
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Το Υπουργείο Υγείας στα πλαίσια των ελέγχων που διεξάγει µαζί µε
τις ∆/νσεις Υγείας των Νοµ. Αυτ/σεων για τη διασφάλιση της
ποιότητας των εµφιαλωµένων Νερών, διενεργεί δειγµατοληψίες σε
όλα τα εµφιαλωτήρια της χώρας. Επίσης η ποιότητα των
εµφιαλωµένων νερών παρακολουθείται σε τακτά χρονικά
διαστήµατα από τις ∆/νσεις Υγείας των Νοµ. Αυτ/σεων και όπου
διαπιστωθεί πρόβληµα γίνονται οι προβλεπόµενες από τις σχετικές
διατάξεις ενέργειες.
Το ίδιο συνέβει και για το εµφιαλωµένο νερό της εταιρείας ΝΙΓΡΙΤΑ
Α.Ε. Συγκεκριµένα από τις δειγµατοληψίες ρουτίνας που έγιναν τον
Ιούνιο σε εµφιαλωµένο νερό της εταιρείας "ΝΙΓΡΙΤΑ Α.Ε."
διαπιστώθηκε ότι το νερό δεν πληρεί τους όρους και τις
προϋποθέσεις που προβλέπονται από την σχετική νοµοθεσία. Για
το λόγο αυτό το Υπουργείο έδωσε εντολή να γίνει
εµπεριστατωµένος έλεγχος για να διαπιστωθεί που υπάρχει το
πρόβληµα. Ο έλεγχος αυτός περιελάµβανε επιτόπιο έλεγχο σε
όλους τους χώρους του εµφιαλωτηρίου και δειγµατοληψίες του
νερού στην παραγωγική διαδικασία. Παράλληλα πραγµατοποιήθηκε
έλεγχος από αρµόδιους υπαλλήλους του Υπουργείου σε
συνεργασία µε την οικεία ∆/ση Υγείας Νοµ. Αυτ/σης Σερρών. Τα
αποτελέσµατα των δειγµατοληψιών που έγιναν αλλά και οι εκθέσεις
αυτοψίας συνηγορούσαν στην ύπαρξη προβληµάτων στο
εµφιαλωτήριο. Μετά από την διαπίστωση του προβλήµατος το
Υπουργείο µε δελτίο τύπου συνέστησε την προσωρινή διακοπή
λειτουργίας του εµφιαλωτηρίου µέχρι αποκατάστασης της βλάβης,
καθώς και την δέσµευση και καταστροφή των υπαρχόντων
ποσοτήτων του εµφιαλωµένου νερού. Στις 10-7-98 εκδίδεται και η
Νοµαρχιακή απόφαση για την προσωρινή λειτουργία του
εµφιαλωτηρίου για τόσο χρονικό διάστηµα όσο απαιτείται για την
λήψη µέτρων µε σκοπό την βελτίωση των εγκαταστάσεων του
εµφιαλωτηρίου, ούτως ώστε να πληρεί αυτό τους όρους και τις
προϋποθέσεις της σχετικής νοµοθεσίας και κατά συνέπεια και η
ποιότητα του εµφιαλωµένου νερού να είναι σύµφωνη µε αυτή, ώστε
να πραστατευθεί και διασφαλισθεί η ∆ηµόσια Υγεία.
Τα συνερωτώµενα Υπουργεία ∆ικαιοσύνης και Ανάπτυξης
παρακαλούνται να απαντήσουν στα θέµατα αρµοδιότητας τους.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 2481/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
B2/2709/20-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Yγείας και Πρόνοιας
η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2481/15-7-98 του Βουλευτή κ. Ευαγ.
Μπασίακου, αναφορικά µε την ποιότητα του πόσιµου νερού, ως
προς τα χηµικά χαρακτηριστικά του, της ευρύτερης περιοχής
Σχηµαταρίου, Οινοφύτων, Αγ. Θωµά, Κλειδίου κλπ., σας
γνωρίζουµε τα εξής:
'Οπως µας πληροφόρησε η ∆/νση Υγείας Νοµ. Αυτ/σης Βοιωτίας µε
το σχετικό (γ) έγγραφό της, από τις χηµικές εξετάσεις που
διεξάγονται διαπιστώνεται ότι η ποιότητα του πόσιµου νερού δεν
έχει επηρεαστεί από τις διάφορες πηγές ρύπανσης και τα χηµικά
χαρακτηριστικά του είναι σύµφωνα µε την σχετική νοµοθεσία.
Γενικά όµως η οικεία ∆/νση Υγείας Νοµ. Αυτ/σης Βοιωτίας κάνει
συστάσεις στον οικείο ΟΤΑ, που είναι και ο αρµόδιος φορέας για
την υγιεινότητα του νερού, να λαµβάνει όλα τα µέτρα και να
προβαίνει σε όλες τις ενέργειες που προβλέπονται από τις σχετικές
διατάξεις για την διασφάλιση της ποιότητας του πόσιµου νερού, µε
σκοπό την προστασία της ∆ηµόσιας Υγείας.
Το συνερωτώµενο Υπουργείο ΠΕΧΩ∆Ε παρακαλείται να απαντήσει
στα θέµατα αρµοδιότητάς του.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 2741/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1787/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

"Σε απάντηση της 274/16-7-98 ερώτησης που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Θ. Λεονταριδης και Γ. Καρασµάνης στη Βουλή
των Ελλήνων µε θέµα το νέο µισθολόγιο των στρατιωτικών, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με το νόµο (ν. 2448/96) που κατέθεσε το 1996 στην Εθνική
Αντιπροσωπεία η Κυβέρνηση για την αναµόρφωση του µισθολογίου
των στελεχών των Ενόπλων ∆υνάµεων και ύστερα από
πρωτοβουλία του ΥΠΕΘΑ επετεύχθη µία µέση συνολική ποσοστιαία
αύξηση η οποία ανερχόταν σε 14.5% για τις αποδοχές και σε 13,8%
για τις συντάξεις. Επίσης προνοούσε και το άνοιγµα της ψαλίδας
των αποδοχών, παρέχοντας µεγαλύτερες ποσοστιαίες αυξήσεις
στους ανωτάτους αξιωµατικούς σε σχέση µε τους κατώτερους,
προς ενίσχυση του κύρους, της αποστολής και της ευθύνης του
κάθε βαθµού. Το νέο αυτό µισθολόγιο είχε διάρκεια δύο χρόνων και
ήταν χωρισµένο σε τρεις φάσεις που αντίστοιχα άρχιζαν την 1/1/97,
1/7/97 και 1/1/98.
Οι διορθωτικές παρεµβάσεις (άρθρο 8 ν. 2512/97 και άρθρο 18 ν.
2592/98) που ακολούθησαν στο µισθολόγιο των στρατιωτικών και
ειδικότερα στους ανώτατους βαθµούς της στρατιωτικής ιεραρχίας
οφείλεται στο γεγονός ότι µετά την ολοκλήρωση των νέων αυτών
µισθολογίων ακολούθησαν οι σχετικοί έλεγχοι και οι απαιτούµενες
συγκρίσεις και διαπιστώθηκε ότι ήταν αναγκαία η εξισορρόπηση
των συνολικών µηνιαίων αποδοχών τους, µε εκείνες των άλλων
κατηγοριών δηµοσίων λειτουργών (ανωτάτων δικαστών, µελών
∆ΕΠ - ΑΕΙ). Επίσης, αυτές οι διορθωτικές παρεµβάσεις
λειτούργησαν και ως εξισορροπιστής των αυξήσεων µε το αρχικό
τους προβλεπόµενο επίπεδο.
Το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας, ύστερα και από τη εφαρµογή και
της τρίτης και τελευταίας φάσης του µισθολογίου (ν. 2448/96),
προτίθεται να εξετάσει, πάντοτε στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του,
την αναµόρφωσή του, αποσκοπώντας στην υποβολή σχετικών
προτάσεων προς το Υπουργείο Οικονοµικών.
Θα πρέπει όµως να αναφέρουµε ξανά, ότι µε την υπ' αριθµό
2028012/236/0021β/30-4-98 Υπ. Οικ. Γ. Λογιστήριο του Κράτους,
εγκύκλιο οι αρµοδιότητες για την φορολογική πολιτική και την
πολιτική των µισθών, συντάξεων και πάσης φύσεως απολαβών των
αποζηµιώσεων των ∆ηµοσίων Υπαλλήλων, ανήκουν στο
Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο εξειδικεύει την εφαρµοζόµενη
πολιτική στους ανωτέρω τοµείς µε ειδικούς φορολογικούς,
µισθολογικούς και συνταξιοδοτικούς Νόµους.
Κατ' επέκταση καθ' ύλην αρµόδιο να απαντήσει στα θέµατα που
θίγονται στην υπόψη ερώτηση είναι το επίσης συνερωτόµενο
Υπουργείο Οικονοµικών.

Ο Υπουργός
ΑΠ. - ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

11. Στην µε αριθµό 291/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
83/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 291/16.7.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας πληροφορούµε για τα θέµατα
της αρµοδιότητάς µας τα εξής:
Οι µελέτες και τα έργα που είχαν εξαγγελθεί κατά τις πυρκαγιές
στην Πεντέλη (1995) και το Σέϊχ-Σου (1997) για την προστασία των
εδαφών και την αναδάσωση των δασικών εκτάσεων έχουν
ολοκληρωθεί.
Επίσης η καταγραφή των δασικών εκτάσεων είναι αναγκαία για να
προσδιορισθεί σαφώς το αντικείµενο που προστατεύει η δασική
νοµοθεσία και να µην επαφίεται στην υποκειµενική κρίση των
εκάστοτε αρµοδίων. Μόνον έτσι αποκλείεται η δυνατότητα
δηµιουργίας κυκλωµάτων καταπατητών και εµπρηστών.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

12. Στην µε αριθµό 292/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
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αριθµ. B-2316/31-6-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθ. 292/16-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης σχετικά µε τον
οικονοµικό έλεγχο των Αεροµεταφορέων από πλευράς Υπηρεσίας
Πολιτικής Αεροπορίας, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ.
πρωτ. ∆13/34Ο66/1379/6-8-98 του ∆ιοικητή της εν λόγω
Υπηρεσίας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
13. Στην µε αριθµό 314/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
B-2291/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 314/17-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Στ. ∆ήµας σχετικά µε µονιµοποίηση στα
ΕΛ.ΤΑ. ατόµων µε ειδικές ανάγκες, σας διαβιβάζουµε το σχετικό
έγγραφο µε αρ. πρωτ. 2211/3688/31-7-98 του ∆/ντος Συµβούλου
του εν λόγω Οργανισµού.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
14. Στις µε αριθµό 852/6-8-98, 711/30-7-98, 642/29-7-98, 341/20-7-
98 ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ' αριθµ. 31/1-9-98 έγγραφο από τον
Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις παραπάνω ερωτήσεις µε αριθµό 852/6-8-98,
711/30-7-98, 642/29-7-98, 341/20-7-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Ν. Αναστασόπουλος, Λ. Παπανικολάου για τα
θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας µε το µε αριθµό 125Ο/θ/21.7.98 έγγραφό
του ζήτησε από τις αρµόδιες Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις να
προβούν δια των ∆/νσεων Αγροτικής Ανάπτυξης σε εξατοµίκευση
των ζηµιών που προκλήθηκαν σε γεωργοκτηνοτροφικές
εκµεταλλεύσεις από πυρκαγιές κατά το έτος 1998 και στη συνέχεια
θα προωθήσει σχέδιο κοινής απόφασης των υπουργών Γεωργίας
και Οικονοµικών για έγκριση από την Ε.Ε και υπογραφή από τους
αναφερόµενους Υπουργούς, στο οποίο θα προβλέπονται µέτρα
υπέρ των αγροτών που οι γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις
τους ζηµιώθηκαν σοβαρά από το ανωτέρω αίτιο.
Τα αναφερόµενα µέτρα που ανακοινώθηκαν απ' το Υπ.ΓΕ έχουν ως
εξής:
Α.- Ζωοτροφές
Αφορούν 60.000 γιδοπρόβατα σε διάφορες περιοχές της χώρας, θα
δοθούν στους δικαιούχους ως ενίσχυση για την αγορά ζωοτροφών
300.000.000 δρχ. συνολικά (ηµερήσια διατροφή για κάθε ζώο επί
80 ηµέρες µισό κιλό καλαµπόκι ή κριθάρι και ως 1 κιλό τριφύλλι
µηδική).
Β. Φυτικό και ζωϊκό κεφάλαιο
α) Θα δοθεί αποζηµίωση για ανασύσταση του φυτικού κεφαλαίου
4.000 δρχ ανά δένδρο.
β) θα δοθεί ενίσχυση για απώλεια του εισοδήµατος επί 3 χρόνια
4.000 δρχ. ανά δένδρο.
γ) θα δοθεί το 50% της αξίας αγοράς των ζώων που χάθηκαν.
δ) θα δοθεί το 50% του εισοδήµατος από ετήσιες καλλιέργειες.
ε) Θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση
αγροτικών κτισµάτων.
στ) θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση των
σωλήνων αρδεύσεως.
Το κόστος των ενισχύσεων και των αποζηµιώσεων στο ζωϊκό και
φυτικό κεφάλαιο θα δοθεί από εθνικά και κοινοτικά κονδύλια και
ανέρχεται µέχρι τώρα στο ποσό της τάξης των 4 δις δρχ.

θέµα παγώµατος οφειλών και χορήγησης άτοκων δανείων στους
αγρότες που πλήγηκαν από τις πρόσφατες φωτιές στο Ν.
Μεσσηνίας χωρίς την κάλυψη του σχετικού κόστους από την
Πολιτεία δεν είναι δυνατόν να αντιµετωπισθεί από την ΑΤΕ, γιατί οι
πόροι της Τράπεζας προέρχονται από καταθέσεις και κατά
συνέπεια µόνο µε την επανεισροή των κεφαλαίων που τοποθετεί
και των τόκων τους εξασφαλίζεται η δυνατότητα να ανταποκριθεί
στην αυτονόητη υποχρέωση επιστροφής των αντίστοιχων
κεφαλαίων και τόκων στους καταθέτες της.
Η ΑΤΕ, σύµφωνα µε πάγια τακτική της, παρέχει πιστωτικές
διευκολύνσεις και δανειακές ενισχύσεις στους παραγωγούς που
διαπιστωµένα αδυνατούν ν' ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους
στην Τράπεζα λόγω έκτακτων γεγονότων (όπως δυσµενείς καιρικές
συνθήκες αζητησία προϊόντων, ασυνήθιστες µεταβολές τιµών κ.λ.π)
τα οποία επηρέασαν αρνητικά τις εκµεταλλεύσεις τους. Οι
διευκολύνσεις αυτές παρέχονται µέσα στα πλαίσια της 1620/89
Πράξης του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας και προβλέπουν
ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων χρεών, χωρίς τόκους ποινής, σ' ένα
νέο δάνειο. Η ένταξη των πληγέντων παραγωγών στο µέτρο αυτό
γίνεται ύστερα από εξατοµίκευση των ζηµιών της κάθε
εκµετάλλευσης και αφορούν το µέρος των οφειλών που
διαπιστωµένα δεν είναι σε θέση να εξυπηρετηθεί.
Εάν η Πολιτεία εκδώσει απόφαση µε πιστωτικά µέτρα για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων των πληγέντων, η ΑΤΕ θα τα
υλοποιήσει.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

15. Στην µε αριθµό 352/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
35/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Aπαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 352/20-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Στ. Παπαδόπουλος, σας πληροφορούµε τα εξής:
Ο Νοµός ∆ράµας επλήγη από διαδοχικές χαλαζοπτώσεις στις
1.6.98 (Ξηροπόταµος, Μοναστηράκι, ∆ήµος ∆ράµας), 26.6.98
('Αγιος Αθανάσιος, ∆οξάτο, Φτελία κλπ) και 29.6.98 (Κοκκινόγεια,
Γραµµένη, Καλή Βρύση κλπ) µε αποτέλεσµα αρκετά σοβαρές
ζηµιές σε καλλιέργειες βαµβακιού, καπνού, αραβοσίτου και
οπωροκηπευτικών. Για όλες τις παραπάνω περιπτώσεις ο ΕΛΓΑ
έχει ήδη επιληφθεί, έχουν ήδη διενεργηθεί οι εκτιµήσεις στις
καλλιέργειες καπνού που έχρηζαν άµεσης εκτίµησης και το σύνολο
των εξατοµικευµένων εκτιµήσεων Θα ολοκληρωθεί σύντοµα.
Για τις πληγείσες βαµβακοκαλλιέργειες θ' ακολουθήσουν και
δεύτερες εκτιµήσεις κοντά στη συγκοµιδή, όταν οι ζηµιές Θα έχουν
οριστικοποιηθεί ανάλογα µε τις καιρικές συνθήκες που θα
επικρατήσουν µέχρι τότε, ώστε τα πορίσµατα να εκφράζουν µε τη
µεγαλύτερη δυνατή ακρίβεια την πραγµατική απώλεια του
εισοδήµατος των πληγέντων παραγωγών.
∆εν υπήρξε λοιπόν ολιγωρία εκ µέρους των αρµοδίων οργάνων του
ΕΛΓΑ αλλ' απεναντίας, υπεύθυνη αντιµετώπιση ως προς το χρόνο
εκτίµησης, ανάλογα µε την ευαισθησία και το χρόνο συγκοµιδής των
διαφόρων καλλιεργειών.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

16. Στην µε αριθµό 484/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
39/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 484/21.7.98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Στ. Παναγιώτου και Μ. Μπόσκου, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Οι Κοινότητες Πολυάνθου, Σώστη, Ιάσµου και Αµαξάδων του
Νοµού Ροδόπης, επλήγησαν από χαλάζι στις 16/7/98 που
προξένησε σοβαρότατες ζηµιές σε 6.000 στρέµµατα καλλιεργειών
καπνού, βαµβακιών, αραβοσίτου, βιοµηχανικής τοµάτας
κηπευτικών κλπ. Για τις ζηµιές αυτές ο ΕΛΓΑ επιλήφθηκε
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άµεσα και οι εκτιµήσεις διενεργούνται από τις 21.7.98 πριν τη λήξη
της προθεσµίας υποβολής δηλώσεων ζηµιάς. 'Ηδη εκτιµώνται οι
καλλιέργειες καπνού που χρήζουν άµεσης εκτίµησης και θ'
ακολουθήσουν οι εκτιµήσεις των υπολοίπων καλλιεργειών.
Μετά την ολοκλήρωση των εκτιµήσεων και την κοινοποίηση των
πορισµάτων εκτίµησης στους ενδιαφερόµενους παραγωγούς (για
τις βαµβακοκαλλιέργειες θ' ακολουθήσουν και δεύτερες εκτιµήσεις
στο στάδιο της συγκοµιδής) από τον ΕΛΓΑ Θα αρχίσει η
απαραίτητη διαδικασία για την όσο το δυνατόν συντοµότερη
καταβολή των αποζηµιώσεων στους δικαιούχους.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

17. Στην µε αριθµό 510/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
112/24-8-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 510 από 22.7.98 του Βουλευτή κ. Γ.
Κουράκη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
'Οπως είναι γνωστό, ένας από τους σηµαντικούς στόχους που
επιτύχαµε, στο πλαίσιο της ∆ιακυβερνητικής ∆ιάσκεψης για την
αναθεώρηση της συνθήκης του Μάαστριχτ, ήταν και η προσθήκη
αναφοράς στο άρθρο 130Α της Συνθήκης για τα λιγότερο
αναπτυγµένα νησιά και στην ανάγκη όπως η Κοινότητα µε τις
κατάλληλες πολιτικές συµβάλει στη µείωση των ανισοτήτων και της
αναπτυξιακής καθυστέρησής τους.
Πιστεύω ότι ήταν µια σηµαντική επιτυχία, έπειτα από επίµονη και
συστηµατική προσπάθεια, την οποία πρέπει ν' αξιοποιήσουµε, στο
νέο πλαίσιο που διαµορφώνει η συνθήκη του 'Αµστερνταµ, για την
άµβλυνση των µειονεκτηµάτων που εµφανίζουν οι πλέον
απόµακρες νησιωτικές περιοχές και την υποβοήθηση της ισότιµης
ανάπτυξής τους.
Από την πλευρά µου, ως αρµόδιος για τα ευρωπαϊκά θέµατα
Υπουργός, το θέµα της αξιοποίησης των νέων δεδοµένων της
Συνθήκης του 'Αµστερνταµ για τα νησιά αποτελεί βασική
προτεραιότητα και σε συνεργασία µε το καθ' ύλην αρµόδιο
Υπουργείο Αιγαίου και τους άλλους φορείς, θα το παρακολουθώ,
στο πλαίσιο του ∆ιυπουργικού Συντονιστικού Οργάνου για την
Αgenda 2000.
Πρέπει παράλληλα να γίνει κοινή συνείδηση ότι η αξιοποίηση
τέτοιων ευκαιριών εξαρτάται κυρίως από την ενεργοποίηση των
παραγωγικών δυνάµεων και των φορέων γενικότερα των
εµπλεκοµένων περιοχών.
'Ηδη, όπως γνωρίζετε, το Υπουργείο Αιγαίου έχει προχωρήσει στη
σύσταση διυπουργικής οµάδας εργασίας, η οποία θα εξετάσει τις
κοινοτικές πολιτικές που έχουν επίπτωση στο σύνολο των
ελληνικών νησιών και θα επεξεργαστεί συγκεκριµένες ελληνικές
προτάσεις.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

18. Στην µε αριθµό 532/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29506/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 532/23-7-98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης σχετικά µε την αποδυνάµωση του
ρόλου της Αγροφυλακής, εξ αιτίας της µη στελέχωσης των
υπηρεσιών της µετά την ένταξη αυτής στην Τοπική Αυτοδιοίκηση,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι ∆/νσεις Αγροφυλακής µετά τη λειτουργία των Νοµ/κών Αυτ/σεων
περιήλθαν σ' αυτές και παρέχουν τις ίδιες υπηρεσίες υπό τις
οδηγίες του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης ως προς την άσκηση των
αρµοδιοτήτων τους.
Για τη στελέχωση των ∆/νσεων Αγροφυλακής µε κατάλληλο
προσωπικό, ώστε να ανταποκριθούν στις ανάγκες που
προϋποθέτει ο ευαίσθητος ρόλος τους στην αναβάθµιση της
υπαίθρου οι ∆/νσεις Αγροφυλακής, µέσω των Νοµαρχιακών
Αυτ/σεων, µπορούν να ζητήσουν την πρόσληψη µόνιµου ή

έκτακτου προσωπικού.
Το Υπουργείο Εσ.∆.∆.Α. κάθε έτος, αποστέλλει σχετικές εγκυκλίους
για τον προγραµµατισµό των προσλήψεων και τα σχετικά αιτήµατα
διαβιβάζονται στην Γραµµατεία του Υπουργικού Συµβουλίου για την
παροχή της κατά νόµο έγκρισης, σύµφωνα µε την αριθµ. 236/94
πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου όπως ισχύει.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

19. Στην µε αριθµό 544/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
399/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 544 ερώτησης του Βουλευτή κ. Α.
Φούσα, σας πληροφορούµε ότι:
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει επανειληµµένα αποδείξει ότι
αντιµετωπίζει την ιδιαίτερη κατηγορία των πρώην πολιτικών
κρατουµένων µε ιδιαίτερη συµπάθεια και καταβάλλει κάθε
προσπάθεια για την επίλυση των προβληµάτων της. Ο ελληνικής
καταγωγής δηµοδιδάσκαλος στην Αλβανία κ. Μηνάς Πάρα ή
Παππάς είναι γνωστόν ότι υπηρέτησε την υπόθεση της
εκπαίδευσης των νέων του ελληνισµού της Αλβανίας υπό ιδιαίτερα
αντίξοες συνθήκες και τυγχάνει της ηθικής αναγνώρίσης της
Ελλάδας.
Κατά την εξέταση του θέµατος από νοµικής σκοπιάς το 1991, όταν
είχε υποβληθεί το αίτηµα, δεν είχε επιτευχθεί να εξευρεθεί νοµική
βάση για συνταξιοδότηση στελεχών της ελληνικής οµογένειας στην
Αλβανία, που ήταν διορισµένοι ως διδάσκαλοι από την Αλβανική
Κυβέρνηση στα µειονοτικά σχολεία της Αλβανίας και οι οποίοι
απολύθηκαν ή φυλακίσθηκαν για πολιτικούς λόγους. Ενόψει της
διαπίστωσης του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους το 1991 ότι η
περίπτωση του κ. Πάρα δεν καλύπτεται από την ισχύουσα
νοµοθεσία και τη σχετική νοµολογία και πρακτική, κρίθηκε
σκοπιµότερο να προωθηθεί το θέµα αυτό στο Υπουργείο Παιδείας
και θρησκευµάτων για να εξετασθούν τυχόν υπάρχουσες από
πλευράς του δυνατότητες.
Η Κυβέρνηση σήµερα καταβάλλει προσπάθειες για τη ρύθµιση του
καθεστώτος παραµονής και εργασίας των προσωρινά
ευρισκοµένων στη χώρα µας µελών της Ελληνικής Μειονότητας
επιλύοντας µ' αυτόν τον τρόπο αρκετά από τα υφιστάµενα
προβλήµατα. Για τα αιτήµατα οικονοµικής ενίσχυσης, τα αρµόδια
Υπουργεία παρέχουν υπηρεσίες πρόνοιας σε όλα τα µέλη της
Ελληνικής Μειονότητας της Αλβανίας, που ευρίσκονται στην
Ελλάδα.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

20. Στην µε αριθµό 549/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
51/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 549/24.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Α. Βαρίνος, για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας σας
πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας µε το µε αριθµό 125Ο/θ/21.7.98 έγγραφό
του ζήτησε από τις αρµόδιες Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις να
προβούν δια των ∆/νσεων Αγροτικής Ανάπτυξης σε εξατοµίκευση
των ζηµιών που προκλήθηκαν σε γεωργοκτηνοτροφικές
εκµεταλλεύσεις από πυρκαγιές κατά το έτος 1998 και στη συνέχεια
θα προωθήσει σχέδιο κοινής απόφασης των υπουργών Γεωργίας
και Οικονοµικών για έγκριση από την Ε.Ε και υπογραφή από τους
αναφερόµενους Υπουργούς, στο οποίο θα προβλέπονται µέτρα
υπέρ των αγροτών που οι γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις
τους ζηµιώθηκαν σοβαρά από το ανωτέρω αίτιο.
Τα αναφερόµενα µέτρα που ανακοινώθηκαν από το Υπουργείο
Γεωργίας έχουν ως εξής:
Α. Ζωοτροφές
Αφορούν  60.000  γιδοπρόβατα  σε  διάφορες  περιοχές  της
χώρας,  θα  δοθούν  στους  δικαιούχους  ως  ενίσχυση  για  την
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αγορά ζωοτροφών 300.000.000 δρχ. συνολικά (ηµερήσια διατροφή
για κάθε ζώο επί 80 ηµέρες µισό κιλό καλαµπόκι ή κριθάρι και ως 1
κιλό τριφύλλι µηδική).
Β. Φυτικό και ζωϊκό κεφάλαιο
α) Θα δοθεί αποζηµίωση για ανασύσταση του φυτικού κεφαλαίου
4.000 δρχ ανά δένδρο.
β) θα δοθεί ενίσχυση για απώλεια του εισοδήµατος επί 3 χρόνια
4.000 δρχ. ανά δένδρο.
γ) θα δοθεί το 50% του εισοδήµατος από ετήσιες καλλιέργειες.
δ) Θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση
αγροτικών κτισµάτων.
ε) Θα δοθεί το 50% της αξίας αγοράς των ζώων που χάθηκαν.
στ) θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση των
σωλήνων αρδεύσεως.
Το κόστος των ενισχύσεων και των αποζηµιώσεων στο ζωικό και
φυτικό κεφάλαιο θα δοθεί από Εθνικά και Κοινοτικά κονδύλια και
ανέρχεται µέχρι τώρα στο ποσό της τάξης των 4 δισ. δρχ.
Μετά την εφαρµογή των διατάξεων του ν. 2612 ΦΕΚ 112 Α/25.5.98,
η ευθύνη της πρόληψης και καταστολής των δασικών πυρκαγιών
ανήκει στο Πυρ/κό Σώµα και εποµένως αρµόδιο ν' απαντήσει είναι
το συνερωτώµενο Υπ. ∆ηµ. Τάξης.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

21. Στις µε αριθµό 688/29-7-98, 714/30-7-98 ερωτήσεις δόθηκε µε
το υπ' αριθµ. 59/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 688/29-7-98 και 714/30-7-98 που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Στ. ∆ήµας και Ε. Αποστόλου για τα
θέµατα της αρµοδιότητάς µας σας πληροφορούµε τα εξής:
Ο ΕΛ.Γ.Α. σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία καλύπτει
ασφαλιστικά τη φυτική παραγωγή της Χώρας για ζηµιές που
προκαλούνται από παγετό, χαλάζι, ανεµοθύελλα, πληµµύρα,
καύσωνα, υπερβολικές ή άκαιρες βροχοπτώσεις, χιόνι, ζηµιές από
θάλασσα και ζηµιές από αρκούδα.
Κατά συνέπεια ζηµιές που προκαλούνται στη γεωργική παραγωγή
και το ζωϊκό κεφάλαιο από πυρκαγιές δεν περιλαµβάνονται στους
υπό κάλυψη κινδύνους του ΕΛ.Γ.Α. και για το λόγο αυτό δεν
καλύπτονται ασφαλιστικά και δεν αποζηµιώνονται.
Κατόπιν τούτου ο ΕΛ.Γ.Α. δεν έχει τη δυνατότητα να διενεργήσει
εκτίµηση των ζηµιών αυτών και να καταβάλλει οποιαδήποτε
αποζηµίωση. Το Υπουργείο Γεωργίας µε το µε αριθµό
1250/Θ/21.7.98 έγγραφό του ζήτησε από τις αρµόδιες Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις να προβούν δια των ∆/νσεων Αγροτικής Ανάπτυξης
σε εξατοµίκευση των ζηµιών που προκλήθηκαν σε
γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις από πυρκαγιές κατά το έτος
1998 και στη συνέχεια θα προωθήσει σχέδιο κοινής απόφασης των
υπουργών Γεωργίας και Οικονοµικών για έγκριση από την Ε.Ε και
υπογραφή από τους αναφερόµενους Υπουργούς, στο οποίο θα
προβλέπονται µέτρα υπέρ των αγροτών που οι
γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις τους ζηµιώθηκαν σοβαρά
από το ανωτέρω αίτιο.
Τα αναφερόµενα µέτρα που ανακοινώθηκαν απ' το Υπ. Γεωργίας
έχουν ως εξής:
Α.- Ζωοτροφές
Αφορούν 60.000 γιδοπρόβατα σε διάφορες περιοχές της χώρας, θα
δοθούν στους δικαιούχους ως ενίσχυση για την αγορά ζωοτροφών
300.000.000 δρχ. συνολικά (ηµερήσια διατροφή για κάθε ζώο επί
80 ηµέρες µισό κιλό καλαµπόκι ή κριθάρι και ως 1 κιλό τριφύλλι
µηδική).
Β. Φυτικό και ζωϊκό κεφάλαιο
α) Θα δοθεί αποζηµίωση για ανασύσταση του φυτικού κεφαλαίου
4.000 δρχ ανά δένδρο.
β) θα δοθεί ενίσχυση για απώλεια του εισοδήµατος επί 3 χρόνια

4.000 δρχ. ανά δένδρο.
γ) θα δοθεί το 50% της αξίας αγοράς των ζώων που χάθηκαν.
δ) θα δοθεί το 50% του εισοδήµατος από ετήσιες καλλιέργειες.
ε) Θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση
αγροτικών κτισµάτων.
στ) θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση των
σωλήνων αρδεύσεως.
Το κόστος των ενισχύσεων και των αποζηµιώσεων στο ζωϊκό και
φυτικό κεφάλαιο θα δοθεί από εθνικά και κοινοτικά κονδύλια και
ανέρχεται µέχρι τώρα στο ποσό της τάξης των 4 δισ. δρχ.
Η ΑΤΕ, σύµφωνα µε πάγια τακτική της, παρέχει πιστωτικές
διευκολύνσεις και δανειακές ενισχύσεις στους παραγωγούς που
διαπιστωµένα αδυνατούν ν' ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους
στην Τράπεζα λόγω έκτακτων γεγονότων (όπως δυσµενείς καιρικές
συνθήκες αζητησία προϊόντων, ασυνήθιστες µεταβολές τιµών κ.λ.π)
τα οποία επηρέασαν αρνητικά τις εκµεταλλεύσεις τους.
Οι διευκολύνσεις αυτές παρέχονται µέσα στα πλαίσια της 1620/89
Πράξης του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας και προβλέπουν
ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων χρεών, χωρίς τόκους ποινής, σ' ένα
δάνειο. Η ένταξη των πληγέντων παραγωγών στο µέτρο αυτό
γίνεται ύστερα από εξατοµίκευση των ζηµιών της κάθε
εκµετάλλευσης και αφορούν το µέρος των οφειλών που
διαπιστωµένα δεν είναι σε θέση να εξυπηρετηθεί.
Στα πλαίσια αυτά θα αντιµετωπισθούν και οι παραγωγοί που
υπέστησαν εκτεταµένες καταστροφές στην παραγωγή τους από τις
πυρκαγιές του Ιουλίου.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

22. Στην µε αριθµό 691/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
31/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 691/29-7-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Π. Φούντας και Π. Τατούλης για τα θέµατα της
αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας µε το αριθµ. 1250/Θ/21.7.98 έγγραφό του
ζήτησε από τις αρµόδιες Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις να προβούν
δια των ∆/νσεων Αγροτικής Ανάπτυξης σε εξατοµίκευση των ζηµιών
που προκλήθηκαν σε γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις από
πυρκαγιές κατά το έτος 1998 και στη συνέχεια θα προωθήσει
σχέδιο κοινής απόφασης των υπουργών Γεωργίας και Οικονοµικών
για έγκριση από την Ε.Ε και υπογραφή από τους αναφερόµενους
Υπουργούς, στο οποίο θα προβλέπονται µέτρα υπέρ των αγροτών
που οι γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις τους ζηµιώθηκαν
σοβαρά από το ανωτέρω αίτιο.
Τα αναφερόµενα µέτρα που ανακοινώθηκαν απ' το Υπ. Γεωργίας
έχουν ως εξής:
Α.- Ζωοτροφές
Αφορούν 60.000 γιδοπρόβατα σε διάφορες περιοχές της χώρας, θα
δοθούν στους δικαιούχους ως ενίσχυση για την αγορά ζωοτροφών
300.000.000 δρχ. συνολικά (ηµερήσια διατροφή για κάθε ζώο επί
80 ηµέρες µισό κιλό καλαµπόκι ή κριθάρι και ως 1 κιλό τριφύλλι
µηδική).
Β. Φυτικό και ζωϊκό κεφάλαιο
α) Θα δοθεί αποζηµίωση για ανασύσταση του φυτικού κεφαλαίου
4.000 δρχ ανά δένδρο.
β) θα δοθεί ενίσχυση για απώλεια του εισοδήµατος επί 3 χρόνια
4.000 δρχ. ανά δένδρο.
γ) θα δοθεί το 50% της αξίας αγοράς των ζώων που χάθηκαν.
δ) θα δοθεί το 50% του εισοδήµατος από ετήσιες καλλιέργειες.
ε) Θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση
αγροτικών κτισµάτων.
στ) θα δοθεί το 40% της αξίας τους για την αποκατάσταση
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των σωλήνων αρδεύσεως.
Το κόστος των ενισχύσεων και των αποζηµιώσεων στο ζωϊκό και
φυτικό κεφάλαιο θα δοθεί από εθνικά και κοινοτικά κονδύλια και
ανέρχεται µέχρι τώρα στο ποσό της τάξης των 4 δισ. δρχ.
Μετά την εφαρµογή των διατάξεων του ν. 2612 ΦΕΚ 112
Α'/25.5.98, η ευθύνη της πρόληψης και καταστολής των δασικών
πυρκαγιών ανήκει στο Πυρ/κό Σώµα και εποµένως αρµόδιο ν'
απαντήσει είναι το συνερωτώµενο Υπ. ∆ηµ. Τάξης, προς το οποίο
κοινοποιούµε το παρόν έγγραφο µε αντίγραφα της αναφοράς και
της ερώτησης.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

23. Στην µε αριθµό 695/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1796/19-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 695/30-7-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Ψωµιάδης στην Βουλή των Ελλήνων µε τη
συνδροµή του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας (ΥΠΕΘΑ) στην
κατάσβεση των πυρκαϊών, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα: Το
ΥΠΕΘΑ, πάντοτε στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του και των
δυνατοτήτων του, συµµετείχε ενεργά στο έργο της
δασοπυρόσβεσης µε τη λήψη µίας δέσµης µέτρων προληπτικών,
αλλά και κατασταλτικών.
Ειδικότερα, πριν τη λήξη της χειµερινής περιόδου και µε την έναρξη
της εαρινής, απέστειλε έγγραφα τόσο προς τη Γενική Γραµµατεία
∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, όσο
και προς τη Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας του
Υπουργείου Εσωτερικών (ΓΓΠΠ/ΥΠΕΣ∆∆Α) µε σκοπό την
επίσπευση των ενεργειών για την πρώτη συντονιστική σύσκεψη
κρατικών οργάνων µε αντικείµενο θέµατα δασοπροστασίας και
δασοπυρόσβεσης, η οποία και έλαβε, τελικά, χώρα στην έδρα της
ΓΓΠΠ/ΥΠΕΣ∆∆Α την 28-4-98.
Ακολούθησε µία σειρά ενεργειών για την οργάνωση µίας
εσωτερικής δέσµης προληπτικών µέτρων στους κόλπους των
Ενόπλων ∆υνάµεων (Ε∆). Κατ' αρχήν και όσον αφορά τον τοµέα
της αεροπυρόσβεσης, έγινε µία σειρά συσκέψεων και στη συνέχεια
ακολούθησε η υλοποίηση των σχετικών αποφάσεων, για την
προετοιµασία των Μονάδων, των Αεροσκαφών και του
Προσωπικού της Πολεµικής Αεροπορίας, που διατίθενται κάθε
χρόνο για το σκοπό αυτό. Ταυτόχρονα, υπήρξε κατανοµή των
Ελικοπτέρων του Στρατού Ξηράς που συµµετέχουν στην
αεροπυρόσβεση (τύπου CΗΙΝΟΟΚ και UΗ 1Η) σε Μονάδες, που
βρίσκονται κοντά σε ευαίσθητες περιοχές, λαµβανοµένων πάντα
υπόψη και των επιχειρησιακών αναγκών των Ε∆.
Επιπλέον, το αρµόδιο όργανο του Γενικού Επιτελείου Εθνικής
'Αµυνας (ΓΕΕΘΑ) εξέδωσε ειδική διαταγή για τη δασοπυρόσβεση,
την οποία και απηύθυνε προς τα Eπιτελεία των τριών κλάδων των
Ε∆ και στην οποία περιελαµβάνοντο όλες οι απαραίτητες
λεπτοµέρειες για τη συνδροµή των Ε∆ προς τους αρµόδιους
Κρατικούς φορείς στο έργο της δασοπυρόσβεσης (εκποµπή
περιπόλων, εκπαίδευση προσωπικού κ.α.).
Το ΥΠΕΘΑ, πάντοτε στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του,
συµµετείχε και στη λήψη έκτακτων κατασταλτικών µέτρων για την
κατάσβεση των πυ ρκαϊών. Πιο συγκεκριµένα, την 3-8-98 έθεσε σε
άµεση ετοιµότητα διάθεσης το σύνολο των Ε∆ και προχώρησε στην
παραχώρηση τµηµάτων ανδρών, η οποία άρχισε µε µία δύναµη
τριακοσίων ανδρών µόνο στην περιοχή της Πεντέλης και η οποία
ενισχύθηκε σταδιακά µε την επιδείνωση της κατάστασης, µε
αποτέλεσµα µέχρι την 7-8-98 να ανέλθει σε 1. 500 άνδρες,
περίπου, µόνο για τις περιοχές της Αττικής και της Πελοποννήσου.
Η δύναµη αυτή απαρτιζόταν από οπλίτες και Αξιωµατικούς, µεταξύ
των οποίων συµπεριελαµβάνετο και προσωπικό που υπηρετεί στα
Γενικά Επιτελεία των τριών κλάδων των Ε∆.
Ταυτόχρονα, διετάχθη η εικποµπή δέκα εννέα (19) επιπρόσθετων
περιπόλων σε ευαίσθητες δασώδεις περιοχές της Αττικής, οι οποίες

διπλάστηκαν την 6-8-98, ενώ τέθηκε σε επιφυλακή το 50% των
στελεχών και το 100% των ∆ιοικήσεων των Μονάδων και του
Στρατευσίµου προσωπικού στις περιοχές Αττικής, Βοιωτίας και
Πελοποννήσου, αλλά και το 50% των στρατευσίµων µε τον
απαραίτητο αριθµό των στελεχών στην υπόλοιπη Επικράτεια.
Τέλος, µετά την 8-8-98, οπότε και. υπήρξε σταδιακός έλεγχος των
περισσοτέρων πυρκαϊών, ελήφθη µία νέα σειρά µέτρων, η οποία
ισχύει µέχρι και σήµερα. Αρχικά βρίσκεται σε επιφυλακή των 50%
του Στρατευσίµου προσωπικού και του απαιτούµενου αριθµού
στελεχών των Μονάδων όλης της Χώρας. Ταυτόχρονα στις
περιοχές Πεντέλης, ∆ιονύσου, Εκάλης και Ν. Μάκρης/Βουτζά
παραµένουν τµήµατα επιτήρησης και άµεσης επέµβασης,
αποτελούµενα το κάθε ένα από 25 άνδρες, καθώς επίσης στην
περιοχή της αρχαίας Ολυµπίας σταθµεύει δύναµη 30 ανδρών.
Ακόµη, οι περίπολοι στις δασικές περιοχές της Αττικής, κυρίως,
παραµένουν αµετάβλητες, ενώ έχουν ληφθεί επιπρόσθετα µέτρα
ασφαλείας (περίπολοι, εκπαίδευση εντός δασυλλίων κ.α.) στα
Νησιά του Αιγαίου για την πρόληψη και την αντιµετώπιση
ενδεχόµενων πυρκαϊών.

Ο Υπουργός
ΑΠ. AΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

24. Στην µε αριθµό 696/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
24612/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 696/30-7-98 ερώτησης που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γκαλήπ Γκαλήπ σας γνωρίζουµε ότι:
1. Για το Π.Ι. Οργάνης (Ν. Ροδόπης) προβλέπεται µία Θέση
αγροτικού γιατρού η οποία επί του παρόντος είναι κενή καΘότι ο
αγροτικός γιατρός που υπήρετούσε στο ανωτέρω Π.Ι. και στον
οποίο χορηγήθηκε εξάµηνη παράταση σύµφωνα µε την υπ' αριθµ.
Α9α/οικ.11656/14-4-98 Απόφασή µας δεν έκανε αποδεκτή
ολόκληρη την παράταση και αποχώρησε από το Α.Ι.της 16-7-98.
Η ανωτέρω θέση προκηρύχθηκε έγκαιρα και θα προκηρύσσεται
συνεχώς µέχρι κάλυψής της.
2. Για το Π.Ι. Κέχρου προβλέπονται δύο (2) θέσεις αγροτικών
γιατρών οι οποίες είναι καλυµµένες από τους γιατρούς Σαχινίδου
Χαρίκλεια και Σιγανό Αγησίλαο οι οποίοι ασκούν ανελλιπώς τα
καθήκοντά τους από 2-1-98 και 17-11-97 αντίστοιχα.
3. 'Οσον αφορά την τοποθέτηση νοσηλευτικού και λοιπού
προσωπικού σε Π.Ι. αυτή γίνεται ύστερα από σχετική Απόφαση του
οικείου Νοσο-κοµείου, καθόσον οι οργανικές θέσεις προσωπικού
των Π.Ι. έχουν πλέον µεταφερθεί στα Κ.Υ. (Ν.2194/94).
Επίσης η προµήθεια πάσης φύσεως εξοπλισµού για τις ανάγκες
των Περ. Ιατρείων γίνεται από το Εποπτεύων Νοµαρχιακό
Νοσοκοµείο.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

25. Στην µε αριθµό 727/3-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
66/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 727/3-8-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Στ. Παναγιώτου και Μ. Κωστόπουλος για τα
θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι καπνικές εργασίες στην Ελλάδα διέρχονται µια µεγάλη κρίση,
γιατί οι ξένοι αγοραστές Ελληνικών Ανατολικών καπνών
εγκαταλείπουν την Ελλάδα, λόγω ακριβών κοστολογίων των
Ελληνικών καπνών και προσφεύγουν στις γειτονικές χώρες
παραγωγούς Ανατολικών καπνών (Τουρκία -Βουλγαρία- Π. Γ.∆.Μ-
Αλβανία) µε αποτέλεσµα ηµέρα µε την ηµέρα να λειτουργούν
ιτορικές Ελληνικές Καπνεµπορικές Επιχειρήσεις και από 134 να
µείνουν µόνο 20 και αύριο κάτω από 10.
Η ΣΕΚΕ, σαν Συνεταιριστική Οργάνωση πρέπει να επιβιώσει,
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για το καλό του καπνοπαραγωγικού κόσµου, και για να διατηρηθεί,
υποχρεώθηκε σταδιακά να καλέσει τα καταστήµατα των Σερρών-
∆ράµας -Καβάλας και Βόλου και να µεταφέρει τον κύριο όγκο των
εργασιών της, στην ευαίσθητο περιοχή της Θράκης, την Ξάνθη.
Η ΣΕΚΕ χωρίς να έχει καµία Νοµική υποχρέωση, αφού έκλεισε το
καταστήµα ΣΕΚΕ Καβάλας και απέλυσε το προσωπικό, προσέλαβε
κατ' εξαίρεση από τους - εργαζόµενους εις την ΣΕΚΕ Καβάλας το
25% δηλαδή 59 εργαζόµενους στην επεξεργασία Ανατολικών
καπνών στην Ξάνθη και µε ΜΟΝΑ∆ΙΚΟ ΚΡΙΤΗΡΙΟ πρόσληψης την
επίδοση και απόδοση κάθε εργαζοµένου.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

26. Στην µε αριθµό 735/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
25379/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
" Σε απάντηση της ερώτησης 735/4-8-98 που κατέθεσαν στη Βουλή
των Ελλήνων οι Bουλευτές κύριοι Σ. Αλφιέρη και Σ. ∆ανέλλης σας
γνωρίζουµε ότι:
Στο Κ.Υ.Τήνου υπηρετούν τρεις (3) γιατροί Ε.Σ.Υ.: 1 ∆/ντής
Γεν.Ιατρικής, 1 Επιµ.Α'- γεν.Ιατρικής - 1 Επιµ.Α' παιδίατρος και
προβλέποναι έξι (6) θέσεις αγροτ. γιατρών από τις οποίες οι ∆ύο (2)
είναι καλυµµένες, µιά θέση καλύφθηκε στις 11-8-98 και η γιατρός θα
εκπαιδευτεί επί τρίµηνο στο Νοσοκ. Σύρου και µετά θα
παρουσιασθεί στο Κ.Υ. Τήνου για να αναλάβει καθήκοντα σύµφωνα
µε τις διατάξεις του Ν. 2519/97, αρθ.26, παρ.4.
Παραµένουν κενές τέσσερις (4) θέσεις οι οποίες προκηρύχθηκαν
έγκαιρα δεν προτιµήθηκαν µέχρι στιγµής από υποψηφίους
αγροτικούς γιατρούς και θα προκηρύσσονται συνεχώς µέχρι
κάλυψής των.
Στο Κ.Υ Τήνου υπάγονται τέσσερα Περ. Ιατρεία τα κάτωθι:
Ιστερνίων, Κώµης, Στενής και το ∆ιθέσιο Φοίνικα από τα οποία κενό
είναι µόνο το Π.Ι. Στενής το οποίο προκηρύχθηκε έγκαιρα, δεν
προτιµήθηκε όµως µέχρι στιγµής από υποψηφίους αγροτ. γιατρούς
και θα προκηρύσσεται συνεχώς µέχρι κάλυψής του.
Το Κ.Υ. Τήνου στην αρµοδιότητα του οποίου υπάγεται το Π.Ι.
Στενής είναι υπεύθυνο να καλύπτει τις ανάγκες των κατοίκων του
Π.Ι. στέλνοντας γιατρό να εξυπηρετεί τους κατοίκους.

Ο Υπουργός.
ΚΩΝ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

27. Στην µε αριθµό 734/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2716/20-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 734/4-8-98 του Βουλευτή κ. Γ.
Τρυφωνίδη, αναφορικά µε την ποιότητα του νερού των πηγών Αγ.
Γεωργίου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
'Οπως µας πληροφόρησε η ∆/νση Υγείας Νοµ. Αυτοδιοίκησης
Πρέβεζας, µε το σχετικό (γ) έγγραφο της, από τις τελευταίες
δειγµατοληψίες που πραγµατοποίησε στις 15-7-98, για
µικροβιολογική εξέταση του νερού των πηγών του Αγ. Γεωργίου,
από το οποίο υδρεύονται οι νοµοί Πρέβεζας, 'Αρτας και Λευκάδας,
διαπιστώθηκε ότι η ποιότητα του πόσιµου νερού πληρεί τους όρους
και τις προϋποθέσεις της σχετικής διάταξης (Α5/288/86). Σε αυτό
συνέτεινε και η προστασία των πηγών για τις οποίες είχαν προταθεί
παλαιότερα κάποια µέτρα από υγεινολόγο µηχανικό της αρµόδιας
∆/νσης του Υπουργείου µας, µετά από επιτόπιο υγειονοµικό έλεγχο
που είχε διενεργήσει, και τα οποία έχουν αρχίσει να υλοποιούνται.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

28. Στην µε αριθµό 744/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1800/21-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 744/4-8-98 ερώτησης που κατέθεσε ο Βουλευτής

κ. Π. Κουναλάκης στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα τις συνθήκες
εργασίας οπλιτών σε παραθεριστικά θέρετρα Αξιωµατικών, σας
γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Το καθεστώς λειτουργίας και οι συνθήκες εργασίας των
Στρατευµένων νέων της Πατρίδας µας στα παραθεριστικά θέρετρα
Αξιωµατικών των τριών Σωµάτων των Ενόπλων ∆υνάµεων,
βρίσκονται υπό την συνεχή επίβλεψη της Ηγεσίας του Υπουργείου
Εθνικής 'Αµυνας.
Ειδικότερα όσον αφορά τα Κέντρα Αναπλήρωσης Απωλειών Υγείας
(ΚΑΑΥ) του Στρατού Ξηράς, οι οπλίτες που αποσπώνται σε αυτά
έχουν ολοκληρώσει και το Γ' κύκλο εκπαίδευσης, συνεπώς δεν
τίθεται θέµα περαιτέρω εκπαίδευσης τους. Οι εργασίες οι οποίες
τους ανατίθενται έχουν σχέση µε την ασφάλεια , την πυρασφάλεια
και τις λοιπές εργασίες λειτουργικότητας (οδηγοί, γραφείς κ.α).
Στη συνέχεια και σε ότι έχει σχέση µε τα Θέρετρα Αξιωµατικών
Ναυτικού (ΘΑΝ), στα θέρετρα αυτά εκπαιδεύονται 14 στρατεύσιµοι
µε ειδικότητα εσχαρέως (µάγειρα), οι οποίοι µετά το πέρας της
εκπαίδευσης τους θα επανδρώσουν Πλοία του Πολεµικού Ναυτικού.
Το υπόλοιπο στρατεύσιµο προσωπικό, το οποίο σηµειωτέον έχει
υπηρετήσει το µεγαλύτερο µέρος της θητείας του σε Πλοία και
Υπηρεσίες εκτός λεκανοπεδίου Αττικής, ασχολείται επίσης µε
εργασίες ασφάλειας, πυρασφάλειας, καθώς και µε την επάνδρωση
των διοικητικών υπηρεσιών.
Τα ίδια καθήκοντα µε τα προαναφερθέντα έχουν ανατεθεί και στους
σµηνίτες που υπηρετούν στα αντίστοιχα Κέντρα Ετοιµότητας
∆ιασποράς Αεροπορίας (ΚΕ∆Α) της ΠΑ αφού πρώτα
ολοκληρώνουν όχι µόνο την εκπαίδευση τους αλλά και την θητεία
τους στην παραµεθόριο.
Από τα παραπάνω συνάγεται αβίαστα ότι υπηρεσίες όπως, η
αποκοµιδή των σκουπιδιών, ο καθαρισµός των πινάκων, η
περιποίηση των κήπων, ο καθαρισµός των κοινόχρηστων χώρων
καθώς και το σερβίρισµα, καλύπτονται σε όλα τα θέρετρα Αξ/κών
αφ' ενός από µόνιµο πολιτικό και εποχικό προσωπικό το οποίο
προσλαµβάνεται για την κάλυψη ακριβώς αυτών των αναγκών, και
αφ' ετέρου από ιδιωτικούς φορείς.
Σε καµία περίπτωση τέλος, οι µεταθέσεις των τριών Σµ/τών, οι
οποίες έγιναν για κάλυψη άµεσων υπηρεσιακών αναγκών, από το
θέρετρο της ΠΑ στο Ζούµπερι στη ΜΑΚ (Λιόσια), στη ∆ΑΕ (Τατόι)
και στη 350 Σµηναρχία "ΝΙΚΗ" (Καισαριανή) αντίστοιχα, δεν
µπορούν να χαρακτηρισθούν ως δυσµενείς αφού έγιναν µέσα στα
πλαίσια των επιθυµιών των τριών Σµ/τών για µετάθεση τους, µετά
την θητεία τους στην παραµεθόριο, στο νοµό Αττικής.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

29. Στην µε αριθµό 757/5-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
16984/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 757/5-8-98 ερώτηση του Βουλευτή κ, Γ.
Κουράκη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 11 του άρθρου 6 του ν. 2519/97
γιατροί ή οδοντίατροι που υπηρετούν κατά την έναρξη ισχύος του
ανωτέρω νόµου σε θέσεις των κλάδων ΠΕ. Κοιν. Ιατρικής ή ΠΕ.
Οδοντιάτρων ή ΠΕ Υγειονολόγων Ιατρών του Υπουργείου Υγείας
και Πρόνοιας εντάσσονται σε θέσεις ΠΕ Γιατρών ∆ηµ. Υγείας ΕΣΥ.
Ως εκ τούτου γιατροί που υπηρετούν στον κλάδο ΠΕ Ιατρών του
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας δεν µπορούν να ενταχθούν στον
κλάδο ΠΕ Γιατρών ∆ηµ Υγείας ΕΣΥ.
Στις Περιφέρειες της χώρας όπου ήδη έχουν προκηρυχθεί θέσεις
ΠΕ Γιατρών ∆ηµ. Υγείας ΕΣΥ υπαρχουν αιτήσεις υποψηφίων οι
οποίες προωθούνται στο Συµβούλιο Κρίσης που ορίζεται από τον
ανωτέρω νόµο, για την επιλογή τους.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"
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30. Στην µε αριθµό 849/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
403/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 849 ερώτησης του βουλευτή κ. Θ.
∆ηµοσχάκη σας πληροφορούµε ότι:
Το Υπουργείο Εξωτερικών αποδίδει ιδιαίτερη σηµασία στο έργο
που προσφέρει η Μεταφραστική Υπηρεσία και γνωρίζει το
σηµαντικότατο όγκο εργασίας, που καλείται να διεκπεραιώσει,
ιδιαίτερα την παρούσα περίοδο, κατά την οποία έχει αυξηθεί
αισθητά λόγω της νοµιµοποίησης της παραµονής και άδειας
εργασίας των αλλοδαπών στην Ελλάδα, πέραν της συνήθους ροής
εργασίας, µε θέµατα ηµεδαπών και αλλοδαπών.
Στο πνεύµα αυτό γίνονται ήδη οι απαραίτητες ενέργειες για την
ενίσχυση της Μεταφραστικής Υπηρεσίας, µε το αναγκαίο διοικητικό
προσωπικό, ούτως ώστε να βελτιωθεί ακόµη περισσότερο η
ποιότητα των παρεχοµένων υπηρεσιών.
Επιπλέον έχει ήδη ολοκληρωθεί η αγορά από το Υπουργείο
Εξωτερικών νέων κτιριακών εγκαταστάσεων, στις οποίες, µετάτις
κατάλληλες διαρρυθµίσεις, θα µεταστεγασθούν ορισµένες
Υπηρεσίες του Υπουργείου, µεταξύ αυτών και η Μεταφραστική
Υπηρεσία.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

31. Στην µε αριθµό 850/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
3915/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 850/6-8-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή ο
Βουλευτής κ. Θεοφ. ∆ηµοσχάκης, σχετικά µε το ανωτέρω θέµα, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε τις αρ. Π4γ/Φ.225//οικ. 2866/95 και Γ4α/Φ.225/161/89
Κοινές Υπουργικές αποφάσεις, τα ινσουλινοεξαρτώµενα άτοµα
δικαιούνται προνοιακού επιδόµατος εφόσον είναι άνεργα,
ανασφάλιστα ή έµµεσα ασφαλισµένα και δεν λαµβάνουν για την ίδια
αιτία από οποιαδήποτε άλλη πηγή κανενός είδους επίδοµα,
σύνταξη κ.λ.π.
Εξαιρούνται τα ανασφάλιστα και έµµεσα ασφαλισµένα τέκνα, τα
οποία δικαιούνται το εν λόγω επίδοµα και όταν λαµβάνουν από
οποια δήποτε πηγή σύνταξη, προσαύξηση ή άλλου είδους
οικονοµική παροχή ίση ή µικρότερη του προνοιακού επιδόµατος, το
οποίο σήµερα ανέρχεται στις 41.950 δρχ.
Επιπρόσθετα σας γνωρίζουµε ότι τα µέλη της οικογένειας του
αµέσως ασφαλισµένου του Ι.Κ.Α. σε περίπτωση θανάτου αυτού,
έλκουν τα συνταξιοδοτικά του δικαιώµατα και θεωρείται ότι
αποκτούν ίδιο αυτοτελές δικαίωµα συνταξιοδότησης.
Εκ των ανωτέρω προκύπτει ότι ορθώς διεκόπη το επίδοµα του Στ.
0υζουνίδη, λόγω προσωπικής µεταβίβασης σ'αυτόν µέρους της
σύνταξης του θανόντος πατέρα του, το οποίο είναι και µεγαλύίερο
από το προνοιακό επίδοµα.

Ο Υφυπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ"

32. Στην µε αριθµό 863/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
76/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 863/6-8-98 που κατέθεσε ο Βουλευτής
κ. Β. Κορκολόπουλος σας πληροφορούµε τα εξής:
Η ερασιτεχνική αλιεία ρυθµίζεται µε το Π.∆ 373/85 σύµφωνα µε το
οποίο κάθε ερασιτέχνης ψαράς επιτρέπεται να έχει ένα µόνο
πεζόβολο µε µήκος πλευράς κάθε µατιού µεγαλύτερο από 30
χιλιοστά και διάµετρο του πεζόβολου µικρότερη από 10 µέτρα.
∆εν τίθεται θέµα τροποποίησης του εν λόγω ∆ιατάγµατος µε
ευνοϊκότερους όρους για τους ερασιτέχνες αλιείς είτε γενικά, είτε
ειδικά για συγκεκριµένη περιοχή.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

33. Στην µε αριθµό 915/7-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29485/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 915/7-8-98, ερώτησης που κατέθεσε ο Βουλευτής
κ. Νικ. Κατσαρός, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση του ∆ήµου
Αµπελώνα, Νοµού Λάρισας, µε το ποσό των 10.000.000 δρχ, για
την επίλυση προβληµάτων λειτουργίας της ∆ηµοτικής Βιβλιοθήκης,
σας πληροφορούµε ότι, σύµφωνα µε τις διατάξεις του αρθ. 13 παρ.
7 του Ν. 2539/97: "Συγκρότηση της Πρωτοβάθµιας Τοπικής
Αυτοδιοίκησης από 1-1-1998 απαγορεύεται η χορήγηση έκτακτων
οικονοµικών ενισχύσεων σε δήµους και κοινότητες από ειδικούς
λογαριασµούς, θα εξετασθεί όµως η δυνατότητα ενίσχυσης της
ανωτέρω βιβλιοθήκης από τις πιστώσεις χρηµατοδότησης των
Ειδικών Υπηρεσιών των Ο.Τ.Α.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

34. Στην µε αριθµό 931/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ. Β
2350/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 931/11-8-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Παν. Σκανδαλάκης, σχετικά µε την
κατάργηση του ∆ιθέσιου Ταχ. Γραφείου στην Κοινότητα Γεωργιτσίου
του Ν. Λακωνίας, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ.
πρωτ. 11/50961/025/21-8-98 του ∆/ντος Συµβούλου των Ελληνικών
Ταχυδροµείων.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆ιεύθυνσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
35. Στην µε αριθµό 996/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29486/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 996/11-8-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παν. Σκανδαλάκης, σχετικά µε την αποζηµίωση των
πληγέντων και την αποκατάσταση των ζηµιών (αποζηµίωση
πληγέντων κλπ) που προκλήθηκαν στο Νοµό Λακωνίας, από τις
πρόσφατες πυρκαγιές, σας πληροφορούµε ότι, αρµόδιο να σας
απαντήσει για το θέµα που θίγεται σ' αυτήν είναι το Υπουργείο
Γεωργίας, προς το οποίο επίσης απευθύνεται η ανωτέρω ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

36. Στην µε αριθµό 1079/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
16243/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1079/11-8-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουράκης, σχετικά µε τη
λειτουργία του Κέντρου Παιδικής Μέριµνας Θηλέων Ηρακλείου, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Ενόψει του διορισµού- τοποθέτησης το Σεπτέµβριο 1998 δώδεκα
(12) Βρεφονηπιοκόµων στην Περιφ. ∆/νση Νοµ. Ηρακλείου και
µάλιστα εκτός της πόλης, δίνεται η δυνατότητα µεταθέσεων
ενδιαφεροµένων προς την πόλη, οπότε θα καλυφθούν κενά του
Παιδικού Σταθµού του Κέντρου Παιδ. Μέριµνας Θηλ. Ηρακλείου.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

37. Στην µε αριθµό 1088/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
25928/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1088/12-8-98, που κατέθεσε
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στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Μ. Κεφαλογιάννης σας
γνωρίζουµε ότι:
Η Υπηρεσία µας στα πλαίσια εφαρµογής των σχετικών διατάξεων
του Ν. 2519/97 (άρθ.26, παρ. 6) προκήρυξε έγκαιρα την κενή θέση
στο Π.Ι. Σκινιά Μονοφατσίου αλλά δεν προτιµήθηκε από υπόχρεους
υπηρεσίας υπαίθρου γιατρούς και έτσι για να αυξήσουµε τις
πιθανότητες για πιο γρήγορη κάλυψη του ανωτέρω Π.Ι.
προκηρύξαµε την κενή θέση µε θητεία (για εκπληρώσαντες την
υπηρεσία υπαίθρου), σύµφωνα µε τον Ν. 2071/92, άρθ. 23, παρ. 1.
Μέχρι πληρώσεως της θέσης, το Κ.Υ. Αρκαλοχωρίου καλύπτει τις
ανάγκες των κατοίκων αρµοδιότητας του Π.Ι. Σκινιά στέλνοντας
γιατρό στο Π.Ι. µια φορά την εβδοµάδα.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

38. Στην µε αριθµό 1099/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
299/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Επί της ερώτησης 1099/12.8.98 της Βουλευτού κ. Στέλλας Αλφιέρη
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το υπό εκπόνηση λογιστικό σύστηµα από τον ανάδοχο του έργου
µηχανοργάνωσης του Οργανισµού Λιµένος Πειραιά (Ο.Λ.Π.) θα
είναι παραµετρικό σύστηµα - υπερσύνολο του ∆ηµόσιου Λογιστικού
Συστήµατος - εποµένως υπερκαλύπτει τις απαιτήσεις του Ο.Λ.Π.
και µπορεί να λειτουργήσει µε την µορφή του ∆ηµόσιου Λογιστικού
Συστήµατος.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

39. Στην µε αριθµό 1105/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
301/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"1. Απαντώντας στην ερώτηση 1105/12-8-98 που κατέθεσαν στη
Βουλή των Ελλήνων οι Βουλευτές κύριοι ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ Ν. και
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ., σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
α. Με το Φ/Γ πλοίο "ΚΑΒΟΝΗΣΙ" νηολογίου Πειραιά 10542
µεταφέρθηκε στις Καµάρες Σίφνου την 01-08-1998 ποσότητα 1000
Κ.Μ. άµµου θαλάσσης, προερχοµένης από την περιοχή "Κάβο
Ντόρο", από την οποία το ως άνω πλοίο διενεργεί νοµίµως
αµµοληψία.
β. Η άµµος µεταφέρθηκε για λογαριασµό της τεχνικής εταιρείας
"HEL DRECO", στην οποία έχει ανατεθεί από την Κοινότητα
Απολλωνίας Σίφνου και τον Εξωραϊστικό Σύλλογο Πλατύ Γιαλού
Σίφνου το έργο ανάπλασης της παραλίας του όρµου Πλατύ Γιαλού,
µετά τις καταστροφές που υπέστη από τις κακοκαιρίες της
παρελθούσης χειµερινής περιόδου.
γ. Επειδή δεν έχει εκδοθεί η προβλεπόµενη άδεια, η Λιµενική Αρχή
απαγόρευσε την εκτέλεση οποιουδήποτε έργου/παρέµβασης στον
αιγιαλό και την παραλία, πλην του καθαρισµού της από ξύλα, φύκια
και απορρίµατα.
δ. Η άµµος τοποθετήθηκε/αποθηκεύθηκε σε χώρο της Κοινότητας
έξω από τον οικισµό και, σύµφωνα µε πληροφόρηση της Λιµενικής
Αρχής, θα χρησιµοποιηθεί στο έργο ανάπλασης της παραλίας µετά
το πέρας της θερινής περιόδου και αφού εκδοθεί η απαιτούµενη
από τις κείµενες διατάξεις άδεια.
2. 'Οπως αντιλαµβάνεσθε σε καµµία περίπτωση δεν έγινε µεταφορά
άµµου για τα "µπάνια" του κ. Πρωθυπουργού και λυπάµαι πάρα
πολύ για το περιεχόµενο και το επίπεδο της αναφοράς σας.
Φαίνεται ότι λόγω ελλείψεως προβληµάτων στην περιοχή σας,
καταφεύγετε στο να ασχολείσθε στο πώς και πού διακινείται η
άµµος.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

40. Στις µε αριθµό 1114/13-8-98 και 1396/29-8-98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ' αριθµ. 25604/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό

Υγείας και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των ανωτέρω ερωτήσεων 1114/13-8-98 και 1396/29-
8-98, που κατέθεσαν στη Βουλή των Ελλήνων οι Βουλευτές κύριοι
Ν. Αναστασόπουλος, Λ. Παπανικολάου και Π. Κατσιλιέρης, σας
γνωρίζουµε ότι:
Η ∆/νσή µας εκτιµώντας τις ανάγκες της περιοχής των κοινοτήτων
Οιχαλίας, Μερόπης, Ανδανίας, Λουτρού, Φίλια, Καλυβίων και
σύµφωνα µε τις διατάξεις του Ν. 2519 (άρθ.26) προκήρυξε έγκαιρα
την κενή θέση στο Π.Ι. Οιχαλίας από όπου εξυπηρετούνται και οι
ανωτέρω κοινότητες, η οποία και καλύφθηκε από τον γιατρό
∆ρούλια Ιωάννη, ο οποίος ήδη ανέλαβε καθήκοντα στο εν λόγω Π.Ι.
στις 30-7-98.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

41. Στην µε αριθµό 1499/21-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29508/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1499/21-8-98, που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη, σας
πληροφορούµε ότι µετά την ίδρυση της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
(Ν. 2190/94) καταργήθηκε η Αγροφυλακή και οι αρµοδιότητές της
περιήλθαν στις Ν.Α. το δε προσωπικό της θεωρείται αποσπασµένο
σ' αυτές, κατά παρέκλιση των οικείων διατάξεων.
Στα αρµόδια Υπουργεία και στη συγκεκριµένη περίπτωση στο
Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης εξακολουθούν να ανήκουν οι ίδιες
αρµοδιότητες. 'Ετσι, η αρµοδιότητα ενηµέρωσης των Νοµαρχών
σχετικά µε την άσκηση των αρµοδιοτήτων Αγροφυλακής καθώς
επίσης και για την γνωστοποίηση της σχετικής διάταξης που
αναφέρεται στην σε είδος υποχρέωση παροχής στους πρώην
υπαλλήλους της Αγροφυλακής, ανήκει στο Υπουργείο ∆ηµόσιας
Τάξης προς το οποίος έχετε επίσης απευθυνθεί.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

42. Στις µε αριθµό 7761/26-5-98 και 1673/25-8-98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ' αριθµ. 5008Β/27-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 7761/26-5-98 και 1673/25-8-98 που
κατατέθηκαν από το Βουλευτή κ. Αλέκο Βούλγαρη, σας γνωρίζουµε
τα εξής:
'Oσον αφορά στις αρµοδιότητες έγκρισης πολεοδοµικών ρυθµίσεων
όπως διαµορφώνονται µετά την ισχύ του ν.2508/97 έχει εκδοθεί η
υπ' αριθ. 38/25-6-98 εγκύκλιος (αντίγραφό της οποίας
επισυνάπτεται). Επίσης µε αφορµή ερωτήµατα που έχουν
υποβληθεί για τους παραλιακούς οικισµούς (µεταξύ των οποίων και
της ∆/νσης Περιβάλλοντος και Χωροταξίας Περιφέρειας Θεσσαλίας)
και για πληρέστερη αποσαφήνιση του θέµατος έχει ήδη συνταχθεί
και βρίσκεται στη διαδικασία υπογραφών εγκύκλιος ειδικά µε
διευκρινίσεις σχετικά µε τους παραλιακούς οικισµούς.
Και στις δύο εγκυκλίους διευκρινίζεται ότι σύµφωνα µε την παρ. 9
περ. α του άρθρου 25 του ν.2508/97, οι ρυθµίσεις που
προβλέπονται από την παρ. 1 του άρθρου 3 του ν.2242/94 γίνονται
πλέον µε απόφαση του Γενικού Γραµµατέα Περιφέρειας µετά από
γνώµη του Περιφερειακού ΣΧOΠ.
Το σχέδιο Π.∆/γµατος µε το οποίο εγκρίνεται η πολεοδοµική µελέτη
του οικισµού Αγ. Παρασκευής ∆ήµου Βόλου επέστρεψε µε
ορισµένες παρατηρήσεις από το ΣτΕ (πρακτικό 335/1998) στο
οποίο είχε αποσταλεί για νοµοτεχνική επεξεργασία. Η ∆/νση
Πολεοδοµικού Σχεδιασµού του ΥΠΕΧΩ∆Ε προχωρεί ήδη στις
απαιτούµενες διορθώσεις προκειµένου να προωθηθούν οι
περαιτέρω διαδικασίες για την έκδοση του Π.∆./γµατος.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
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Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
43. Στην µε αριθµό 1677/25-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2962/28-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της από 25-8-988 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ι. Παπαδηµόπουλος στη Βουλή των Ελλήνων σχετικά
µε τις αποδοχές των χειριστών µαχητικών αεροσκαφών της
Πολεµικής Αεροπορίας, σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Αρχικά πρέπει να διευκρινισθεί ότι το ποσό του πτητικού
επιδόµατος στους χειριστές, δίδεται µε βάση συγκεκριµένες
κατηγορίες, ανάλογα µε τον τύπο αεροσκάφους που αυτοί
χειρίζονται.
Η αύξηση του πτητικού επιδόµατος των χειριστών όλων των τύπων
αφών κατά την τελευταία διετία, αλλά και των µηνιαίων αποδοχών
τους που εξασφαλίσθηκαν µε το Ν. 2512/97 άρθρο 8 και µε το νόµο
2592/98 άρθρο 18 αποτελεί αναµφισβήτητη πραγµατικότητα. Η
αύξηση αυτή δε, σε πραγµατικά ποσοστά, είναι υπερδιπλάσια της
αντίστοιχης γενικής κυβερνητικής εισοδηµατικής πολιτικής. Με
δεδοµένη µάλιστα την υφιστάµενη κλιµάκωση των οικονοµικών
απολαβών µεταξύ των χειριστών των µαχητικών αφών και εκείνων
άλλων τύπων, όπως εκπαιδευτικών, µεταφορικών (C - 130),
ελικοπτέρων, η πραγµατική δραχµική αύξηση του πτητικού
επιδόµατος, λαµβανοµένης υπόψη βέβαια και της εµπειρίας.
υπερέβη το 50%.
Παρά ταύτα, η Ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Aµυνας,
αναγνωρίζοντας πλήρως την υψίστης σηµασίας αποστολή των
χειριστών των µαχητικών αφών, εξετάζει την περαιτέρω βελτίωση
του πτητικού επιδόµατος των χειριστών µαχητικών αφών, στα
πλαίσια πάντα της δηµοσιονοµικής πολιτικής της κυβέρνησης.
Τέλος πρέπει να καταστεί σαφές ότι η καταβολή των πτητικών
επιδοµάτων στους χειριστές των αφών, συνεχίζεται κανονικά χωρίς
οποιοδήποτε πρόβληµα, και αναµένεται να ολοκληρωθεί εντός των
προσεχών ηµερών, λαµβανοµένου υπόψη ότι βρισκόµαστε στις
αρχές του Β' εξαµήνου του έτους για το οποίο αντιστοιχεί το
επίδοµα.

O Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

44. Στην µε αριθµό 1101/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1802/31-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ΕΘνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της από 12-8-98 ερώτησης που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Ευ. Μπασιάκος και Σ. Τσιτουρίδης στην Βουλή
των Ελλήνων σχετικά µε τη συνδροµή του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας (ΥΠΕΘΑ) στην κατάσβεση των πυρκαϊών, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Το ΥΠΕΘΑ, πάντοτε στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του και των
δυνατοτήτων του, συµµετείχε ενεργά στο έργο της
δασοπυρόσβεσης µε τη λήψη µίας δέσµης µέτρων προληπτικών,
αλλά και κατασταλτικών.
Ειδικότερα, πριν τη λήξη της χειµερινής περιόδου και µε την έναρξη
της εαρινής, απέστειλε έγγραφα τόσο προς τη Γενική Γραµµατεία
∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, όσο
και προς τη Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας του
Υπουργείου Εσωτερικών (ΓΓΠΠ/ΥΠΕΣ∆∆Α) µε σκοπό την
επίσπευση των ενεργειών για την πρώτη συντονιστική σύσκεψη
κρατικών οργάνων µε αντικείµενο θέµατα δασοπροστασίας και
δασοπυρόσβεσης, η οποία και έλαβε, τελικά, χώρα στην έδρα της
ΓΓΠΠ/ΥΠΕΣ∆∆Α την 28-4-98.
Ακολούθησε µία σειρά ενεργειών για την οργάνωση µίας
εσωτερικής δέσµης προληπτικών µέτρων στους κόλπους των
Ενόπλων ∆υνάµεων (Ε∆). Κατ' αρχήν και όσον αφορά τον τοµέα
της αεροπυρόσβεσης, έγινε µία σειρά συσκέψεων και στη συνέχεια
ακολούθησε η υλοποίηση των σχετικών αποφάσεων, για την

προετοιµασία των Μονάδων, των Αεροσκαφών και του
Προσωπικού της Πολεµικής Αεροπορίας, που διατίθενται κάθε
χρόνο για το σκοπό αυτό. Ταυτόχρονα, υπήρξε κατανοµή των
Ελικοπτέρων του Στρατού Ξηράς που συµµετέχουν στην
αεροπυρόσβεση (τύπου CΗΙΝΟΟΚ και UΗ 1Η) σε Μονάδες, που
βρίσκονται κοντά σε ευαίσθητες περιοχές, λαµβανοµένων πάντα
υπόψη και των επιχειρησιακών αναγκών των Ε∆.
Επιπλέον, το αρµόδιο όργανο του Γενικού Επιτελείου Εθνικής
'Αµυνας, (ΓΕΕΘΑ) εξέδωσε ειδική διαταγή για τη δασοπυρόσβεση,
την οποία και απηύθυνε προς τα Επιτελεία των τριών Κλάδων των
Ε∆ και στην οποία περιελαµβάνοντο όλες οι απαραίτητες
λεπτοµέρειες για τη συνδροµή των Ε∆ προς τους αρµόδιους
Κρατικούς φορείς στο έργο της δασοπυρόσβεσης (εκποµπή
περιπόλων, εκπαίδευση προσωπικού κ.α.).
Το ΥΠΕΘΑ, πάντοτε στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του,
συµµετείχε και στη λήψη έκτακτων κατασταλτικών µέτρων για την
κατάσβεση των πυρκαϊών. Πιο συγκεκριµένα, την 3-8-98 έθεσε σε
άµεση ετοιµότητα διάθεσης το σύνολο των Ε∆ και προχώρησε στην
παραχώρηση τµηµάτων ανδρών. η οποία άρχισε µε µία δύναµη
τριακοσίων ανδρών µόνο στην περιοχή της Πεντέλης και η οποία
ενισχύθηκε σταδιακά µε την επιδείνωση της κατάστασης, µε
αποτέλεσµα µέχρι την 7-8-98 να ανέλθει σε 1.500 άνδρες, περίπου,
µόνο για τις περιοχές της Αττικής και της Πελοποννήσου. Η δύναµη
αυτή απαρτιζόταν από οπλίτες και Αξιωµατικούς, µεταξύ των
οποίων συµπεριελαµβάνετο και προσωπικό που υπηρετεί στα
Γενικά Επιτελεία των τριών Κλάδων των Ε∆.
Ταυτόχρονα, διετάχθη η εκποµπή δέκα εννέα (19) επιπρόσθετων
περιπόλων σε ευαίσθητες δασώδεις περιοχές της Αττικής, οι οποίες
διπλασιάστηκαν την 6-8-98, ενώ τέθηκε σε επιφυλακή το 500/0 των
στελεχών και το 1ΟΟ% των ∆ιοικήσεων των Μονάδων και του
Στρατευσίµου προσωπικού στις περιοχές Αττικής, Βοιωτίας και
Πελοποννήσου, αλλά και το 50% των στρατευσίµων µε τον
απαραίτητο αριθµό των στελεχών στην υπόλοιπη Επικράτεια.
Τέλος, µετά την 8-8-98, οπότε και υπήρξε σταδιακός έλεγχος των
περισσοτέρων πυρκαϊών, ελήφθη µία νέα σειρά µέτρων, η οποία
ισχύει µέχρι και σήµερα. Αρχικά βρίσκεται σε επιφυλακή των 5Ο%
του Στρατευσίµου προσωπικού και του απαιτούµενου αριθµού
στελεχών των Μονάδων όλης της Χώρας. Ταυτόχρονα στις
περιοχές Πεντέλης, ∆ιονύσου, Εκάλης και Ν. Μάκρης/Βουτζά
παραµένουν τµήµατα επιτήρησης και άµεσης επέµβασης,
αποτελούµενα το κάθε ένα από 25 άνδρες, καθώς επίσης στην
περιοχή της αρχαίας Ολυµπίας σταθµεύει δύναµη 30 ανδρών.
Ακόµη, οι περίπολοι στις δασικές περιοχές της Αττικής, κυρίως,
παραµένουν αµετάβλητες, ενώ έχουν ληφθεί επιπρόσθετα µέτρα
ασφαλείας (περίπολοι, εκπαίδευση εντός δασυλλίων κ.α.) στα
Νησιά του Αιγαίου για την πρόληψη και την αντιµετώπιση
ενδεχόµενων πυρκαϊών.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

45. Στην µε αριθµό 1181/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
403/1-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 1181 ερώτησης του Βουλευτή Π.
Ψωµιάδη, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο Εξωτερικών και οι Ελληνικές ∆ιπλωµατικές Αρχές
στο εξωτερικό παρακολουθούν ανελλιπώς το θέµα της χρήσης της
καθιερωµένης µε σχετική απόφαση του ΟΗΕ ονοµασίας για την
Πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μακεδονίας και
παρεµβαίνουν προληπτικά, προς αποτροπή χρήσης άλλης
ονοµασίας, αλλά και διορθωτικά, όταν κάτι τέτοιο περιέρχεται σε
γνώση τους.
Στα  πλαίσια  αυτά,  έχουν  δοθεί  οδηγίες  στην  αρµόδια
∆ιπλωµατική  Αρχή  µας  στο  εξωτερικό,  να  παρέµβει  στην
ασφαλιστική  εταιρεία  "Assecuranz  Com  pass",  προκειµένου  η
τελευταία  αυτή  να  προβεί  στη  διόρθωση  των  λαθών,  που
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παρατηρήθηκαν σε πληροφοριακό υλικό, που ετύπωσε και
εκυκλοφόρησε για το έτος 1998, σχετικά µε την ορθή ονοµασία της
Πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας, αλλά και
άλλων λαθών, που αφορούσαν τη χώρα µας.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

46. Στην µε αριθµό 1094/19-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
931/8-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 1094/19-8-98 ερώτησης των Βουλευτών κυρίων
Χ. Παπαθανασίου και Γ. Ορφανού, σας πληροφορούµε ότι η
αρµόδια Επιτροπή της ΕΠΑΕ έχει ήδη επιληφθεί του θέµατος του
προπονητή της Π.Α.Ε. "Ολυµπιακός".
Η Γ.Γ.Α. σεβόµενη τα θεσµικά όργανα κατά πάγια πρακτική δεν
παρεµβαίνει στο έργο τους.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΑΘ. ΦΟΥΡΑΣ"

47. Στην µε αριθµό 709/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1886/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 709/30.7.1998 ερώτηση της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου της Βουλής που κατατέθηκε από τους
Βουλευτές κυρίους Μήτσο Κωστόπουλο και Μπάµπη Αγγουράκη
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα σχετικά µε τη συνταξιοδότηση λόγω
αναπηρίας ασφαλισµένων του Ταµείου ασφάλισης προσωπικού του
ΗΣΑΠ.
Το Υπουργείο µας το έχει απασχολήσει το θέµα τόσο της
επανεξέτασης της υγείας των ασφαλισµένων από τις υγειονοµικές
επιτροπές όσων αρχικά δεν κρίθηκαν ανίκανοι για εργασία, όσο και
της επαναπρόσληψης από τον ΗΣΑΠ όσων δεν κρίνονται ανίκανοι
για εργασία. Για το λόγο αυτό µε το αριθ. Φ24/1820/18.8.98
έγγραφό µας που επισυνάπτεται έχουµε ζητήσει από το αρµόδιο
Ταµείο Ασφάλισης Προσωπικού ΗΣΑΠ να µας υποβάλλει έπειτα
από συνεννόηση µε την εργοδότρια εταιρεία ΗΣΑΠ πρόταση
τροποποίησης των καταστατικών του διατάξεων προκειµένου η
υπηρεσία µας να την προωθήσει περαιτέρω.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

48. Στην µε αριθµό 1113/13-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
29773/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1113/13.8.98 ερώτηση που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Σιούφας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το θέµα της γλώσσα των επιγραφών εξακολουθεί να ρυθµίζεται
από το νόµο 1491/84 άρθρο 5 παράγ. 1 και από την 20351/4.3.85
Κ.Γ.Α..
Το Υπουργείο µας µε µια σειρά εγκυκλίων διαταγών και επί µέρους
οδηγιών, έχει µεριµνήσει για την ορθή εφαρµογή του νόµου. Παρ'
όλα αυτά παρουσιάζονται ακόµα πολλές περιπτώσεις µη
προσαρµογής των υπόχρεων.
Το ΥΠ.ΕΣ. ∆.∆. & Α µεριµνώντας πάντα για την πιστή εφαρµογή
της ισχύουσας νοµοθεσίας, λαµβάνοντας υπόψη τις πολλές
διαµαρτυρίες (εµπόρων, επιχειρηµατιών, ξενοδόχων κ.λπ.)
ενδιαφεροµένων φορέων, προτίθεται να ζητήσει τη γνώµη της
Κ.Ε.∆.Κ.Ε. για το ενδεχόµενο νέας ρύθµισης του θέµατος.
2. 'Οσον αφορά τα αριθ. 3 και 4 ερωτήµατα που θέτει ο ανωτέρω
Βουλευτής αρµόδια για να απαντήσουν είναι τα Υπουργεία
Πολιτισµού και ΕΘνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων προς τα οποία
επίσης απευθύνεται η ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

49. Στην µε αριθµό 1118/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
405/3-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη

απάντηση:
"Aπάντηση στην υπ' αριθµ. 1118 ερώτηση, των Βουλευτών κυρίων
Στ. Παναγιώτου και Στρ. Κόρακα.
Μεταξύ της Ελλάδας και της πρώην ΕΣΣ∆ είχε συναφθεί διµερής
συµφωνία κοινωνικής ασφάλειας, που ρύθµιζε τα συνταξιοδοτικά
θέµατα των επαναπατρισθέντων πολιτικών προσφύγων και η οποία
όµως έληξε την 1.7.1991. Βάσει της ανωτέρω συµφωνίας οι
επαναπατρισθέντες πολιτικοί πρόσφυγες εντάχθηκαν στους
ελληνικούς ασφαλιστικούς οργανισµούς και συνταξιοδοτήθηκαν
σύµφωνα µε την ελληνική νοµοθεσία.
Μετά την 1.7.1991, υποβλήθηκαν κατ' επανάληψη εκ µέρους της
ελληνικής πλευράς προς τις αρµόδιες Αρχές όλων των χωρών που
προήλθαν από τη διάλυση της Ε.Σ.Σ.∆. - µεταξύ αυτών και το
Ουζµπεκιστάν - προτάσεις για συναντήσεις αντιπροσωπειών
εµπειρογνωµόνων µε σκοπό τη σύναψη διµερών συµφωνιών
κοινωνικής ασφάλειας για τη ρύθµιση των κοινωνικοασφαλιστικών
δικαιωµάτων όλων των πολιτικών προσφύγων που δεν
καλύφθηκαν από τη συµφωνία καθώς επίσης και όλων εκείνων που
επαναπατρίσθηκαν από τις χώρες αυτές.
Από το 1997 παρατηρήθηκε µία κινητικότητα εκ µέρους της
Ουζµπεκικής πλευράς, η οποία, ανταποκρινόµενη σε παλαιότερα
κελεύσµατα, µας απέστειλε σχέδιο Συµφωνίας στην αγγλική. Η
ελληνική πλευρά, µέσω της αρµόδιας ∆ιεύθυνσης του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, αφού µελέτησε το σχέδιο
συµφώνησε ως προς το να αρχίσουν οι διερευνητικές συνοµιλίες
αντιπροσωπειών µεταξύ των δύο χωρών, προκειµένου να εξετασθεί
η δυνατότητα σύναψης διµερούς κοινωνικοασφαλιστικής
Συµφωνίας. Προτάθηκε µάλιστα, όπως η συνάντηση αυτή να
πραγµατοποιηθεί στην Αθήνα, εντός του δ' τριµήνου του 1998, η δε
ακριβής ηµεροµηνία θα καθορισθεί από κοινού. Αναµένεται η
απάντηση από την ουζµπεκική πλευρά.
Πρέπει όµως να τονισθεί η µεγίστη δυσκολία που αντιµετωπίστηκε
εξ αρχής, δηλαδή η αδυναµία άµεσης προώθησης του θέµατος
λόγω της µη µετατρεµιµότητας του ρωσικού νοµίσµατος, που
αποτελούσε µέχρι κάποια στιγµή το µέσον συναλλαγής όλων των
χωρών της πρώην Ε.Σ.Σ.∆., η µη µετατρεψιµότητα του νοµίσµατος
του Ουζµπεκιστάν (σουµ), το εξαιρετικά, ως γνωστόν, χαµηλό ύψος
των συντάξεων όλων των πολιτών αυτών των συγκεκριµένων
χωρών, καθώς και η µη αποστολή των παροχών τους στο
εξωτερικό.
'Ολα τα ανωτέρω αποτελούσαν και εν µέρει εισέτι αποτελούν
σοβαρά προβλήµατα στην κοινωνικοασφαλιστική συνεργασία, εν
γένει µε τις χώρες της πρώην Ε.Σ.Σ.∆, συµπεριλαµβανοµένου και
του Ουζµπεκιστάν, που θα πρέπει να εξετασθούν µε πολύ µεγάλη
προσοχή πριν συναφθεί οποιαδήποτε Συµφωνία, ούτως ώστε να
εξασφαλιστούν, κατά τον καλύτερον τρόπο τα
κοινωνικοασφαλιστικό δικαιώµατα των ενταύθα (ή και εκεί)
ενδιαφεροµένων.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

50. Στην µε αριθµό 758/5-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
114/2-9-98 έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Eξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 758 από 5.8.98 του Βουλευτή κ. Π.
Ψωµιάδη σ' ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο Εξωτερικών µέσα από το πλαίσιο των αρµοδιοτήτων
της Γενικής Γραµµατείας Αποδήµου Ελληνισµού, υλοποιεί κάθε
έτος, διάφορα προγράµµατα φιλοξενίας, µεταξύ των οποίων και
πρόγραµµα φιλοξενίας 700 περίπου παιδιών ηλικίας 8 - 12 ετών,
ελληνικής καταγωγής, από όλο τον κόσµο.
Τα προγράµµατα φιλοξενίας έχουν ως στόχο τη δηµιουργία,
διατήρηση και ενίσχυση των δεσµών των Αποδήµων
Ελληνοπαίδων µε την πατρίδα των γονέων τους, τη διατήρηση της
ελληνικής γλώσσας καθώς και τη διαφύλαξη της πολιτιστικής
ταυτότητας και της εθνικής συνείδησής τους.
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Το έτος 1998, η Γενική Γραµµατεία Απόδηµου Ελληνισµού
φιλοξένησε σε κατασκηνώσεις 800 παιδιά ηλικίας 8 - 12 ετών (εκατό
περισσότερα από άλλες χρονιές). Για τα παιδιά αυτά η Γενική
Γραµµατεία Απόδηµου Ελληνισµού, όπως πάντα, κάλυψε όλα
ανεξαιρέτως τα έξοδα (δηλαδή εισιτήρια, διανοµή, διατροφή,
πολιτιστικές εκδηλώσεις, ψυχαγωγία, µαθήµατα ελληνικής γλώσσας
και ελληνικών χορών κ.λπ.).
Οι απόδηµοι γονείς µπορούν εποµένως να στείλουν τα παιδιά τους,
εφόσον έχουν ενταχθεί στο παραπάνω πρόγραµµα, χωρίς κανένα
κόστος γι' αυτούς. Εάν υπάρχουν παιδιά που δεν πληρούν τους
όρους της ειδικής εγκυκλίου της Γενικής Γραµµατείας Αποδήµου
Ελληνισµού, δηλαδή έχουν συµµετάσχει σε παρόµοιο πρόγραµµα
στο παρελθόν, στο βαθµό που υπάρχουν κατασκηνωτικές θέσεις,
επιβαρύνονται µε το κόστος του αεροπορικού εισιτηρίου, ενώ οι
δαπάνες διαµονής στην Ελλάδα καλύπτονται από τη Γενική
Γραµµατεία Αποδήµου Ελληνισµού.
Τα προγράµµατα φιλοξενίας υλοποιούνται από 1984 και έχουν
φιλοξενηθεί µέχρι σήµερα εντελώς δωρεάν περισσότερα από
16.000 παιδιά.
Πέρα από τα παραπάνω, η Γενική Γραµµατεία Αποδήµου
Ελληνισµού, στο πλαίσιο της στήριξης του Ελληνισµού στις
δηµοκρατίες της πρώην ΕΣΣ∆, διοργάνωσε εξ ολοκλήρου για το
έτος 1998, για δεύτερη συνεχή φορά, σε συνεργασία µε την Τοπική
Αυτοδιοίκηση, Ασφαλιστικά Ταµεία και λοιπούς φορείς, πρόγραµµα
φιλοξενίας 931 ελληνοπαίδων από τις χώρες τις πρώην ΕΣΣ∆.
Η Γενική Γραµµατεία Αποδήµου Ελληνισµού κάλυψε το κόστος της
διακίνησης (στο εσωτερικό και το εξωτερικό) των παιδιών και τη
δαπάνη του εκπαιδευτικού υλικού (εγχειρίδια ελληνικής γλώσσας,
λεξικά, γραφική ύλη κ.λπ.).
Τέλος επισηµαίνουµε ότι, η Γενική Γραµµατεία Αποδήµου
Ελληνισµού δίνει ιδιαίτερη έµφαση στα προγράµµατα φιλοξενίας
παιδιών µε ελληνικές ρίζες και τα εντάσσει στα "έργα πνοής" µε
µακροχρόνιο όραµα.
Αναφορικά µε τις κατασκηνώσεις του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων, αρµόδιο να σας απαντήσει είναι το παραπάνω
Υπουργείο.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ]

51. Στην µε αριθµό 328/17.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
109/31-8-98 έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 328 από 17.7.98 του Βουλευτή κ. Γ.
Νιώτη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Για τα θέµατα ίδρυσης, λειτουργίας και κατάργησης
πανεπιστηµιακών εδρών ελληνικού ενδιαφέροντος σε εκπαιδευτικά
ιδρύµατα της αλλοδαπής αποφασίζουν, κατά κύριο λόγο, οι
πρυτανικές αρχές της χώρας υποδοχής, στο πλαίσιο της αρχής της
αυτοδιοίκησης των Α.Ε.Ι., που είναι µια γενική και διεθνώς
ισχύουσα αρχή. Εφόσον λοιπόν, η σύγκλητος του Πανεπιστηµίου
του Mannheim αποφασίσει την ίδρυση έδρας ή τµήµατος ή άλλου
σχετικού οργανωτικού σχήµατος για την διδασκαλία της ελληνικής
και κυπριακής ιστορίας, είναι βέβαιο ότι οι αρµόδιες ελληνικές και
κυπριακές αρχές θα καταβάλλουν κάθε δυνατή προσπάθεια για την
ηθική και υλική υποστήριξη της λειτουργίας αυτού του φορέα.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

52. Στην µε αριθµό 494/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
28886/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 494/22.7.98 που κατατέθηκε
στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. ∆. Κωστόπουλο σας
πληροφορούµε ότι οι χρηµατοδοτήσεις που έγιναν κατά την
τελευταία διετία των Νοµών Χαλκιδικής & Αρκαδίας από το
Πρόγραµµα ∆ηµ. Επενδύσεων, είναι οι παρακάτω:

1996 1997
ποσά σε χιλ. δρχ

Χρηµ/ση Πληρωµές Χρηµ/ση Πληρωµές
Χαλκιδική 9.359.195 9.307.517 8.017.518 7.808.622
Αρκαδία 5.124.455 5.032.330 5.063.746 5.012.575

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

53. Στην µε αριθµό 41/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 401/7-9-
98 έγγραφο από τον Υπουργό Eξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 41 ερώτησης του Βουλευτή κ. Ευγ.
Χαϊτίδη, σας γνωρίζουµε ότι:
Η ελληνική πολιτική στις σχέσεις µε την Πρώην Γιουγκοσλαβική
∆ηµοκρατική της Μακεδονίας διαµορφώνεται µε γνώµονα το εθνικό
συµφέρον, τις δεσµεύσεις της Ενδιάµεσης Συµφωνίας, αλλά κα την
ανάγκη προώθησης των δύο χωρών σε άλλους τοµείς, που
συµβάλλει στην σταθερότητα και ασφάλεια της περιοχής.
Η προπαγάνδα και η προβολή αλυτρωτικών ιδεών προέρχεται από
ορισµένους κύκλους και από µία µερίδα των ΜΜΕ, ακραίων
αντιλήψεων. Η ελληνική πλευρά βρίσκεται σε συνεχή επαφή µε τις
αρµόδιες Υπηρεσίες και την ηγεσία της ΠΓ∆Μ, µε κατάλληλα
διαβήµατα και παραστάσεις, για τον περιορισµό τέτοιων
εκδηλώσεων.
Ειδικότερα ως προς την χρήση σλαβοποιηµένων τοπωνυµίων για
ελληνικές πόλεις - πρακτική, που από τους αρµοδίους στην ΠΓ∆Μ
αποδίδεται στην άγνοια ξένων γλωσσών ή ξένης ορολογίας εκ
µέρους ορισµένων υπαλλήλων - η ελληνική πλευρά έχει θέσει θέµα
στο παρελθόν αλλά και πρόσφατα, και υπάρχουν ενδείξεις ότι
έχουν δοθεί οδηγίες για την πιστή τήρηση της διεθνούς πρακτικής
στο µέλλον.
Οσον αφορά τις αναφερόµενες στην ερώτηση συγκεκριµένες
εκδηλώσεις στην Β.Ελλάδα, από τις ελληνικές Υπηρεσίες δεν
ζητήθηκε άδεια για πραγµατοποίησή τους.
Οι ελληνικές Αρχές, όπως είναι φυσικό δρουν µε γνώµονα την
εξυπηρέτηση του εθνικού συµφέροντος και την διασφάλιση της
έννοµης τάξης. Είναι, επίσης, υποχρεωµένες να µεριµνούν για την
εφαρµογή των συνταγµατικών προσταγών, αλλά και των
υποχρεώσεων της χώρας, που απορρέουν από τις ∆ιεθνείς
Συµφωνίες περί δικαιωµάτων του ανθρώπου και του πολίτη. Στην
περίπτωση των προαναφερθεισών εκδηλώσεων, που
προγραµµατίσθηκαν από διάφορους κύκλους στην Β. Ελλάδα,
εξακολούθησε να ισχύει ως προς συγκεκριµένα άτοµα το µέτρο
απαγόρευσης εισόδου, το οποίο τους είχε επιβληθεί στο παρελθόν
λόγω δράσης τους. Γενικό µέτρο απαγόρευσης εισόδου σε ξένους
υπηκόους δεν θα ήταν δυνατό να εφαρµοσθεί. Εξάλλου, δεν είναι
δυνατό ν' απαγορευθεί σε Ελληνες πολίτες το δικαίωµα του
συνέρχεσθαι.
Συµπερασµατικά υπογραµµίζεται ότι οι προαναφερόµενες
εκδηλώσεις διεξήχθησαν µέσα στα όρια της εννόµου τάξης και
χωρίς διασάλευσή της.

Ο Υπουργός
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ"

54. Στις µε αριθµό 1111/13-8-98 και 701/30-7-98, AKE 43
ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ'αριθµ. A0010/7-9-98 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Oικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 1111/13-8-98 και 701/30-7-98, AKE 43
που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Γιάννης Γιαννάκης αναφορικά µε την
απευθείας εκποίηση του ∆ηµοσίου κτήµατος Α.Β.Κ. 976 Λαυρίου
στην ΟΣΥΟ, σας γνωρίζουµε ότι για το ίδιο θέµα σε απάντηση της
(β) σχετικής έχουµε ενηµερώσει τη Βουλή µε το αρ.
1091965/6678/Α0010/20-8-98 έγγραφό µας, φωτ/φο του οποίου
επισυνάπτουµε, για πλήρη ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"
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Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
55. Στην µε αριθµό 581/27-7-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29777/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 581/27-7-98 των Βουλευτών κυρίων
Αχ. Κανταρτζή, Β. Μπούτα και Ν. Γκατζή αναφορικά µε προβλήµατα
ύδρευσης της Κοινότητας ∆ιάσελου, Ν. Τρικάλων που κατατέθηκε
στη Βουλή των Ελλήνων και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας
πληροφορούµε ότι:
Στην Κοινότητα ∆ιάσελου έχει χρηµατοδοτηθεί έργο ύδρευσης
(αξιοποίηση πηγών) προϋπολογισµού 30 εκατ. δρχ. (ΣΑΝΑ), αλλά
λόγω των προβληµάτων που παρουσιάζει ο υδροφόρος ορίζοντας
της περιοχής δεν αντιµετώπισε τις ανάγκες των κατοίκων.
Για να καλυφθούν οι ανάγκες ύδρευσης των κατοίκων της εν λόγω
Κοινότητας έχει προταθεί για να χρηµατοδοτηθεί από το ΕΠΤΑ,
στην ευρύτερη περιοχή της Κοινότητας λόγω των προβληµάτων
στον υδροφόρο ορίζοντα, έργο ύδρευσης (µικρά φράγµατα -
γεωτρήσεις) προϋπολογισµού 200 εκατ. δρχ.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

56. Στην µε αριθµό 483/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29778/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 483/21-7-98 των Βουλευτών κυρίων
Απ. Τασούλα και Μ. Μπόσκου που αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα,
σας πληροφορούµε ότι:
Η Κοινότητα Νεοκαισάρειας, είναι µέλος του Συνδέσµου 'Υδρευσης
Λεκανοπεδίου Ιωαννίνων (ΣΥΚΛΙ) από τον οποίο υδρεύονται 52
Κοινότητες του Λεκανοπεδίου Ιωαννίνων. Η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Ιωαννίνων χρηµατοδοτεί κάθε χρόνο τον ΣΥΚΛΙ µε
σηµαντικά κονδύλια για την αντιµετώπιση των αναγκών του.
Στην Κοινότητα Νεοκαισάρειας πραγµατοποιήθηκε πρόσφατα
γεώτρηση από τον Σύνδεσµο µε αποτελέσµατα αρνητικά όπως ως
προς την καταλληλότητα του νερού.
Μετά το αρνητικό αποτέλεσµα της γεώτρησης, ο ΣΥΚΛΙ
δροµολόγησε την αντιµετώπιση του προβλήµατος µε την σύνδεση
της Κοινότητας Νεοκαισάρειας από την παλαιά δεξαµενή της
Κοινότητας Ανατολής.
'Ηδη η σύνδεση έχει πραγµατοποιηθεί και το πρόβληµα έχει
επιλυθεί.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

57. Στην µε αριθµό 740/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29779/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 740/4-8-98 του Βουλευτή κ. Ευάγγ.
Πολύζου αναφορικά µε προβλήµατα οδοποιϊας των Κοινοτήτων Ν.
Πιερίας, που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων και αναφέρεται
στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε ότι:
Από το Π.∆.Ε. (ΣΑΝΑ/1) το 1998 διατίθενται 200 εκατ. δρχ. για την
συντήρηση και βελτίωση του επαρχιακού δικτύου.
Το τµήµα του συγκεκριµένου δρόµου από Παλιά Εθνική Οδό έως
έξω από τον οικισµό της Σεβαστής βελτιώθηκε το 1997.
Το τµήµα µεταξύ Κούκου έως τον κόµβο προς Παλιόστανη
κατολισθαίνει και για το λόγο αυτό υπάρχει παράκαµψη µέσω του
οικισµού Κούκου.
Το τµήµα από τον οικισµό Μ. Μηλιάς Παλιόστανης µέχρι τον κόµβο
προς Ρυάκια συντηρήθηκε το 1997 και βρίσκεται σε καλή
κατάσταση.
Το τµήµα από τον κόµβο Ρυακίων µέχρι τα Ρυάκια

ασφαλτοστρώθηκε εξ αρχής το 1997 και βελτιώθηκε µέχρι τον
οικισµό Ρυακίων, πλην 100 µέτρων τα οποία ασφαλτοστρώθηκαν
µέσα στο 1998.
Συνεπώς από τον όλο άξονα του δρόµου που αναφέρεται στην
ερώτηση αποµένει για βελτίωση το τµήµα από κόµβο Κούκου µέχρι
Παλιόστανη Μ. Μηλιά και το τµήµα µεταξύ των οικισµών Σεβαστής
και Κούκου. Η βελτίωση των τµηµάτων αυτών θα εξετασθεί στα
πλαίσια των δυνατοτήτων της Ν.Α. όσον αφορά τις διαθέσιµες
πιστώσεις.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

58. Στην µε αριθµό 499/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29780/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 499/22-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Σ. Παναγιώτου
και Μ. Μπόσκου και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Τα έτη 1996 και 1997 κατασκευάστηκαν και ασφαλτοστρώθηκαν
3.300 µ. του δρόµου Γλαύκης - Πάχνης.
2. Για το 1998 υπάρχει εγκατεστηµένη εργολαβία κατασκευής και
ασφαλτόστρωσης 2.000 µ. προϋπολογισµού 60.000.000 δρχ.
3. Για το υπόλοιπο τµήµα 1500 µ. συντάσσεται µελέτη και σύντοµα
θα δηµοπρατηθεί οπότε ολοκληρώνεται η ασφαλτόστρωση του
δρόµου προς οικισµό Πάχνης της Κοινότητας Κοτύλης.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

59. Στην µε αριθµό 741/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29782/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 741/4-8-98 που κατατέθηκε στη Βουλή
των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ευάγγ. Πολύζο και αναφέρεται
στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε ότι:
Για το 1998 διατίθενται πιστώσεις 200 εκατ. δρχ. από το Π∆Ε
(ΣΑΝΑ/1) για την συντήρηση και βελτίωση επαρχιακών δρόµων.
∆ύο εργολαβίες βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη. Ο επαρχιακός δρόµος
Π. Κεραµιδίου - Εξοχής - Καταλωνίων αλλά και ο δρόµος Εξοχής -
Ελάφου του ίδιου άξονα είναι άµεσης προτεραιότητας και θα
κατασκευασθούν το 1998 από τις εργολαβίες που
προαναφέρθηκαν.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

60. Στην µε αριθµό 930/7-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29791/31-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 930/7-8-98 που κατατέθηκε από το
Βουλευτή κ. Λ. Παπανικολάου, σχετικά µε την έλλειψη προσωπικού
στη Νοµ/κή Αυτοδιοίκηση Μεσσηνίας, και τη µη ολοκλήρωση της
διαδικασίας µετατάξεων υπαλλήλων του ΑΣΟ και Υπηρεσιών του
ευρύτερου ∆ηµόσιου Τοµέα, καθώς και την τοποθέτηση
προσληφθέντων ατόµων µε ειδικές ανάγκες, σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Είναι γνωστό ότι οι Ν.Α. σήµερα λειτουργούν κυρίως µε προσωπικό
που υπηρετεί σ' αυτές µε ειδικό καθεστώς απόσπασης, που
καθιέρωσαν οι διατάξεις του ν. 2218/94.
Το Υπουργείο είχε ζητήσει και οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
προέβησαν στον προγραµµατισµό των αναγκών τους σε
προσωπικό και υπέβαλλαν σχετικά αιτήµατα, προκειµένου να
στελεχωθούν µε ίδιο προσωπικό.
Βάσει των αιτηµάτων αυτών και µετά την προκήρυξη που
δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ 6/τ. προκηρύξεων ΑΣΕΠ/5-3-98, έχει
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σχεδόν ολοκληρωθεί η διαδικασία πλήρωσης 922 κενών οργανικών
θέσεων, για τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Ειδικότερα για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Μεσσηνίας
προκηρύχτηκαν δέκα έξι (16) θέσεις διαφόρων ειδικοτήτων,
σύµφωνα µε το αίτηµα που η Ν.Α. είχε υποβάλλει.
Οπως κάθε έτος, έτσι και για το 1998, ζητήσαµε µε το 2022/21-1-98
έγγραφό µας µεταξύ άλλων και από τις Ν.Α. να υποβάλλουν έως
10-2-98 νέα αιτήµατα για την πρόσληψη τακτικού προσωπικού.
Από έλεγχο που έγινε στα στοιχεία που τηρούνται στην υπηρεσία
µας προέκυψε ότι η Ν.Α. Μεσσηνίας δεν υπέβαλε αίτηµα, για
πλήρωση επιπλέον θέσεων προσωπικού.
Σχετικά µε τις µετατάξεις υπαλλήλων από υπηρεσίες του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα στις Ν.Α., αυτές είναι εφικτές, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 17 παρ. 10 του ν. 2527/97 που παραπέµπουν
στις όµοιες του άρθρου 13 παρ. 23β του ν. 2307/95 εάν πληρούνται
οι εξής προϋποθέσεις:
- ο προς µετάταξη υπάλληλος να υπηρετούσε µε απόσπαση στη
Ν.Α. κατά το χρονικό διάστηµα της δηµοσίευσης του Ο.Ε.Υ. και να
υπέβαλε αίτηση εντός εξαµήνου από τη δηµοσίευση του εν λόγω
Ο.Ε.Υ.
- να υπάρχει κενή οργανική θέση Ι.∆.Α.Χ. αντίστοιχη µε την
ειδικότητα που κατέχει ο µετατασσόµενος αφού η σχέση µε την
οποία υπηρετούν οι υπάλληλοι στα Ν.Π.Ι.∆. είναι Ι.∆.Α.Χ. και τέλος,
- να υπάρχει στον προϋπολογισµό της Ν.Α. πίστωση για την
δαπάνη µισθοδοσίας του µετατασσόµενου υπαλλήλου, εφόσον
σύµφωνα µε το αριθ.µ 2080509/12-12-95 έγγραφο του Γ.Λ.Κ., οι
µετατάξεις υπαλλήλων φορέων που δεν επιχορηγούνται από το
∆ηµόσιο, είναι εφικτές µόνο µετά την εξασφάλιση των
απαιτούµενων κονδυλίων για την καταβολή των αποδοχών τους,
τόσο για το τρέχον έτος, όσο και για τα επόµενα, από άλλες πέραν
της κρατικής επιχορήγησης πηγές.
'Οσον αφορά τη µη ολοκλήρωση της διαδικασίας µετάταξης
υπαλλήλων του ΑΣΟ, και την τοποθέτηση προσληφθέντων ατόµων
µε ειδικές ανάγκες στις Ν.Α., λόγω µη µεταφοράς των απαραίτητων
πιστώσεων από το Γ.Λ.Κ., αρµόδιο να απαντήσει είναι το
Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο είναι συναποδέκτης του
εγγράφου σας και στο οποίο κοινοποιούµε το παρόν προκειµένου
να ενηµερώσει απευθείας την Εθνική Αντιπροσωπεία.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

61. Στην µε αριθµό 742/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
29781/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 742/4-8-98 που κατατέθηκε στη Βουλή
των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ευάγγ. Πολύζο και αναφέρεται
στο πιο πάνω θέµα, σύµφωνα µ' όσα µας γνώρισε η Περιφέρεια
Κεντρικής Μακεδονίας, σας πληροφορούµε ότι:
Ο δρόµος Ρυακίων Ελάφου είναι έργο άµεσης προτεραιότητας για
τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Πιερίας και βασική προγραµµατική
επιλογή δεδοµένου ότι αποτελεί τµήµα του ηµιορεινού δρόµου, τον
οποίο επιθυµεί να ολοκληρώσει για την σύνδεση όµορων ΟΤΑ
µεταξύ τους.
Οµως για το συγκεκριµένο τµήµα του δρόµου Ρυακίων - Ελάφου (το
υπόλοιπο ασφαλτοστρώθηκε) υπάρχει σχετική εισήγηση της ∆/νσης
Τεχνικών Υπηρεσιών το τµήµα αυτό να παραµείνει χωρίς
ασφαλτικό για ένα χρονικό διάστηµα ώστε τα σηµεία των
επιχώσεων να λάβουν την τελική τους µορφή και στη συνέχεια να
ασφαλτοστρωθούν.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

62. Στην µε αριθµό 331/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
32208/4-9-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 331/17.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Νιώτης, σας γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο µας
µελετά σχέδιο νόµου καθώς και Σχέδιο Κοινής Υπουργικής
Απόφασης, που αφορά την αρτοποιητική νοµοθεσία.

Σηµειώνεται ότι ο ενδιαφερόµενοι φορείς έχουν καταθέσει τις
απόψεις τους, οι οποίες λαµβάνονταικ υπόψιν για τη διαµόρφωση
των ως άνω κειµένων (σχέδιο νόµου και Κ.Υ.Α.).

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

63. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
32211/4-9-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 250/15.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Μπασιάκος, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Ολόκληρος ο Νοµός Βοιωτίας έχει ενταχθεί στις περιοχές
εφαρµογής του µέτρου 1.3 "Ανασυγκρότηση Φθινουσών
Βιοµηχανικών Περιοχών" του Επιχειρησιακού Προγράµµατος
Βιοµηχανίας (Ε.Π.Β.). Εποµένως και η περιοχή του ∆ιστόµου είναι
ενταγµένη στις περιοχές εφαρµογής του πιο πάνω µέτρου. Η
υλοποίηση του µέτρου που έχει ήδη προχωρήσει σηµαντικά,
προβλέπει δράσεις:
1.1. Συµπλήρωση υφισταµένων βιοµηχανικών υποδοµών
1.2. Βελτίωση ανταγωνιστικότητας υφισταµένωνβιοµηχανικών -
βιοτεχνικών επιχειρήσεων, µέσω της υλοποίησης διετούς διάρκειας
ολοκληρωµένων επιχειρηµατικών σχεδίων, ενίσχυσης
δραστηριοτήτων εξαγωγικής διείσδυσης και υποβοήθησης της
προβολής τοπικών προϊόντων.
1.3. ∆ηµιουργία Γραφείων Βιοµηχανικής Αλλαγής (Γ.Β.Α.).
2. Για τη δράση 1.2. υποβλήθηκαν περίπου 21 προτάσεις και
εγκρίθηκαν 8, συνολικού προϋπολογισµού 2,1 δις δρχ. και
εγκεκριµένης επιχορήγησης 1 δις δρχ. περίπου.
3. Για τη δράση 1.3 έχει ήδη εγκριθεί η δηµιουργία Γ.Β.Α. και
υλοποιείται από την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση σε συνεργασία µε
την αρµόδια Υπηρεσία µας, συνολικού προϋπολογισµού 250 εκ.
δρχ. Ηδη έχει δοθεί και η δεύτερη δόση που αντιστοιχεί στο 50%
του συνολικού προϋπολογισµού του.
4. Εχει ήδη προκηρυχθεί από τον ΟΠΕ ειδικό πρόγραµµα για
επιχειρήσεις που είναι εγκατεστηµένες στις φθίνουσες περιοχές για
την ενίσχυση της εξαγωγικής τους διείσδυσης, ενώ σύντοµα θα
ξεκινήσουν και αντίστοιχες δράσεις για τα προϊόντα των περιοχών
αυτών από τον ίδιο φορέα. Εχουν υποβληθεί προτάσεις στον ΟΠΕ
από όλες τις φθίνουσες περιοχές και ήδη έχει αρχίσει η διαδικασία
αξιολόγησής τους.
5. Κατά την περίοδο 1995 - 1997 έχουν υπαχθεί και υλοποιούνται
τα παρακάτω επενδυτικά προγράµµατα:
5.1. Επιχειρηµατικά σχέδια (άρθρο 23α του ν. 1892/90)
ΕΤΟΣ ΑΡΙΘ. ΥΨΟΣ ΕΠΕΝ-

∆ΥΣΕΩΝ
ΥΨΟΣ

ΕΠΙΧΟΡ.
ΘΕΣΕΙΣ
ΕΡΓΑΣΙΑΣ

1995 2 2,328,000,000 814,800,000 17
1996 4 9,030,524,000 3,160,683,400 62
1997 4 7,084,000,000 2,479,400,000 27
ΣΥΝΟΛΟ 10 18,442,524,000 6,454,883,000 106
5.2. Ειδικές επενδύσεις (άρθρο 23β του ν. 1892.90)
ΕΤΟΣ ΑΡΙΘ. ΥΨΟΣ ΕΠΕΝ-

∆ΥΣΕΩΝ
ΥΨΟΣ

ΕΠΙΧΟΡ.
ΘΕΣΕΙΣ
ΕΡΓΑΣΙΑΣ

1995 4 6,434,555,000 2,573,862,000 37
1996 9 6,448,285,000 2,579,314,000 85
1997 10 3,636,267,000 1,454,506,800 75
ΣΥΝΟΛΟ 23 16,519,007,000 6,607,682,800 197
6. Τέλος σηµειώνεται ότι επίκειται η υπογραφή Κ.Υ.Α. που θα ορίζει
τις περιοχές κινήτρων της Γ' Ζώνης του νέου Αναπτυξιακού Νόµου
2601/98 (ΦΕΚ 81 /Α/31-4-98)

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

64. Στην µε αριθµό 281/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
32213/4-7-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
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"Σε απάντηση της ερώτησης 281/16.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Ελσα Παπαδηµητρίου, όσον αφορά θέµατα
αρµοδιότητάς µας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Πράγµατι ο τοµέας της κλωστοϋφαντουργίας και του ετοίµου
ενδύµατος στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ενωσης πλήττεται από
έντονο ανταγωνισµό, κυρίως από προϊόντα χαµηλής έως µέσης
ποιότητας και κόστους, καταγωγής τρίτων χωρών.
Στο πλαίσιο αυτό προέχει κυρίως η βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας της ευρωπαϊκής βιοµηχανίας κυρίως προς την
κατεύθυνση της παραγωγής νέων προϊόντων υψηλής ποιότητας και
υψηλής προστιθέµενης αξίας.
Προς αυτήν την κατεύθυνση στοχεύει το Υπουργείο Ανάπτυξης και
µέσω των Επιχειρησιακών Προγραµµάτων που διαχειρίζεται
(Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Βιοµηχανίας και Πρωτοβουλία ΜΜΕ),
παρέχει τη δυνατότητα στις ελληνικές επιχειρήσεις του κλάδου της
κλωστοϋφαντουργίας να επωφεληθούν.
Ενα δεύτερο επίπεδο παρέµβασης υφίσταται, όταν οι επιχειρήσεις
του κλάδου δε µπορούν να βελτιώσουν την ανταγωνιστικότητά
τους, ή για περιοχές που πραγµατικά έχουν πρόβληµα
αποβιοµηχάνισης, λόγω παύσης της δραστηριότητας πολλών
επιχειρήσεων του τοµέα. Τότε ενδείκνυται η χρησιµοποίηση των
µέσων που παρέχουν οι κοινοτικές πρωτοβουλίες ADAPT και
RETEX.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

65. Στην µε αριθµό 285/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
32215/4-9-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 285/16.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Σαρρής, όσον αφορά θέµατα αρµοδιότητάς µας,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με το νέο Αναπτυξιακό Νόµο 2601/98 (ΦΕΚ 81/Α/31.4.98)
επέρχονται µεταβολές στο πλαίσιο κινήτρων για τις ιδιωτικές
επενδύσεις. Ειδικότερα προβλέπονται συγκεκριµένα κριτήρια
(απασχόλησης και ενεργού πληθυσµού) για την ένταξη περιοχών
της χώρας στα κίνητρα της Γ' Ζώνης).
Αναφορικά µε την Κ.Υ.Α. 29773/95 (προσδιορισµός φθινουσών
βιοµηχανικά περιοχών), η ισχύς του έληξε µε την ψήφιση του νέου
Αναπτυξιακού Νόµου.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

66. Στην µε αριθµό 867/10-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
32214/4-9-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 867/10.8.98, που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Π. Φουντουκίδου, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Τα Ελληνικά Κλωστήρια Πέλλας δεν ανήκουν στις επιχειρήσεις
του ΟΑΕ και της ΕΤΒΑ και εποµένως το Υπουργείο µας δεν έχει
δυνατότητα παρέµβασης στις αποφάσεις των ιδιοκτητών της.
2. Πράγµατι ο τοµέας της κλωστοϋφαντουργίας και του ετοίµου
ενδύµατος στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ενωσης πλήττεται από
έντονο ανταγωνισµό, κυρίως από προϊόντα χαµηλής έως µέσης
ποιότητας και κόστους, καταγωγής τρίτων χωρών.
Στο πλαίσιο αυτό προέχει κυρίως η βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας της ευρωπαϊκής βιοµηχανίας κυρίως προς την
κατεύθυνση της παραγωγής νέων προϊόντων υψηλής ποιότητας και
υψηλής προστιθέµενης αξίας.
Προς αυτή την κατεύθυνση στοχεύει το Υπουργείο Ανάπτυξης και
µέσω των Ευρωπαϊκών Προγραµµάτων που διαχειρίζεται
(Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Βιοµηχανίας και Πρωτοβουλία ΜΜΕ),
παρέχει τη δυνατότητα στις ελληνικές επιχειρήσεις του κλάδου της
κλωστοϋφαντουργίας να επωφεληθούν.
Ενα δεύτερο επίπεδο παρέµβασης υφίσταται, όταν οι επιχειρήσεις
του κλάδου δε µπορούν να βελτιώσουν την ανταγωνιστικότητά
τους, ή για περιοχές που πραγµατικά έχουν πρόβληµα

αποβιοµηχάνισης, λόγω παύσης της δραστηριότητας πολλών
επιχειρήσεων του τοµέα. Τότε ενδείκνυται η χρησιµοποίηση των
µέσων που παρέχουν οι κοινοτικές πρωτοβουλίες ADAPT και
RETEX.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

67. Στην µε αριθµό 1113/13-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1361 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1113/13-8-98 του Βουλευτή
κ. ∆. Σιούφα, σας πληροφορούµε ότι µε το ν. 2083/92 (άρθρο 26)
ιδρύθηκε "Κέντρο Ελληνικής Γλώσσας" µε τη µορφή Ν.Π.Ι.∆.
Σκοπός της λειτουργίας του είναι η γενικότερη ενίσχυση και
προώθηση της ελληνικής γλώσσας εντός και εκτός της Ελλάδας, η
µέσω αυτής τόνωση της εθνικής ταυτότητας των Ελλήνων της
διασποράς, η οργάνωση της διδασκαλίας της σε αλλοδαπούς
ενηλίκους του εξωτερικού και του εσωτερικού, η στήριξη των
διδασκόντων την ελληνική γλώσσα στο εξωτερικό και στο
εσωτερικό, η παραγωγή διδακτικού υλικού και ό,τι άλλο συντελεί
στην προβολή και διάδοση της ελληνικής γλώσσας γενικότερα.
Ως προς το θέµα των ξενόγλωσσων επιγραφών των εµπορικών
επιχειρήσεων και καταστηµάτων, σας πληροφορούµε ότι επί του
θέµατος αρµόδιο είναι το Υπουργείο Ανάπτυξης, στο οποίο και
διαβιβάζουµε αντίγραφο της ερώτησης.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

68. Στην µε αριθµό 1409/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1366/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1409/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Ξηρολόφου Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του Ν.2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

69. Στην µε αριθµό 1408/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1365/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας  στην  ερώτηση  µε  αριθµό  1408/20.8.98  που
κατέθεσε  ο  Βουλευτής  κ.  Ηλίας  Κ.  Βεζδρεβάνης,  σχετικά  µε
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τις κτιριακές ανάγκες του Νηπιαγωγείου Βρυσέλλας Θεσπρωτίας,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του Ν.2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. καιτ ο ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

70. Στην µε αριθµό 1416/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1373/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1416/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Κεραµίτσας Θεσπρωτίας σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του Ν.2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. καιτ ο ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

71. Στην µε αριθµό 1415/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1372/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1415/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Κρυσταλλοπηγής Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η

επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του Ν.2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας γιατο 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

72. Στην µε αριθµό 1414/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1371/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1414/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Aγίων Πάντων Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
Ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του Ν.2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

73. Στην µε αριθµό 1413/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1370/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1413/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Μαζαρακιάς Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτό-
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διοικήσεις από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
συνολικά, για οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω
παρέµβαση στην κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

74. Στην µε αριθµό 1412/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1369/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1412/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Μεσοβουνίου Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

75. Στην µε αριθµό 1411/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1368/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1411/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Νεράϊδας Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου

41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

76. Στην µε αριθµό 1417/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1374 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1417/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Καταβόθρας Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

77. Στην µε αριθµό 1410/20.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1367/3/9/98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1410/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Νεοχωρίου Θεσπρωτίας σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
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Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

78. Στην µε αριθµό 1472/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1397 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1472/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Παραποτάµου Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

79. Στην µε αριθµό 1471/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1396/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1471/20.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Α' Νηπιαγωγείου Φιλιατών Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του Ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)

Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

80. Στην µε αριθµό 1470/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1395/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1470/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Β' Νηπιαγωγείου Φιλιατών Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

81. Στην µε αριθµό 1469/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1394 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1469/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Γ' Νηπιαγωγείου Φιλιατών Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
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 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.
Ο Υφυπουργός

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"
82. Στην µε αριθµό 1468/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1393 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1468/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Αµπελιάς Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

83. Στην µε αριθµό 1467/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1392/1392/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1467/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Γαρδικίου Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το Π.∆. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

84. Στην µε αριθµό 1466/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1391/1392/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1466/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Γκρίκας Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.
Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"
85. Στην µε αριθµό 1465/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1390/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1465/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Καµινιών Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε
τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

86. Στην µε αριθµό 1464/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1389/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1464/21.8.98 που
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κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις
κτιριακές ανάγκες του Νηπιαγωγείου Καρβουναρίου Θεσπρωτίας,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

87. Στην µε αριθµό 1463/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
ΙΗ/1388/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1463/21.8.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κ. Βεζδρεβάνης, σχετικά µε τις κτιριακές
ανάγκες του Νηπιαγωγείου Καρυωτίου Θεσπρωτίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με τους νόµους 2218/94 και 2240/94 και το π.δ. 30/96 έχει
αποκεντρωθεί ο προγραµµατισµός, η µελέτη, η κατασκευή και η
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, στις οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις
από το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά, για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Η επιχορήγηση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Θεσπρωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές-οικόπεδα 80.000.000 δρχ.
Για επισκευές-συντηρήσεις 50.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
 Για επισκευές - συντηρήσεις  20.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

88. Στην µε αριθµό 550/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. ΙΗ
1158/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 550/24.7.98 που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Απ. Τασούλας και Ορ. Κολοζώφ, σχετικά µε την
εισαγωγή του µαθήµατος για το ΕΥΡΩ στην εκπαίδευση, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Με πρωτοβουλία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής πραγµατοποιήθηκε

στις Βρυξέλλες, στις 13.5.98, η πρώτη συνάντηση της Οµάδας
Εργασίας µε θέµα "ΕΥΡΩ και Εκπαίδευση". Σκοπός της
συνάντησης αυτής ήταν η ενηµέρωση των Κρατών-Μελών για την
αναγκαιότητα και τη δυνατότητα της άµεσης εισαγωγής του ΕΥΡΩ
ως µαθήµατος στα σχολεία, το δυνατόν από το σχολ. έτος 1998-
1999, καθώς και η διαδικασία ενηµέρωσης των εκπαιδευτικών για
το θέµα αυτό.
Επίσης η Ευρωπαϊκη 'Ενωση ζήτησε να ενηµερωθεί από τους
εκπροσώπους των Κρατών-Μελών για τις µέχρι τότε ενέργειες των
Υπουργείων Παιδείας προς την κατεύθυνση αυτή.
Το ΥΠ.Ε.Π.Θ. συµµετείχε στη συνάντηση των Βρυξελλών και στις
2.7.98 η ∆/νση Ευωπαϊκής 'Ενωσης του Υπουργείου Παιδείας
προχώρησε σε ενηµερωτική συνάντηση εκπροσώπων των ∆/νσεων
της Α/θµιας και Β/θµιας Εκπαίδευσης καθώς και του Παιδαγωγικού
Ινστιτούτου, µε νατικείµενο συζήτησης την πιθανή σύσταση Οµάδας
Εργασίας, µε εκπροσώπους από όλους τους προαναφερθέντες
φορείς, για την παρακολούθηση του θέµατος και την υποβολή
σχετικών προτάσεων.
Θεωρούµε δεδοµένο τον πλουραλισµό των απόψεων στα πλαίσια
του διδακτικού έργου, ο οποίος έχει σαν προϋπόθεση την πλήρη
ενηµέρωση των φορέων της εκπαιδευτικής κοινότητας και τη
σηµασία των επερχοµένων αναγκαίων αλλαγών στην καθηµερινή
ζωή των πολιτών.

Ο Υφυπουργός
Ι. ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

89. Στην µε αριθµό 916/7.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1308/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 916/7.8.98, για την
κατασκευή µικρού κλειστού γυµναστηρίου για την άθληση των
µαθητών του 1ου ∆ηµοτικού Σχολείου Αµπελώνα Λάρισας, που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Ν. Κατσαρός, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
'Οπως µας πληροφόρησε η Ν. Α. Λάρισας, ο ∆ήµος Αµπελώνα
προτείνει τη µεταφορά του σχολείου στις εγκατάστασεις του Λυκείου
Αµπελώνα, το οποίο διαθέτει δώδεκα αίθουσες και αίθουσα
πολλαπλών χρήσεων και την κατασκευή νέου κτιρίου Λυκείου και
Γυµνασίου.
Στις προσεχείς ηµέρες στο ∆ήµο Αµπελώνα θεµελιώνεται το νέο
κτίριο Λυκείου-Γυµνασίου και κλειστού γυµναστηρίου
προϋπολογισµού 600.000.000 δρχ.
Στο χώρο δε του υπάρχοντος Λυκείου στον οποίο θα στεγαστεί το
1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αµπελώνα, προγραµµατίζεται κλειστό
γυµναστήριο, το οποίο θα ενταχθεί στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

90. Στην µε αριθµό 302/16.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1134/3.9.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 302/16.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παναγιώτης Μελάς, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις του νοµοθ. διατάγµατος 1337/1973
περί προϋπολογιστικής αποκέντρωσης οι πιστώσεις για τις
δαπάνες της Εκπ/σης εγγράφονται στους ειδικούς φορείς των
προϋπολογισµών των νοµών, απαγορευοµένης της εγγραφής
οµοίων ή αναπληρωµατικών πιστώσεων και στον Κεντρικό φορέα
του ΥΠΕΠΘ.
2. Στον Κρατικό προϋπολογισµό έτους 1998 και ειδικότερα στον
προϋπολογισµό Περιφερειακών Υπηρεσιών στη Νοµαρχία Πειραιά
στον ειδικό φορέα 085 "Επιχορήγηση Ν. Α. για δαπάνες Εκπ/σης"
έχουν εγγραφεί πιστώσεις συνολικού ύψους 988.100.000 δρχ. για
τις δαπάνες της Εκπ/σης γενικά.
3. Για το αναφερόµενο στην ερώτηση θέµα θα ενηµεωθεί το
Υπουργείο Οικονοµικών και θα καταβληθεί προσπάθεια ενίσχυσης
του Προϋπολογισµού της Νοµαρχίας Πειραιά, στα πλαίσια των
δυνατοτήτων του Κρατικού Προϋπολογισµού 1998.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ").
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία και κύριοι
Βουλευτές, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 3/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σάββα Τσιτουρίδη προς τον Υπουργό
Γεωργίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την οικονοµική ενίσχυση
των παραγωγών σκληρού σίτου και την ενηµέρωσή τους για το νέο
καθεστώς αυτής της καλλιέργειας, η οποία λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού, δεν θα συζητηθεί.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Τι κώλυµα έχει ο Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν είναι αρµόδια η
'Εδρα να σας δώσει αυτήν την πληροφορία. Από την υπηρεσία µε
πληροφορούν ότι ο Υπουργός είναι εκτός Αθηνών.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Είναι εντός Αθηνών.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν κάνω ανάκριση εγώ,
κύριε συνάδελφε. Εγώ δέχοµαι τις δηλώσεις που κάνουν οι
Υπουργοί και οι Βουλευτές µέσα στην Αίθουσα.
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 4/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευστρατίου
Κόρακα προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τις διαδικασίες πώλησης των Καταστηµάτων
Αφορολογήτων Ειδών.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κόρακα έχει ως εξής:
"Η Κυβέρνηση στα πλαίσια της εγκληµατικής πολιτικής της των
ιδιωτικοποιήσεων και του ξεπουλήµατος της δηµόσιας περιουσίας
προχώρησε στην πώληση των Καταστηµάτων Αφορολογήτων
Ειδών.
Πέρα από το ερώτηµα, γιατί να πωληθεί µία από τις πιο
κερδοφόρες κρατικές επιχειρήσεις, σοβαρά ερωτηµατικά
γεννιούνται και από την κυβερνητική συναλλαγή µε την κοινοπραξία
SARESCO:
Ενώ η τιµή της µετοχής των ΚΑΕ στο χρηµατιστήριο βρισκόταν στις
τέσσερις χιλιάδες (4.000) δραχµές περίπου, η κοινοπραξία
προσέφερε τρεις χιλιάδες διακόσιες πενήντα (3.250) δραχµές ανά
µετοχή, µε αποτέλεσµα η Κυβέρνηση να αποδεχτεί σηµαντικά
χαµηλότερο τίµηµα.
Γράφτηκε, χωρίς να διεψευστεί, ότι λόγω έλλειψης χρηµατοδότησης
της SARESCO από ξένες ιδιωτικές τράπεζες, η Εθνική Τράπεζα
ανέλαβε την κύρια χρηµατοδότησή της µε ποσό πενήντα
δισεκατοµµύρια (50.000.000.000) δραχµές. ∆ηλαδή µε χρήµατα
κρατικής τράπεζας, ιδιώτες αγοράζουν την πιο κερδοφόρα κρατική
επιχείρηση.
Αµιφσβητείται η νοµιµότητα της συναλλαγής, διότι εντός της νόµιµης
προθεσµίας δόθηκε φωτοτυπία της εγγυητικής και το πρωτότυπο
δόθηκε µετά τη λήξη της παραπάνω προθεσµίας.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός ποια είναι η θέση της Κυβέρνησης σε
όλα αυτά τα ερωτηµατικά που αφορούν τη σκανδαλώδη πώληση
των ΚΑΕ".
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Νικόλαος Χριστοδουλάκης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
'Οσον αφορά τα τρία θέµατα, τα οποία θίγει η ερώτηση του κ.
Κόρακα, η θέση της Κυβέρνησης είναι η εξής:
Πρώτον, καµία πώληση δεν γίνεται στην τιµή της χρηµατιστηριακής
αξίας. Είναι φυσικό, αν µία επιχείρηση διαθέτει ένα πολύ
µεγαλύτερο µέρος µετοχών, απ' αυτό το οποίο υπάρχει ήδη στο
χρηµατιστήριο, η τιµή να µην µπορεί να παραµείνει στο ίδιο υψηλό
επίπεδο. Κι έτσι είναι φυσιολογικό µία τιµή να εµφανίζεται στο
χρηµατιστήριο στις τέσσερις χιλιάδες (4.000) και όταν πωληθεί ένα
πολύ µεγαλύτερο πακέτο, αυτό να πωληθεί σε µία χαµηλότερη τιµή.
Αυτή είναι η συνήθης πρακτική και στις πωλήσεις ελληνικών
επιχειρήσεων και στα διεθνή χρηµατιστήρια. 'Οταν αυξάνεται

θεαµατικά, µάλιστα τριπλασιάζεται, η πωλούµενη ποσότητα, διότι
µέχρι τότε είχε διατεθεί το 20%, ενώ τώρα επωλήθη το 67%, είναι
φυσιολογικό η τρέχουσα χρηµατιστηριακή τιµή να είναι µεγαλύτερη
απ' αυτή στην οποία γίνεται η πώληση.
Παρεµπιπτόντως σας αναφέρω ότι η διαφορά είναι µόνο 18%,
πράγµα το οποίο δείχνει, πιστεύω, την πολύ µεγάλη επιτυχία, την
οποία απετέλεσε η πώληση των ΚΑΕ, ιδιαίτερα µάλιστα αν ληφθεί
υπόψη ότι τις ηµέρες εκείνες όλα τα διεθνή χρηµατιστήρια γνώριζαν
µία πρωτοφανή θύελλα και όλες οι αγοραπωλησίες των
χρηµατιστηρίων ήταν τροµακτικά δύσκολες. Παρ' όλα αυτά, η
ελληνική Κυβέρνηση πέτυχε ένα τίµηµα, το οποίο είναι ανώτερο της
τιµής εισαγωγής και κατά συνέπεια εξασφάλισε στο µεγαλύτερο
δυνατό βαθµό τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου.
'Οσον αφορά το δεύτερο θέµα, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση της
αγοράστριας εταιρείας, πρέπει να σας πω ότι αυτό είναι ένα θέµα,
το οποίο δεν απασχολεί πρωτογενώς την Κυβέρνηση. Ο όµιλος των
αγοραστών έχει υποχρέωση να καταβάλει το τίµηµα για τα είκοσι
πέντε εκατοµµύρια εκατό χιλιάδες (25.100.000) µετοχές, τις οποίες
αγόρασε εντός του ταχθέντος χρονικού διαστήµατος και φυσικά να
αναζητήσει χρηµατοδότη. ∆εν υπάρχει τη στιγµή αυτή που µιλάµε,
εξ όσων γνωρίζω, καµία δέσµευση τράπεζας να τη χρηµατοδοτήσει,
αλλά θα ήταν παράλογο, εάν εκδηλωθεί ενδιαφέρον προς διάφορες
τράπεζες, να αποκλεισθούν ορισµένες.
Παρεµπιπτόντως σας αναφέρω ότι η Εθνική Τράπεζα ούτε εντολές
δέχεται από την Κυβέρνηση ούτε κρατική τράπεζα είναι, έτσι όπως
είχαµε συνηθίσει στο παρελθόν.
'Οσον αφορά το τρίτο θέµα, για τη νοµιµότητα της συναλλαγής
σχετικά µε την εγγυητική επιστολή, σας επισηµαίνω, κύριε Κόρακα,
ότι δεν ήταν φωτοτυπία της εγγυητικής επιστολής αυτό, το οποίο
κατετέθη. 'Ηταν επίσηµο αντίγραφο της εγγυητικής επιστολής και το
πρωτότυπο έφθασε µόλις το ζητήσαµε, έπειτα από λίγες ώρες, έτσι
ώστε να οριστικοποιηθεί η πώληση.
Αυτά είναι τα δεδοµένα της πώλησης των ΚΑΕ, µιας πώλησης η
οποία ανταποκρίνεται στα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου και
έγινε µάλιστα σε µία περίοδο ιδιαιτέρως δύσκολων
χρηµατιστηριακών συνθηκών.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα έχετε καταλάβει κι εσείς
ότι πρόκειται για µία υπόθεση µε πολλά ερωτηµατικά και φοβάµαι
πολύ να πω ότι ίσως και να αποπνέει σήψη και διαφθορά.
Και εξηγούµαι: Είναι γνωστά ποια είναι τα Καταστήµατα
Αφορολογήτων Ειδών. Το 1978, λόγω ακριβώς µιας διεφθαρµένης
διαχείρισης των ιδιωτών, αναγκάστηκε η Κυβέρνηση να τα
κρατικοποιήσει και από τότε συνεχίζουν µια ανοδική πορεία, χάρη
και στις προσπάθειες των εργαζοµένων. Βεβαίως, τα κέρδη τους
αυτήν τη στιγµή υπολογίζονται γύρω στα είκοσι δισεκατοµµύρια
(20.000.000.000) δραχµές. Είναι η πιο αποδοτική δηµόσια
επιχείρηση µε απόδοση των οκτακοσίων εβδοµήντα εργαζοµένων
στα σαράντα τρία εκατοµµύρια (43.000.000) ανά εργαζόµενο.
Ποια είναι τα σκάνδαλα τώρα; Ξεπουλιέται πρώτα απ' όλα µια
ιδιαίτερα κερδοφόρα επιχείρηση, η πιο αποδοτική όπως είπα, που
εξασφαλίζει πόρους στο δηµόσιο και προβάλλει διεθνώς τα
ελληνικά προϊόντα.
Είναι, λοιπόν, να διερωτάται κανείς για το ότι πέρυσι το ∆εκέµβριο -
και ήσασταν εσείς πάλι, κύριε Πρόεδρε, στην 'Εδρα- είχαµε
υποβάλει τέτοια ερώτηση και ο κ. ∆ρυς, από τη θέση που είναι
σήµερα ο κ. Χριστοδουλάκης, διαβεβαίωνε ότι δεν πρόκειται να γίνει
ιδιωτικοποίηση, παρά µόνο µία πολύ µερική µετοχοποίηση. Φυσικά
εµείς καταγγέλλαµε ότι αυτό κάτι προµηνύει κλπ. και κάνατε και σεις
παρέµβαση. Είναι να διερωτάται κανείς γιατί το κάνει αυτό η
Κυβέρνηση.
Το δεύτερο ζήτηµα είναι ότι δίνετε το 67% των µετοχών για ογδόντα
τέσσερα δισεκατοµµύρια (84.000.000.000), δηλαδή πάνω από
είκοσι δισεκατοµµύρια (20.000.000.000) κάτω από τη
χρηµατιστηριακή αξία. Αυτά που λέει τώρα ο κύριος Υπουργός,
είναι υποθέσεις.
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Θα έπρεπε να πέσει το 67% µέσα για να δούµε που θα έφθανε η
τιµή µιας επιχείρησης που δίνει το µεγαλύτερο ίσως µέρισµα στην
αγορά.
Τρίτον, από αυτά τα ογδόντα τέσσερα δισεκατοµµύρια
(84.000.000.000) δραχµές τα πενήντα δισεκατοµµύρια
(50.000.000.000) θα τα πάρουν από δανειοδότηση -ειπώθηκε από
την Εθνική, δεν διαψεύστηκε, σήµερα το λέτε θα το δούµε- και τα
άλλα τριάντα τέσσερα δισεκατοµµύρια (34.000.000.000) τα
ψάχνουν.
Τέταρτον, ο φορέας που διοργανώνει την πώληση είναι η Εθνική.
∆ιοικητής της Εθνικής είναι ο κ. Καρατζάς. Το δικηγορικό γραφείο
του κ. Καρατζά είναι ο νοµικός σύµβουλος της κοινοπραξίας που
πάει να τα αγοράσει.
Και πέµπτον, δόθηκε εκπρόθεσµα όχι το πρωτότυπο, όπως
προβλεπόταν, αλλά έστω το πιστό αντίγραφο.
Υπάρχουν µία σειρά προβλήµατα, κύριε Πρόεδρε, που δείχνουν
ακριβώς σήψη και διαφθορά και φοβάµαι πολύ ότι δεν τελειώσαµε
σήµερα µε αυτήν την υπόθεση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ' αρχήν πρέπει να εκφράσω την ικανοποίησή µου τουλάχιστον
ως προς το µέρος, το οποίο ο κ. Κόρακας αποδέχεται πλέον το
χρηµατιστήριο ως έναν αξιόπιστο καθρέπτη της πορείας της
ελληνικής οικονοµίας και της κάθε επιχείρησης.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αφήστε τα αυτά τώρα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Οσον αφορά τώρα την ουσία των θεµάτων, τα οποία έθιξε, θέλω να
σας πω, κύριε Κόρακα, δύο πράγµατα:
Πρώτον, ότι η Κυβέρνηση πωλεί τις επιχειρήσεις εκείνες, οι οποίες
δεν έχουν πλέον καµία στρατηγική σηµασία για το δηµόσιο.
∆εύτερον, ότι η Κυβέρνηση προτιµά να πωλεί και επιλέγει να πωλεί
τις κερδοφόρες επιχειρήσεις, γιατί µόνο αν είναι κερδοφόρα µία
επιχείρηση µπορεί να εισαχθεί στο Χρηµατιστήριο, του οποίου
βλέπω ότι αναγνωρίζετε και εσείς σήµερα το ρόλο του...
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μόνο έτσι θα υπηρετήσουν τα
συµφέροντα...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μισό λεπτό, δεν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μη διακόπτετε,
παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μπορεί έτσι να εισαχθεί στο χρηµατιστήριο και να προσδιοριστεί η
αξία, έτσι όπως πρέπει να αποτιµηθεί από εµπειρογνώµονες και να
προχωρήσει κανονικά η πώληση, διότι διαφορετικά εάν προέβαινε
σε πώληση επιχειρήσεων, οι οποίες έχουν ελλείµµατα και
βρίσκονται σε χρέη, τότε είναι πάρα πολύ δύσκολος ο
προσδιορισµός ενός ικανοποιητικού τιµήµατος.
'Οσον αφορά τη συµµετοχή που είπατε, του κ. Καρατζά, θα πρέπει
να σας πω ότι αυτό δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα. Είναι
γεγονός ότι υπήρξε το δικηγορικό γραφείο στο οποίο δεν µετέχει
πλέον ο κ. Καρατζάς. 'Εκανε δήλωση χθές επί τούτου και θα
έπρεπε να τη γνωρίζετε ότι δεν µετέχει πλέον στο δικηγορικό
γραφείο το οποίο απετέλεσε το νοµικό σύµβουλο της SΑRESCΟ.
Και δεύτερον, η ανάθεση της µεσολάβησης της Εθνικής Τράπεζας
για την πώληση των Καταστηµάτων Αφορολογήτων Ειδών έγινε
πολύ αργότερα και τα δύο γεγονότα ουδεµία σχέση έχουν µεταξύ
τους.
Θα µου επιτρέψετε, επίσης, µία παρατήρηση. 'Ολοι αυτοί οι
χαρακτηρισµοί που κάνετε για σήψη, διαφθορά ή ο,τιδήποτε άλλο
δεν αφορούν καθόλου την Κυβέρνηση και αποτελούν απλώς µία
απέλπιδα δική σας προσπάθεια να ενοχοποιήσετε την οικονοµική
πολιτική της Κυβέρνησης και ιδιαίτερα να ενοχοποιήσετε την
επιτυχία της οικονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησης, η οποία όχι

µόνο οδηγεί τη χώρα στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση µε
αξιοπιστία και ασφάλεια, αλλά ταυτόχρονα εξασφαλίζει και εκείνες
τις διαρθρωτικές αλλαγές στον κρατικό τοµέα µε τις ιδιωτικοποιήσεις
και αποκρατικοποιήσεις, έτσι ώστε να αποκτήσει το σφρίγος που
χρειάζεται και τα υπόλοιπα χρόνια η ελληνική οικονοµία.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Να δούµε τι ελληνικό θα µείνει ώσπου να
φύγετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
5/5.10.1998 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ προς τον Υπουργό
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη θεσµοθέτηση
και λειτουργία των Αθλητικών Σχολείων.
Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συνάδελφου έχει ως εξής:
"Η ιδέα του Αθλητικού Σχολείου, που εδώ και χρόνια υπολειτουργεί
σε αρκετές πόλεις του τόπου µας, αντιµετωπίζει τέραστια
προβλήµατα και δηµιουργεί έντονο προβληµατισµό και µεγάλη
ανησυχία στους γονείς που εµπιστεύτηκαν την τύχη των παιδιών
τους στα σχολεία αυτά.
Με δεδοµένα, την προσπάθεια που κάνει η χώρα µας για τη
διοργάνωση της Ολυµπιάδας του 2004, τις συνεχείς και σπουδαίες
επιτυχίες του ελληνικού αθλητισµού σε παγκόσµιο επίπεδο και την
έφεση της ελληνικής νεολαίας για αθλητισµό και διάκριση,
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Γιατί δεν προχωρά στην άµεση θεσµοθέτηση του Αθλητικού
Σχολείου που θα καλύπτει την πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια
εκπαίδευση;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, κ. Ιωάννης
Ανθόπουλος, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, ο εκπαιδευτικός σχεδιασµός για
το σχολικό αθλητισµό έχει δύο στόχους: Αφ' ενός να εξασφαλίσει τη
συµµετοχή όλων των µαθητών από τη πρωτοβάθµια εκπαίδευση
έως και τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση σε σύγχρονα προγράµµατα
σχολικού αθλητισµού, αφ' ετέρου να εξασφαλίσει εκείνες τις
προϋποθέσεις και συνθήκες που θα ευνοήσουν την περαιτέρω
ανάπτυξη παιδιών που παρουσιάζουν ιδιαίτερες κλίσεις στον
αθλητισµό.
Εκείνο που πρέπει όµως να επισηµάνω είναι ότι η σύγχρονη τάση
σε όλα τα εκπαιδευτικά συστήµατα όλων των προηγµένων χωρών
υποδεικνύει τη γενική παιδεία στα πλαίσια της οποίας µπορεί να
αναπτυχθούν και ειδικότεροι κλάδοι, όπως είναι ο αθλητισµός, ο
πολιτισµός µε το θέατρο, µε το σκάκι κλπ.
Θα ήθελα επίσης να επισηµάνω, ότι οι παγκόσµιοι πρωταθλητές και
ολυµπιονίκες απ' όλο τον κόσµο δεν προέρχονται από αθλητικά
σχολεία, προέρχονται από σχολεία της γενικής εκπαίδευσης.
Εµείς, στα πλαίσια της ενίσχυσης του σχολικού αθλητισµού
δηµιουργήσαµε τις λεγόµενες τάξεις αθλητικής διευκόλυνσης
(Τ.Α.∆.) και όχι ανεξάρτητα αθλητικά σχολεία, διότι δεν υπήρχε ούτε
καν το αναγκαίο εκείνο µαθητικό δυναµικό για να οδηγήσει σε µία
αυτονόµηση αθλητικού σχολείου. Θα ήθελα ενδεικτικά να αναφέρω
τους αριθµούς, ότι στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση λειτουργούν
συνολικά ογδόντα επτά τµήµατα αθλητικής διευκόλυνσης σε
επίπεδο γυµνασίου και δεκατρία τµήµατα αθλητικής διευκόλυνσης
σε επίπεδο λυκείου.
Από την άλλη θα ήθελα να πω, ότι έχουµε προχωρήσει σε
αξιοκρατική επιλογή των προπονητών, έτσι ώστε να προσφέρονται
οι καλύτερες υπηρεσίες προς τα παιδιά που παρουσιάζουν
ιδιαίτερες κλίσεις στα πλαίσια αυτών των τάξεων και επίσης ότι
προσλαµβάνονται, ως αναπληρωτές πλέον και όχι, ως ωροµίσθιοι,
έτσι ώστε για να συµπληρώσουν το ωράριό τους να προσφέρουν
τις υπηρεσίες τους και στα ολοήµερα σχολεία.
Το  Υπουργείο  Παιδείας  µετά  από  υπόδειξη  του  Πρωθυπουργού
έχει  ενισχύσει  όλα  τα  µέτρα,  τα  οποία  αποβλέπουν  στην
προετοιµασία  και  του  σχολικού  µαθητικού  πληθυσµού  για  το
2004.  'Εχει  συγκροτηθεί  µια  επιτροπή  από  το  Υπουργείο
Παιδείας  από  τη  Γενική  Γραµµατεία  Αθλητισµού  στην  οποία
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συµµετέχουν και παράγοντες της Τοπικής και Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης, όπως και εκπρόσωποι του Οργανισµού Σχολικών
Κτιρίων και στόχος αυτής της επιτροπής είναι όχι µόνο η
µαζικοποίηση του σχολικού αθλητισµού εν όψει του 2004, αλλά και
η σύνδεση του σχολικού αθλητισµού µε τον ελεύθερο χρόνο των
µαθητών, έτσι ώστε να αναπτύσσονται οι ιδιαίτερες κλίσεις των
παιδιών που παρουσιάζουν όρεξη προς τον αθλητισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Λουλέ έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα ήθελα στην καινούρια
περίοδο να έρχοµαι σε αντίθεση µε κανέναν Υπουργό, αλλά νοµίζω
ότι ο κ. Ανθόπουλος τουλάχιστον αυτό το θέµα που αφορά τα
αθλητικά γυµνάσια δεν το γνωρίζει καλά.
Κύριε Υπουργέ, εγώ σας έκανα µια συγκεκριµένη ερώτηση και σεις
µου απαντήσατε γενικά τι κάνει το Υπουργείο γύρω από τον
αθλητισµό, για το 2000, για το πόσους καθηγητές έχει κλπ. Εγώ
σας ρώτησα γιατί το αθλητικό σχολείο της Λάρισας δεν λειτουργεί
σωστά, όπως λειτουργεί στην Καβάλα αν δεν το ξέρετε, στο Βόλο,
στη Λαµία. Αυτόνοµα λειτουργούν αυτά τα σχολεία σ' αυτές τις
περιοχές -αναφέρω αυτές τις τρεις ενδεικτικά επειδή τις γνωρίζω
πολύ καλά- αλλά και σε άλλες. Εκεί λειτουργούν αυτόνοµα τα
αθλητικά σχολεία και στο γυµνάσιο και στο λύκειο.
Στη Λάρισα έχει ξεκινήσει εδώ και επτά χρόνια η λειτουργία του
αθλητικού γυµνασίου. ∆εν υπάρχει κτίριο, συστεγάζεται µε
παρακάλια µάλιστα σε άλλο γυµνάσιο, σε ένα από τα κοινά
γυµνάσια και οι γονείς είναι έτοιµοι να σταµατήσουν τα παιδιά τους,
ενώ έχουν όλες τις προδιαγραφές αυτά τα παιδιά, κάποια στιγµή να
προχωρήσουν στον αθλητισµό ή στον πρωταθλητισµό. Γιατί δεν
παίρνετε µια απόφαση, όπως αυτή που πήρε ο κ. Αρσένης όταν
ανακοίνωσε στις 11.9.98 επίσηµα τη δηµιουργία είκοσι έξι νέων
µουσικών σχολείων; Γιατί δεν κάνετε το ίδιο και για τα αθλητικά
σχολεία; ∆εν θα ήθελα να πω περισσότερα πράγµατα. Θέλω να
απαντήσετε συγκεκριµένα στην ερώτηση που σας έχω κάνει, δεν
µου απαντήσατε συγκεκριµένα στην ερώτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Εάν ο Πρόεδρος της Βουλής δεν είχε αναγνώσει
το περιεχόµενο της ερωτήσεώς σας, θα είχα και εγώ αµφιβολίες γι'
αυτό. Αλλά µε συγχωρείτε, είναι αυτό ή όχι; "Ερωτάται ο κύριος
Υπουργός: γιατί δεν προχωρά στην άµεση θεσµοθέτηση του
αθλητικού σχολείου που θα καλύπτει και την πρωτοβάθµια και τη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση", αυτή είναι η ερώτηση. Ούτε για Λάρισα
µου αναφέρετε ούτε για κανένα άλλο αθλητικό σχολείο, διότι
αναγνωρίζετε...
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Το έχετε θεσµοθετήσει σε άλλες περιοχές.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): 'Ενα λεπτό, δεν κάνουµε διάλογο.
Αναγνωρίζετε στην ερώτησή σας, ότι δεν υπάρχει αθλητικό σχολείο.
Εγώ σας είπα γιατί δεν υπάρχει.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Υπάρχει αθλητικό σχολείο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Είναι τάξεις αθλητικής διευκόλυνσης.
∆ιευκολύνονται µαθητές που έχουν ιδιαίτερη κλίση στον αθλητισµό
για να επιδίδονται περισσότερο σε αυτόν στα πλαίσια της γενικής
παιδείας. Η τάση παγκοσµίως, αλλά και µε την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση είναι η γενική παιδεία να ενισχύεται και να µην
κατακερµατίζεται σε ειδικά σχολεία. Τα µουσικά γυµνάσια και λύκεια
εντάσσονται και αυτά στο γενικό γυµνάσιο, όπως και το µουσικό
λύκειο γίνεται ενιαίο µουσικό λύκειο. Αλλά σας είπα ότι ούτε τον
αναγκαίο µαθητικό πληθυσµό διαθέτουµε σήµερα, για να
αυτονοµηθούν αθλητικά σχολεία καθαρά, αλλά ούτε και εµπίπτει
στη φιλοσοφία και την πρακτική της Κυβέρνησης και του
Υπουργείου Παιδείας το να δηµιουργεί ειδικά σχολεία για κάθε
κοινωνική ή όποια πνευµατική δραστηριότητα.
Σας είπα πόσα είναι τα σχολεία, δεν µου αναφέρετε αν υπάρχει
πρόβληµα στη Λάρισα, διότι θα είχα στοιχεία να σας απαντήσω για
τη Λάρισα. Εγώ σας είπα πόσα είναι τα σχολεία, ποια είναι η

πολιτική και πώς ακριβώς αντιµετωπίζουµε την ενίσχυση του
σχολικού αθλητισµού, που δεν χρειάζεται σώνει και καλά να
αποκτήσει και αθλητικό σχολείο. Οι παγκόσµιοι πρωταθλητές και οι
Ολυµπιονίκες σε όλο τον κόσµο δεν αναδεικνύονται µέσα από
αθλητικά σχολεία, από ειδικά σχολεία. Είναι φοιτητές
πανεπιστηµίων, προέρχονται από τη γενική εκπαίδευση, είναι
επιστήµονες και δεν είναι απλώς αθλητάνθρωποι. Γι' αυτό ακριβώς
θέλουµε και ο αθλητής να είναι ολοκληρωµένος άνθρωπος συν
αθλητής.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τέταρτη είναι η µε
αριθµό 6/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα λειτουργικά προβλήµατα που
δηµιουργήθηκαν στα λύκεια µε την εφαρµογή του ν. 2525/97.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Με το ν. 2525/97 αντί ενιαίου λυκείου οικοδοµείται στην
πραγµατικότητα ένα νέο λύκειο στη βάση του νέου εξεταστικού
συστήµατος χωρίς προδιαγραφές νέου σχολείου (νέα διοίκηση,
δοµή και λειτουργία, αναλυτικά προγράµµατα) παρά µόνο ελάχιστα
νέα βιβλία. Το εξεταστικό σύστηµα οδήγησε ήδη στην αύξηση των
φροντιστηρίων και του κόστους ζωής των οικογενειών χωρίς
αντίκρυσµα. Η "θεραπευτική" αγωγή της ενισχυτικής διδασκαλίας
εφαρµόζεται άκαιρα.
Οι σχολικές µονάδες έµειναν ασχηµάτιστες χωρίς οργάνωση και
κατοχύρωση των οργανικών θέσεων µε αποτέλεσµα να µείνουν
µετέωροι χιλιάδες καθηγητές. Το πρόβληµα των αναπληρωτών
παραµένει άλυτο λόγω των προσφυγών στο ΣΤΕ κατά του
διαγωνισµού. Οι καθηγητές απουσιάζουν τώρα από τα λύκεια για
σεµινάρια, ενώ οι µαθητές χάνουν µαθήµατα.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Γιατί αυτή η προχειρότητα και η διάλυση στα σχολεία και ιδιαίτερα
στα λύκεια;
2. Τι προτίθεται να κάνει ο κύριος Υπουργός για να οδηγηθούν σε
λύση όλα αυτά τα προβλήµατα;".
Ο Υφυπουργός Παιδείας κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, είναι γεγονός ότι η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση µπαίνει στο δεύτερο έτος της, αντιµετωπίζει
οπωσδήποτε κάποια προβλήµατα , αλλά λήφθηκε µέριµνα στη
διάρκεια του θέρους να ξεκινήσει µια σχολική χρονιά, χωρίς
προβλήµατα. Τα προβλήµατα πράγµατι έχουν ελαχιστοποιηθεί και
αυτό δείχνει ο γενικός απολογισµός στα ένδεκα χιλιάδες περίπου
σχολεία,που λειτουργούν ανά την Ελλάδα.
Το ενιαίο λύκειο που θεσµοθετήθηκε πέρσι µε το ν. 2525 προχωρεί,
ξαναγεννιέται και θα γίνει πράγµατι ένας ουσιαστικός θεσµός στη
δευτεροβάθµια βαθµίδα. Ο νόµος για την τεχνική επαγγελµατική
εκπαίδευση ψηφίστηκε, εφαρµόζεται και από φέτος θα
λειτουργήσουν τα τετρακόσια τεχνικά επαγγελµατικά εκπαιδευτήρια.
Για πρώτη φορά τα στελέχη εκπαίδευσης έχουν προέλθεια από
επιλογή και καλύπτουν όλες τις κενές θέσεις, έχει γίνει µία
εξαντλητική ενηµέρωση του κόσµου, έχουν οργανωθεί ειδικά
σεµινάρια και για τα στελέχη της εκπαίδευσης και για τους
εκπαιδευτικούς που αρχίζουν να εφαρµόζουν τα νέα προγράµµατα
και όχι µόνο στο ενιαίο λύκειο, αναφέροµαι και στο ολοήµερο
νηπιαγωγείο και στο ολοήµερο δηµοτικό και στις τάξεις υποδοχής
παλινοστούντων.
Καθιερώσαµε  αυτήν  την  εβδοµάδα  της  ενηµέρωσης  και  του
προσανατολισµού,  η  οποία  θα  εφαρµόζεται  σε  κάθε  αρχή,
κάθε  σχολικού  έτους,  έτσι  ώστε  τα  παιδιά,  οι  µαθητές  του
λυκείου  να  ενηµερώνονται  από  τους  εκπαιδευτικούς,
προκειµένου  να  κάνουν  τις  επιλογές  τους  σχετικά  µε  τις
κατευθύνσεις  και  τους  κύκλους  και  πιστεύουµε  ότι  αυτό  το
περί  φροντιστηρίων  και  αυξήσεως  του  όγκου  των
φροντιστηριακών  µαθητών  είναι  µία  φήµη,  λόγω  κεκτηµένης
νοοτροπίας  και  ότι  σιγά-σιγά  αυτό  το  φαινόµενο  θα
περιοριστεί,  έως  ότου  εξαφανιστεί,  διότι  είναι
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αχρείαστο το φροντιστήριο, µε βάση το νέο πρόγραµµα στην Α' και
Β' λυκείου.
Για πρώτη φορά έγιναν στη χώρα µας εννιά χιλιάδες τετρακόσιοι
ογδόντα δύο διορισµοί µονίµων εκπαιδευτικών στην πρωτοβάθµια
και δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Οι αναπληρωτές, εξήµισι χιλιάδες
περίπου που είχαν συµπληρώσει διετή προϋπηρεσία και άνω έχουν
διοριστεί µε τους εξής αριθµούς: Τέσσερις χιλιάδες εξακόσιοι από
την επετηρίδα και τετρακόσιοι από το διαγωνισµό. ∆ηλαδή από
τους εξήµισι χιλιάδες αναπληρωτές που φώναζαν και
διαµαρτύρονταν εναντίον της Κυβέρνησης, οι πέντε χιλιάδες µε το
πρώτο έτος διορισµών έχουν διοριστεί. 'Εχουν µείνει περίπου χίλιοι
πεντακόσιοι από αυτούς που είχαν την προϋπόθεση της διετούς
τουλάχιστον προϋπηρεσίας.
Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Καραγιάννη έχει το
λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, η
µεταρρύθµιση για την οποία ο κύριος Υπουργός επαίρεται, νοµίζω
ότι είναι µια αναπαλαίωση και δεν άξιζε καν τον κόπο να γίνει.
'Οσον αφορά για το νόµο 2525, κύριε Υφυπουργέ, γνωρίζετε πολύ
καλά ότι πριν από ένα χρόνο ψηφίστηκε και φέτος κλήθηκαν οι
καθηγητές, ενώ άρχιζαν τα σχολεία στις ένδεκα Σεπτέµβρη, να πάνε
σε τετραήµερα σεµινάρια µόνο εκ περιτροπής. Τα σχολεία ήταν
άδεια και τα παιδιά ήταν στους δρόµους. Εγώ παρακολούθησα
αυτά τα σεµινάρια, πήγα στο ΠΕΚ Ηλιούπολης και είδα ότι δεν
µάθαιναν τίποτα. 'Ολο ερωτηµατικά ήταν. 'Ακουσα τους
συναδέλφους που έκαναν την ενηµέρωση και δεν µπόρεσα ούτε
εγώ να καταλάβω τι είδους ενηµέρωση γινόταν.
Είπατε επίσης για τα ΤΕΠ και εγώ θα σας αναφέρω ένα µόνο
παράδειγµα. Στου Παπάγου πράγµατι εφαρµόσατε το πρόγραµµα
ενηµέρωσης των µαθητών. Πήγαν οι συνάδελφοι και ενηµέρωσαν
τους γονείς, τους µαθητές. Λειτουργούν, όµως, µόνο δύο λύκεια και
µετά την ενηµέρωση δεν θα λειτουργήσει ΤΕΕ στου Παπάγου, αλλά
τα παιδιά θα µεταφερθούν στο Χολαργό, µε αποτέλεσµα να είναι
ανάστατοι οι µαθητές και οι γονείς και να ετοιµάζονται για απεργία.
Αυτή είναι η προετοιµασία που έγινε; Επίσης οι καθηγητές
αναπληρωτές δεν έχουν τοποθετηθεί ακόµα. Η διοίκηση είναι
πεπαλαιωµένη, µε κριτήρια κοµµατικά, τα οποία ξέρετε και δεν
ξέρουν να εφαρµόσουν και το νόµο. Τα βιβλία δεν έχουν πάει
ακόµα και στα ΤΕΕ, στα σχολεία που λέτε ότι θα λειτουργήσουν, οι
καθηγητές δεν ξέρουν τι θα κάνουν. Παίρνουν τους διευθυντές τους
που τους λένε κάντε αυτά που ξέρετε, τα παλιά προγράµµατα, τα
παλιά βιβλία, χωρίς όµως βιβλία ειδικά στα παραϊατρικά
επαγγέλµατα, στα οικονοµικά κ.λπ. Ποια, λοιπόν, προετοιµασία
υπάρχει; Υπάρχουν µόνο βιβλία κατεύθυνσης και τίποτα
παραπάνω.
Εκτός αυτού τα παιδιά είναι όλη µέρα στους δρόµους, στα
φροντιστήρια. ∆εν είναι ψέµατα ότι έχουν αυξηθεί τα φροντιστήρια
και ούτε κάνουµε διαφήµισή τους. Τα παιδιά κάνουν σε όλα τα
µαθήµατα φροντιστήριο και πληρώνουν πακέτα λεφτά, ενενήντα
χιλιάδες (90.000) το µήνα. Ακόµα κάνουν και για τα θρησκευτικά
φροντιστήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Για τα φροντιστήρια θα ήθελα να πω ότι υπάρχει
µία κεκτηµένη νοοτροπία, η οποία δυστυχώς δεν µπορεί να αλλάξει,
εάν δεν εφαρµοστεί τουλάχιστον το κοµµάτι της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης που αφορά στη Β' λυκείου. Να περιµένουµε να
δούµε και τις εξετάσεις και τα θέµατα των εξετάσεων και τη
διαδικασία των εξετάσεων και τότε θα καταλάβουν όσοι αρνούνται
να δεχθούν την αλήθεια των πραγµάτων, για µια ακόµα φορά,
δικαιώνοντας το Υπουργείο Παιδείας. Θα καταλάβουν αργότερα,
πόσο άδικο είχαν να προσφεύγουν σε φροντιστήρια, που είναι ήδη
αχρείαστα.
'Οσον αφορά για την ενηµέρωση των εκπαιδευτικών έχουµε βγάλει
σαράντα βιβλία για τον καθηγητή της Α' και Β' λυκείου και για τη
διδακτική µεθοδολογία και για την αξιολόγηση ενός εκάστου
µαθήµατος.

Ας τα διαβάσουν. Και πέραν αυτών νοµίζω ότι η τετραήµερη
επιµόρφωσή τους από πολλαπλασιαστές ήταν αρκετή για
έµπειρους εκπαιδευτικούς που µε τα βοηθήµατά τους µπορούν
πραγµατικά να εφαρµόσουν νέα διδακτική µεθοδολογία και νέο
τρόπο αξιολόγησης των µαθητών. Αλλά πέραν αυτών εκλαϊκεύσαµε
τρία πράγµατα. Το ενιαίο λύκειο, το τεχνικό επαγγελµατικό
εκπαιδευτήριο και τον τρόπο πρόσβασης στην τριτοβάθµια
εκπαίδευση για όποιον ξέρει απλά ελληνικά σ' αυτό εδώ το έντυπο.
Να το διαβάσει ο καθένας για να δει τι σηµαίνει η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση σήµερα στο λύκειο, το τεχνικό επαγγελµατικό
εκπαιδευτήριο και για την τριτοβάθµια εκπαίδευση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Από εκεί και πέρα η Κυβέρνηση προχωρεί µε νέα βιβλία. 'Εχουν
παραδοθεί όλα τα βιβλία. Καθυστέρησε η παράδοση ενός ή δύο
βιβλίων κύκλων οι οποίοι δεν πρόκειται να αρχίσουν ακόµη διότι
πρέπει να συγκροτηθούν τα τµήµατα κατευθύνσεων και στη
συνέχεια να αρχίσουν να λειτουργούν και οι κύκλοι. Για παράδειγµα
το βιβλίο της µουσικολογίας καθυστέρησε µια βδοµάδα. 'Ολα τα
άλλα εξήντα επτά καινούρια βιβλία παραδόθηκαν εγκαίρως.
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία αναφορά, ότι προχωρούµε στην
εφαρµογή του προγράµµατος της ενισχυτικής διδασκαλίας από τον
Οκτώβριο σε πλήρη και ολοκληρωµένη µορφή µετά την επιτυχία
του πιλοτικού προγράµµατος που έγινε πέρυσι και θα καταλάβει
όλος ο κόσµος -δυστυχώς µετά την εφαρµογή καταλαβαίνει πάντα-
πόσο δίκιο έχει το Υπουργείο Παιδείας και πόσο η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση πραγµατικά θα θεµελιώσει θεσµούς σε νέες βάσεις,
µε νέες προοπτικές για µια παιδεία ανοιχτών οριζόντων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω τη χαρά να ανακοινώσω ότι από τα δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας τριάντα τέσσερις µαθητές και
δύο συνοδοί-δάσκαλοι από το 20ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αχαρνών του
Νοµού Αττικής αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ".
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Προχωρούµε στις επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου.
Πρώτη είναι η µε αριθµό 7/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό
∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τον τρόπο χορήγησης αδειών
παραµονής σε αλλοδαπούς κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου σε περίληψη έχει ως
εξής:
"Σε µία χρονική περίοδο που η εγκληµατικότητα αυξάνεται, οι
πολίτες αισθάνονται ανασφάλεια, η Αστυνοµία έχει καταστεί
αδύναµος να προασπίσει τη δηµόσια τάξη, όπως φάνηκε και από
τα τελευταία δραµατικά γεγονότα, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης, αντί να συµβάλλει στην αντιµετώπιση των
προβληµάτων µε πράξεις και παραλείψεις, επιτείνει τα φαινόµενα
αυτά.
Χορηγεί χιλιάδες άδειες παραµονής σε αλλοδαπούς.
Χωρίς να υπάρχουν οι απαραίτητες προϋποθέσεις που ο νόµος
σαφώς ορίζει.
Χωρίς τα απαιτούµενα έγγραφα που να αποδεικνύουν στοιχειωδώς
την ταυτότητα των αλλοδαπών (διαβατήρια, ταυτότητα ή άλλα
έγγραφα).
Χωρίς την υπογραφή των καθ' ύλην αρµόδιων διοικητών των
τµηµάτων αλλοδαπών της χώρας µε συνοπτικές µάλιστα
διαδικασίες.
Ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης:
Χορηγεί άδειες σε αλλοδαπούς µέσω κυκλωµάτων του υποκόσµου
που προορίζονταν για εργασία σε κακόφηµα κέντρα, οίκους ανοχής,
προσφορά "µασάζ" κλπ.
Χορηγεί άδειες σε αλλοδαπούς που είχαν συλληφθεί και
απελάθηκαν προγενέστερα από αστυνοµικές αρχές χωρίς να λάβει
υπόψη τους λόγους απέλασης και τα αδικήµατα που διέπραξαν.
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Χορηγεί άδειες σε αλλοδαπούς που διώκονταν από την ΙΝΤΕΡΠΟΛ
και είχε καταρτιστεί σε βάρος τους ερυθρό δελτίο (απαγόρευση
εισόδου).
Για τη διαφθορά στην ΕΛΑΣ δεν έχει ευθύνες µόνο η ηγεσία της
που διερευνώνται από τις εισαγγελικές αρχές, αλλά όπως
προκύπτει από συγκεκριµένα στοιχεία, ευθύνες έχει και ο Υπουργός
∆ηµόσιας Τάξης για τις οποίες καλείται να ενηµερώσει τη Βουλή".
Ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ. Ρωµαίος έχει το λόγο
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Λυπούµαι,
κύριε Πρόεδρε, διότι ο κ. Σούρλας δείχνει να υιοθετεί µεταφέροντας
σ' αυτήν την ερώτηση ανεύθυνες αιτιάσεις, να µην πω συκοφαντίες,
όσον αφορά τις άδειες που εγώ έχω υπογράψει.
Τρεις επισηµάνσεις. Πρώτον, αυτές τις άδειες τις παρείχα νόµιµα
όπως όλοι οι Υπουργοί από το 1993, κύριε Σούρλα, Υπουργοί και
της δικής σας παράταξης.
∆εύτερον, για όλες αυτές τις άδειες αναλαµβάνω απολύτως την
ευθύνη. 'Εχω πλήρη στοιχεία και δεν έχω καµία αντίρρηση, αν το
Προεδρείο ποτέ αποφασίσει να τα καταθέσω για να
πληροφορηθείτε και σεις και τόσοι από εδώ συνάδελφοί σας όλων
των παρατάξεων, πόσες Μητροπόλεις, πόσες οργανώσεις, πόσοι
και πόσοι έχουν ζητήσει αυτές τις άδειες. Αναλαµβάνω απολύτως
την ευθύνη.
Γνωρίζω µία προς µία και σε καµία περίπτωση δεν υπάρχουν
άδειες τις οποίες εσείς περιγράφετε κατά τον τρόπο που
περιγράφετε στην ερώτησή σας.
Τρίτον, για το θέµα αυτό διεξάγεται όπως γνωρίζετε εισαγγελική
έρευνα. Ας αναµείνουµε, κύριε Σούρλα, το αποτέλεσµα της
εισαγγελικής αυτής έρευνας.
Το άλλο σηµείο για τη διαφθορά, για την ευθύνη του Υπουργού.
Η ευθύνη του Υπουργού, κύριε Σούρλα, είναι αν λαµβάνει ή δεν
λαµβάνει µέτρα για την αντιµετώπιση αυτού του φαινοµένου, του
πολύ δυσάρεστου φαινοµένου. Αυτό το Υπουργείο, αυτή η
σηµερινή πολιτική ηγεσία έχει λάβει µέτρα. 'Εχει καθιερώσει το
πόθεν έσχες και δεν θα µείνει στα χαρτιά διότι θα ελεγχθούν όλοι οι
φάκελοι. 'Εχει καθιερώσει και είναι πολύ σηµαντικό αυτό την
ανάθεση σε εισαγγελείς των Ε∆Ε σε σοβαρές περιπτώσεις και ήδη
εφαρµόζεται αυτή η διάταξη. Και εντός των ηµερών θα κατατεθεί το
νοµοσχέδιο για τη σύσταση υπηρεσίας εσωτερικών υποθέσεων για
να αντιµετωπίσει το φαινόµενο αυτό. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ∆εν µου απαντήσατε επί της ουσίας.
Πιστεύω όµως να το κάνετε όταν κληθείτε από τη δικαιοσύνη και
όταν το ζητήσει η Βουλή. Και δεν είναι προς τιµήν σας, κύριε
Υπουργέ, να επικαλείσθε αποφάσεις προηγούµενων Υπουργών,
ικανοποίηση αιτηµάτων Βουλευτών ή Μητροπολιτών διότι αυτό
αφήνει να διαφανεί ότι υπήρχε και κάποια δόλια πρόθεση για να
καλυφθούν όλες οι άλλες χιλιάδες παράνοµες άδειες.
Εγώ προσωπικά δεν έχω καµία δυσκολία και θα παρακαλέσω να
καταθέσετε όλες αυτές τις περιπτώσεις. Επισηµαίνω όµως ότι
πρόκειται για κατάχρηση εξουσίας από τον Υπουργό ∆ηµόσιας
Τάξης. Κανένας νόµος δεν σας επιτρέπει να δώσετε άδειες. Ο
νόµος µάλιστα 1975/91 στο άρθρο 9 παράγραφος 2 δεν σας
παρέχει το δικαίωµα να δώσετε άδεια. Μπορείτε µόνο να δώσετε
άδεια εισόδου στη χώρα για τρεις συγκεκριµένους λόγους. Και θέλω
στη δευτερολογία σας να είστε συγκεκριµένος και σαφής. Να
επικαλεσθείτε µια διάταξη, που να σας δίνει αυτό το δικαίωµα. Ο
νόµος που είπα προηγουµένως άρθρο 31 παράγραφος 2 δεν
επιτρέπει καν να πάρετε δικαιολογητικά, να εξετάσετε τέτοια
αιτήµατα, γι' αυτούς που εισέρχονται παράνοµα στη χώρα µας.
Κύριε Υπουργέ, λειτούργησε και λειτουργεί ένα κύκλωµα
αστυνοµικών, ένα κύκλωµα οργανωµένο, αστυνοµικών, κοµµατικά
επιλεγµένων τους οποίους αντί να τιµωρήσετε τους έχετε
προαγάγει. Και αυτό δεν σας τιµά. ∆εν συνάδει προς το αξίωµα του
Υπουργού το οποίο φέρετε.
∆ώσατε άδειες -έχω κατάσταση θα την καταθέσω στα Πρακτικά-
Μαδαγασκάρη, Ζιµπάµπουε, Πακιστάν, 'Αγιος Μαυρίκιος, Αιθιοπία,
Σρι Λάνκα, Χιλή, Συρία, από όλα τα µέρη του κόσµου, τρεις χιλιάδες

άδειες. ∆εν κουρασθήκατε να υπογράφετε τρεις χιλιάδες άδειες
παράνοµης παραµονής στην Ελλάδα; Αυτά είναι τα καθήκοντά σας,
κύριε Υπουργέ, να χορηγείτε τρεις χιλιάδες άδειες αλλοδαπών οι
οποίοι έχουν κατακλύσει την Ελλάδα; Ξέρετε πού βρίσκονται αυτές
οι τρεις χιλιάδες; Προφανώς δεν ξέρετε.
Και επειδή είναι πολύ σηµαντικό, για τη διάλυση που επικρατεί στην
υπηρεσία αλλοδαπών ιδιαίτερα, σας καταθέτω ένα έγγραφο που
ζητάει πολιτική υπάλληλος µετάθεση, κύριε Υπουργέ, από την
υποδιεύθυνση αλλοδαπών στο τµήµα αλλοδαπών Αθηνών. Και
ξέρετε τι απαντάει ο υπηρεσιακός παράγοντας; 'Οτι δεν υφίσταται
πλέον το προαναφερόµενο τµήµα βάση του π.δ. 378/95.
Καταργήσατε τις υπηρεσίες αλλοδαπών µε προεδρικό διάταγµα.
Πράγµατι τις καταργήσατε, πράγµατι τις λειτουργείτε. Πρόκειται για
τραγελαφική κατάσταση. Το έχετε υπόψη σας αυτό; Μπορείτε να το
διαψεύσετε;
Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά το θέµα του Ρουµάνου
κακοποιού, που ήταν µία τραγική περίπτωση, δείξατε µία
ευαισθησία για τη διερεύνηση, για τα όσα καταγγέλλονται ότι έγιναν
στον Κορυδαλλό. Θα παρακαλούσα να δείξετε την ίδια ευαισθησία
να διερευνήσετε γιατί οι δύο διοικήσεις του Νοσοκοµείου Ερυθρός
και Γενικού Κρατικού Πειραιά έδωσαν εντολή, παρά τη γνώµη των
γιατρών, να µετακινηθεί ο κακοποιός τραυµατίας και ποιοι, κύριε
Υπουργέ, παραποίησαν...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι αυτό το
θέµα, κύριε Σούρλα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Μία λέξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι αυτό το
θέµα. Είστε εκτός χρόνου πλέον και εκτός περιεχοµένου της
ερώτησης. Σας παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ... παραποίησαν το φάκελο του Ρουµάνου
κακοποιού στο Νοσοκοµείο Ερυθρός.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σούρλας καταθέτει για τα Πρακτικά
τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι αντικείµενο
αυτό της ερωτήσεώς σας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ. ∆εν υποχρεούστε ως προς το τελευταίο να
δώσετε απάντηση, δεδοµένου ότι δεν περιλαµβάνεται στο
περιεχόµενο της ερώτησης. Είναι σαφής ο Κανονισµός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Πρόεδρε, έχει γίνει πολλή συζήτηση γύρω από αυτές τις περίφηµες
άδειες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
Σούρλα, σας παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Μην εκνευρίζεσθε, κύριε Υπουργέ. Μία
ερώτηση έκανα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): ∆εν
εκνευρίζοµαι, κύριε Σούρλα. Σας παρακαλώ. ∆εν εκνευρίζοµαι.
Κοινοβούλιο είναι εδώ. ∆εν µπορείτε, λοιπόν, να λέτε εσείς
γυναικών και γυναικών...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Σούρλα, σας
παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πού έχετε
στοιχεία;
Κύριε Πρόεδρε, βεβαίως θέλω να τα καταθέσω και να δούµε ποιες
είναι αυτές οι γυναίκες.
∆εν µπορείτε τόσο ανεύθυνα εδώ να καταθέτετε στοιχεία τα οποία...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Να καταθέσετε τις τρεις χιλιάδες άδειες που
δώσατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Σούρλα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Ευχαρίστως
να τις καταθέσω, κύριε Σούρλα. Να καταθέσω, όµως
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και ποιοι τις έχουν ζητήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: 'Ολες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Να
συµφωνήσει, όµως, το Προεδρείο πρώτα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ∆εν χρειάζεται να συµφωνήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): 'Οχι, να
συµφωνήσει. Είναι δουλειά του Προεδρείου.
Μιλάτε, κύριε Σούρλα, για τρεις χιλιάδες άδειες. Σας
επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι από την εποχή που υπάρχει αυτός ο
νόµος, από το 1993, µε πρώτο τον κ. Γκελεστάθη, όλοι οι Υπουργοί
υπογράφουν τέτοιες άδειες.
∆εύτερον, µε βάση τη διαδικασία που ξεκίνησε το Γενάρη,
βρισκόµαστε σε µερική νοµιµοποίηση τετρακοσίων χιλιάδων
περίπου αλλοδαπών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Σας
παρακαλώ, δεν σας διέκοψα.
Τρίτον, τα τµήµατα αλλοδαπών το 1997 έδωσαν άδειες παραµονής
σε εβδοµήντα χιλιάδες. Συζητάµε για τις δυόµισι χιλιάδες άδειες του
Υπουργού;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Ψεύδεσθε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Σούρλα. ∆εν θα διακόπτετε ανεπιτρέπτως. ∆εν σας διέκοψε ο
κύριος Υπουργός. Σας άκουσε µε απόλυτη προσοχή. 'Εχετε και
εσείς την υποµονή να τον ακούσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Συζητάµε
για τις δυόµισι χιλιάδες άδειες του Υπουργού ο οποίος σε κάθε
περίπτωση έδειξε ιδιαίτερη ευαισθησία; Μιλάτε για Σρι Λάνκα; Μα
αυτή και µόνο η αναφορά των χωρών αποδεικνύει ακριβώς ποια
ήταν η πολιτική µας. Πολιτική ευαισθησίας απέναντι σε ανθρώπους
που βρίσκονταν χρόνια εδώ και έπρεπε να φύγουν και τους δώσαµε
την άδεια παραµονής πριν ξεκινήσει η διαδικασία της
νοµιµοποίησης.
Ας περιµένουµε, λοιπόν, το αποτέλεσµα της εισαγγελικής έρευνας
και µετά να τα πούµε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εξαντλήθηκε ο
κατάλογος των επικαίρων ερωτήσεων.
Στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε για λίγο τη συνεδρίαση.

(∆ Ι Α Κ Ο Π Η )
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Ρυθµίσεις θεµάτων της
χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση Οργανισµού 'Υδρευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες διατάξεις".
Θα ήθελα να παρακαλέσω τους εισηγητές και τους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, εάν υπάρχει κάποιο άρθρο που
πρέπει να συζητηθεί χωριστά από την ενότητα αυτή.
Ο κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το νοµοσχέδιο -
όπως είπαµε και χθες- έχει τρία κεφάλαια. Το πρώτο κεφάλαιο για
το χρηµατιστήριο να συζητηθεί ως µία ενότητα και τα άλλα δύο
κεφάλαια ως µία άλλη ενότητα και να τελειώσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επιθυµεί κανείς άλλος το
λόγο;
Κανείς.
Επί του πρώτου κεφαλαίου, κύριε Υπουργέ, εκτός από αυτά που
διανεµήθησαν χθες, έχετε κάποια άλλη αλλαγή;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κατόπιν να τις
µονογράψετε και να κατατεθούν στα Πρακτικά και εν συνεχεία, να
δοθούν και στους κλητήρες για να τις µοιράσουν στην Αίθουσα.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κατ'αρχήν έχω τη χθεσινή δική σας παρατήρηση.
Κατόπιν της ψήφισης της τροπολογίας που έφερε ο Υπουργός
Οικονοµικών αποσύρουµε τη δική µας σχετική διάταξη. Αλλά για να
µπορεί να διαβάζεται το άρθρο σωστά πρέπει να το
προσαρµόσουµε και αυτό θα σας πω τώρα.
Στο άρθρο 12, αγαπητοί συνάδελφοι, στη σελίδα 10 στην τελευταία
παράγραφο 3 στην αρχή διαγράφεται η φράση "µε την επιφύλαξη
των όσων ορίζονται στην επόµενη παράγραφο του παρόντος
άρθρου". Αυτό φεύγει και αρχίζει µε κεφαλαίο η φράση "Οι διατάξεις
του άρθρου που καταλαµβάνουν..." και ερχόµαστε στην επόµενη
σελίδα και σταµατάµε στο τέλος αυτής της παραγράφου 3 µε τη
λέξη "ισχυρές" και διαγράφεται η παράγραφος 4 όπως είχαµε πει
χθες.
'Οµως για να είναι σωστά τυπωµένο το σχέδιο νόµου η νοµική
υπηρεσία παρατήρησε ότι εκεί που τελειώνει η προηγούµενη
παράγραφος που λέει "όλες οι πράξεις του προηγούµενου
εκκαθαριστή θεωρούνται έγκυρες και ισχυρές" θα πρέπει να
συνεχιστεί η ίδια παράγραφος ως εξής: "∆ιατάξεις που ρυθµίζουν τη
διαδικασία αποζηµίωσης επενδυτών και την καταβολή
αποζηµιώσεων στις περιπτώσεις που ο επόπτης είχε προβεί µέχρι
την έναρξη ισχύος του ν. 2533/1997 στις προβλεπόµενες από την
παράγραφο 11 του άρθρου 27 του ν. 3632/1928 προσκλήσεις και
δηµοσιεύσεις εξακολουθούν να ισχύουν".
Θα σας τα δώσουµε και γραπτά αυτά.
Με την τροπολογία που ψηφίσαµε χθες του Υπουργείου
Οικονοµικών σχετικά µε τις αποζηµιώσεις δεν έχουµε πλέον κανένα
πρόβληµα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Υπάρχει επίσης µία άλλη διόρθωση στην αρχή του άρθρου 1 στη
δεύτερη παράγραφο όπου προστίθεται εδάφιο ως εξής: "Με την ίδια
ή όµοια απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς ορίζονται οι όροι

και οι προϋποθέσεις έκδοσης και εισαγωγής στο Χρηµατιστήριο
Αξιών Αθηνών, κινητών αξιών που δεν ορίζονται σε άλλες
διατάξεις".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εκεί κλείνουν τα
εισαγωγικά προφανώς.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Θα σας το δώσουµε και αυτό γραπτά να δείτε πού ακριβώς µπαίνει.
Επίσης στο βελτιωτικό που σας έδωσα µε την παρέµβαση της
ΚΕΝΕ, στο άρθρο 1 παράγραφος 4 γίνεται µία µικρή διόρθωση.
Στο δεύτερο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης που λέει "...που
υπερβαίνει το ποσοστό αυτό και σε εταιρείες µε συνολική
κεφαλαιοποίηση µέχρι ογδόντα δισεκατοµµύρια (80.000.000.000)
δραχµές και ιδίως..." διαγράφεται η λέξη "µέχρι" και γίνεται "...µε
συνολική κεφαλαιοποίηση µικρότερη των ογδόντα δισεκατοµµυρίων
(80.000.000.000) δραχµών και ιδίως..."
Στο τελευταίο εδάφιο της υποπερίπτωσης (β) της παραγράφου 5
του άρθρου 1 εκεί που λέει "Οι διατάξεις του 3α του προεδρικού
διατάγµατος 350/1985 όπως κάθε φορά ισχύει εφαρµόζονται
αναλόγως" αντικαθίσταται ως εξής: "Οι διατάξεις του άρθρου 3α του
παρόντος εφαρµόζονται αναλόγως".
Αυτές είναι οι παρεµβάσεις, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Αλέξανδρος
Μπαλτάς, καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες
νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

"Νοµοτεχνικές Βελτιώσεις στο Σχέδιο Νόµου:
"Ρυθµίσεις θεµάτων της Χρηµατιστηριακής αγοράς,

συγχώνευση ΟΥΘ και ΟΑΘ".
'Αρθρο 1 παράγραφος 1

1. Η φράση "... και κάθε άλλο ανταλλάξιµο πράγµα που θα
ορισθεί..." αντικαθίσταται ως εξής: "...και κάθε άλλη ανταλλάξιµη
αξία που ορίζεται...".

'Αρθρο 1 παράγραφος 4
2. Στην υποπερίπτωση µε το στοιχείο iii και της περίπτωσης 4 του
τµήµατος Ι του άρθρου 3 του π.δ. 350/1985 όπως αντικαθίσταται µε
την παρούσα παράγραφο η φράση "... µέχρι ογδόντα
δισεκατοµµύρια 80.000.000.000 δραχµές..." αντικαθίσταται µε την
φράση "...που δεν υπερβαίνει τα ογδόντα δισεκατοµµύρια
(80.000.000.000) δραχµές...".
3. Στο δεύτερο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης µετά την φράση "...
που υπερβαίνει το ποσοστό αυτό ..." προστίθεται η παρακάτω
φράση "... και σε εταιρείες µε συνολική κεφαλαιοποίηση µικρότερη
των ογδόντα δισεκατοµµυρίων (80.000.000.000) δραχµών και
ιδίως..."

'Αρθρο 1 παράγραφος 5
4. Μετά το τέταρτο εδάφιο της υποπερίπτωσης (α) της περίπτωσης
4 του τµήµατος ΙΙ του άρθρου 3 του π.δ. 350/1985, όπως
αντικαθίσταται µε την παρούσα παράγραφο, προστίθεται νέο
εδάφιο ως εξής: "Στα πρόσωπα του προηγούµενου εδαφίου δεν
περιλαµβάνονται εκείνα που κατέχουν ποσοστό µεγαλύτερο του
δύο τοις εκατό (2%) του αριθµού των µετοχών των οποίων ζητείται
η εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών".
5. Στην ίδια υποπερίπτωση στο πέµπτο εδάφιο (ήδη έκτο) µετά τις
λέξεις "...αστυνοµικής ταυτότητας..." προστίθενται οι λέξεις "... ή
διαβατηρίου...".
6. Στο τελευταίο εδάφιο της υποπερίπτωσης µετά τις λέξεις "... µε
απόφασή του..." προστίθενται οι λέξεις "... που δηµοσιεύεται στην
εφηµερίδα της Κυβερνήσεως...".
7. Στο δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης (β) της ίδιας
περίπτωσης µετά την φράση "... και το ποσοστό του µετοχικού
κεφαλαίου της..." προστίθεται η λέξη "...που...".
8. Στο τέλος του τρίτου εδαφίου της ίδιας υποπερίπτωσης (β)
προστίθεται η φράση "... που δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως.".
9. Το τελευταίο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης αντικαθίσταται ως
εξής: "Οι διατάξεις του άρθρου 3α του παρόντος εφαρµόζονται
αναλόγως.".
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'Αρθρο 1 παράγραφος 7 εδάφιο 3
10. α) ∆ιαγράφεται η λέξη "...όµοια...".
11. Μετά τις λέξεις "... Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών..." προστίθεται
η φράση "... που δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως...".

'Αρθρο 1 παρ. 1
Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 2 του π.δ. 350/1985,
όπως αντικαθίσταται, προστίθεται εδάφιο ως εξής: "Με την ίδια ή
όµοια απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς ορίζονται οι όροι και
οι προϋποθέσεις έκδοσης και εισαγωγής στο Χρηµατιστήριο Αξιών
Αθηνών κινητών αξιών που δεν ορίζονται σε άλλες διατάξεις".
∆ιατάξεις που ρυθµίζουν τη διαδικασία αποζηµίωσης επενδυτών και
την καταβολή αποζηµιώσεων στις περιπτώσεις που ο επόπτης είχε
προβεί µέχρι την έναρξη ισχύος του ν. 2533/1997 στις
προβλεπόµενες από την παράγραφο 11 του άρθρου 27 του ν.
3632/1928 προσκλήσεις και δηµοσιεύσεις εξακολουθούν να
ισχύουν").
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Με αυτές τις
τροποποιήσεις του κυρίου Υπουργού γίνεται η συζήτηση των
άρθρων της πρώτης ενότητας.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Θα ήθελα απλώς να προλάβω κάτι και να πω ότι στο άρθρο 20,
επειδή η ΚΕΝΕ µας έδωσε κάποιες παρατηρήσεις...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι µετά αυτό.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής
Οικονοµίας):'Οταν θα το συζητήσουµε, ίσως κάνουµε εκεί µια
διορθωτική παρέµβαση.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τώρα συζητούνται τα
άρθρα από το 1 έως το 19 ως µια ενότητα, µε τις παρατηρήσεις που
έκανε ο κύριος Υπουργός, οι οποίες παρακαλώ να διανεµηθούν
στους κυρίους συναδέλφους το συντοµότερο δυνατό.
Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Μπεντενιώτης έχει το λόγο, µε
άνεση χρόνου για την ενότητα των άρθρων αυτών.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, ξέχασα να αναφέρω κάτι, για µια
παρατήρηση του κ. Γεωργακόπουλου. Θέλω να πω ότι αυτό
διορθώνεται. Στο άρθρο 1 παράγραφος 6 στο τέλος, όπου λέµε
"στην υποχρέωση του προηγούµενου εδαφίου µπορεί να ληφθούν",
φεύγει η δυνητική φράση "µπορεί να ληφθούν" και µπαίνει η λέξη
"λαµβάνονται", οπότε γίνεται η φράση "λαµβάνονται τα µέτρα που
προβλέπονται στο άρθρο 11 του προεδρικού διατάγµατος..."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): "Πηγαίνατε να
γεµίσετε το τουφέκι" προηγουµένως, αλλά όπως είδατε δεν
χρειάζεται.
Ορίστε, κύριε Μπεντενιώτη, έχετε το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πρέπει να υπογραµµίσουµε πριν από τη συζήτηση της
ενότητας των άρθρων 1 έως 19 του σχεδίου νόµου για τη "ρύθµιση
θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς" δύο σηµαντικά στοιχεία,
που προκύπτουν τόσο από τη συζήτηση στη ∆ιαρκή Επιτροπή όσο
και από τη συζήτηση της χθεσινής συνεδρίασης επί της αρχής του
νοµοσχεδίου.
Το πρώτο είναι ότι έχουν ληφθεί υπόψη για την αναδιατύπωση και
την τελική άποψη για το νοµοσχέδιο οι προτάσεις, που ήρθαν από
τους αρµόδιους φορείς και τους συντελεστές της χρηµαταγοράς και
αυτό είναι το ουσιαστικό στοιχείο και το δεύτερο είναι ότι οι
αναδιατυπώσεις και οι τροποποιήσεις, που έφερε η Κυβέρνηση
µετά από τις συζητήσεις, υποδηλώνουν ακριβώς ότι η συζήτηση
που γίνεται εδώ θα µορφοποιήσει καταληκτικά ένα νοµοσχέδιο, που
απηχεί τα µηνύµατα των καιρών.
Στο άρθρο 1, το οποίο αναφέρεται στις τροποποιήσεις των
διατάξεων του προεδρικού διατάγµατος 350/85, επιχειρείται
ακριβώς η ανασχεδίαση και η τροποποίηση των διατάξεων αυτών,
ώστε µε τις καινούριες συνθήκες το χρηµατιστήριο και η
χρηµαταγορά να µπορεί να προχωρεί απερίσπαστη κάτω από έναν

τέτοιο έλεγχο, ώστε να διασφαλίζεται, πρώτον, η συµµετοχή των
µικροεπενδυτών, αλλά και η διαφάνεια, που είναι απαραίτητη για
την ανάπτυξη της χρηµαταγοράς.
Η αυτονοµία δε, πρέπει να επισηµάνουµε, της κεφαλαιαγοράς, αλλά
και η ανεξαρτητοποίησή της, σε σχέση ειδικότερα µε τις αποφάσεις
για την υψηλότερη παροχή υπηρεσιών και την απόλυτη διασφάλιση
των εγγυήσεων, που απαιτούνται για τη λειτουργία του θεσµού,
είναι µιας ξεχωριστής σηµασίας νοµοθέτηση.
Ακόµα οι εξουσιοδοτήσεις για την έκδοση των υπουργικών
αποφάσεων, αλλά και των αποφάσεων της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς, προωθούν -θα πρέπει να το υπογραµµίσουµε και
αυτό- µια άλλης µορφής ποιότητα και οργάνωση της λειτουργίας
του χρηµατιστηρίου. Γι' αυτό οι τροποποιήσεις των διατάξεων του
προεδρικού διατάγµατος 350/85 που έρχονται, κρίνονται άκρως
απαραίτητες για τη διαµόρφωση των νέων συνθηκών, για την
προοπτική της άλλης εποχής στη νέα περίοδο και για τη σηµασία,
που παίρνει στην εποχή µας το χρηµατιστήριο στη ζωή, όχι µόνο
των επενδυτών, αλλά και του κάθε 'Ελληνα πολίτη.
'Εχουµε στην παράγραφο 1 του άρθρου 1 την αύξηση των
κεφαλαίων της εταιρείας και την αναπροσαρµογή τους µετά από
εισήγηση του ∆.Σ. του χρηµατιστηρίου και της Επιτροπής της
Κεφαλαιαγοράς. Επίσης ο χρόνος κατά τον οποίο η εταιρεία πρέπει
να έχει δηµοσιεύσει ή καταθέσει τις ετήσιες οικονοµικές καταστάσεις
περιορίζεται, έτσι ώστε να έχουµε µια απλούστευση της λειτουργίας.
∆εν απαιτείται επιπρόσθετα η ύπαρξη ικανοποιητικών οικονοµικών
αποτελεσµάτων, αλλά είναι ικανοποιητική η παρουσίαση της
διάρθρωσης µε βάση τον τελευταίο ισολογισµό. Αυτό πρέπει να
παραδεχθούµε ότι γίνεται γιατί πλέον είναι κοινά αποδεκτό ότι η
κερδοφορία του παρελθόντος δεν εγγυάται την οποιαδήποτε
κερδοφορία για το µέλλον. Το σηµαντικό εδώ, κύριοι συνάδελφοι,
είναι ακριβώς το ότι ορίζεται, οι οικονοµικές καταστάσεις της
εταιρείας να είναι ελεγµένες από ορκωτό λογιστή σε οποιασδήποτε
µορφής περιπτώσεις. Ακόµη ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί
κατ'εξαίρεση να επιτρέψει την εισαγωγή στο χρηµατιστήριο µετοχών
της εταιρείας µε µικρότερη διάρκεια εφόσον κριθεί ότι η
συγκεκριµένη εισαγωγή είναι προς το συµφέρον της εταιρείας αλλά
και των επενδυτών.
Στην παράγραφο 3 του άρθρου 1 συµπληρώνεται η διάταξη που
αφορά το φορολογικό έλεγχο, έτσι ώστε να διευκολύνεται η
εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών µετοχών των εταιρειών
που δεν έχουν την έδρα τους στην Ελλάδα. Με αυτήν τη διάταξη το
Χρηµατιστήριο της Αθήνας αποκτά µια ευρύτερη δυνατότητα και µια
προσέγγιση της παγκοσµιότητας, µέσα στην οποία κινείται πλέον η
εθνική µας οικονοµία.
Ρητά ορίζεται περαιτέρω στην παράγραφο 5 ότι προϋπόθεση της
επαρκούς διασποράς αποτελεί η κατανοµή τουλάχιστον του 25%
του συνόλου των µετοχών της κατηγορίας που ζητείται η εισαγωγή
στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών ή τουλάχιστον του 5% υπό
ορισµένες προϋποθέσεις. 'Ετσι προσαρµόζονται οι σχετικές µε τη
σύνταξη του ενηµερωτικού δελτίου διατάξεις και προβλέπεται η
διάθεση µε δηµόσια εγγραφή νέων ή υφισταµένων µετοχών να
πραγµατοποιείται µόνο µέσα από τα πιστωτικά ιδρύµατα ή µέσα
από τις επενδυτικές εταιρείες.
'Εχουµε στη συνέχεια την τροποποίηση των διατάξεων ως προς τη
συµµετοχή των εταιρειών παροχής επενδυτικών υπηρεσιών και των
ανωνύµων χρηµατιστηριακών εταιρειών. 'Εχουµε την τροποποίηση
των διατάξεων περί εξωχρηµατιστηριακών συναλλαγών. Αυτό
πρέπει να βοηθηθεί λόγω της διεύρυνσης πλέον που αποκτά η
χρηµαταγορά και η λειτουργία του χρηµατιστηρίου. 'Εχουµε τον
περιορισµό στο άρθρο 8 της ευθύνης των µελών της προσωρινής
διοίκησης των εταιρειών παροχής επενδυτικών υπηρεσιών.
Αντιµετωπίζουµε στο άρθρο 9 τα θέµατα του συστήµατος των
άϋλων τίτλων και του κεντρικού αποθετηρίου αξιών, ακριβώς για να
έχουµε τη διασφάλιση στη λειτουργία ειδικότερα των θεσµών
εκείνων.
Το άρθρο 10 αντιµετωπίζει και προβλέπει τη δυνατότητα της
σπουδαιότητας των στοιχείων του ενηµερωτικού δελτίου και τη
λειτουργία του σε σχέση µε την παροχή όλων εκείνων
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των στοιχείων που απαιτούνται για την καλή γνώση των δεδοµένων
των εταιρειών που εισάγονται και λειτουργούν µέσα στο
χρηµατιστήριο.
Με το άρθρο 11 αντιµετωπίζονται οι διατάξεις για τους οργανισµούς
των συλλογικών επενδύσεων και µε το άρθρο 12 ρυθµίζονται τα
των εκκαθαρίσεων των ανωνύµων χρηµατιστηριακών εταιρειών και
των εταιρειών παροχής επενδυτικών υπηρεσιών. 'Ετσι έχουµε µία
σειρά διατάξεων που ενεργοποιούν µία θωράκιση που κρίνεται
απαραίτητη για την οµαλή λειτουργία του χρηµατιστηρίου. Με το
άρθρο 13 αντιµετωπίζεται το θέµα παροχής των αποζηµιώσεων
από το συνεγγυητικό, ενώ µε το άρθρο 14 διασφαλίζονται τα θέµατα
του απορρήτου και µε το άρθρο 15 οι ειδικές ρυθµίσεις για το
Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών.
Η αύξηση του κατωτάτου ορίου µετοχικού κεφαλαίου των εταιρειών
λήψης και διαβίβασης εντολών αντιµετωπίζεται µε το άρθρο 16, ενώ
τα ειδικά γραφεία των ανωνύµων χρηµατιστηριακών εταιρειών
καλύπτει η τροποποίηση της διάταξης του άρθρου 17. Τα θέµατα
εισαγωγής µετοχών αποκρατικοποιηµένων επιχειρήσεων
αντιµετωπίζει το άρθρο 18 και το άρθρο 19 τις ρυθµίσεις των
θεµάτων του δευτερογενούς τοµέα αγοράς των οµολόγων του
δηµοσίου.
Συµπερασµατικά πρέπει να συµφωνήσουµε ότι το πλέγµα των
διατάξεων των άρθρων 1 έως 19 όπως αυτά τροποποιήθηκαν
καταληκτικά από την Κυβέρνηση µετά τη συζήτηση στη ∆ιαρκή
Επιτροπή και στη χθεσινή συνεδρίαση της Ολοµέλειας, παρέχουν
το νέο νοµοθετικό πλαίσιο για τη λειτουργία του χρηµατιστηρίου
αλλά και της κεφαλαιαγοράς ευρύτερα, όπως αυτό πρέπει να
διαµορφώνεται στις νέες συνθήκες του ευρωπαϊκού αλλά και του
παγκόσµιου γίγνεσθαι. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το κεφάλαιο 1
αντιµετωπίζει θέµατα χρηµατιστηρίου και ουσίας και διαδικαστικά.
Το ένα τµήµα αυτού του κεφαλαίου αναφέρεται σε καινούριους
όρους εισαγωγής µετοχών εταιρειών στο χρηµατιστήριο. Επιµένω
ότι είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. ∆εν σηµαίνει όµως ότι οι
λεπτοµέρειες του νοµοσχεδίου δεν θέλουν ορισµένες διορθώσεις.
'Οσον αφορά την εισαγωγή των εταιρειών µε την υποβολή
ισολογισµών των τριών τελευταίων χρήσεων, δηλαδή µε διάρκεια
µίνιµουµ τριών ετών, που αυτοί µπορεί να είναι κερδοφόροι,
εξετάζεται η περιουσιακή κατάσταση. Επιµένω ότι εδώ θα έπρεπε
να υπάρξουν κάποιοι αντικειµενικοί όροι όσον αφορά τη διάρθρωση
του κεφαλαίου, όροι που ισχύουν στα διεθνή χρηµατιστήρια και είναι
κυρίως αντικειµενικοί. Αυτά τα κριτήρια για τη διάρθρωση της
περιουσίας δεν τα βλέπω εδώ και έτσι επαφιέµεθα στην κρίση της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και του διοικητικού συµβουλίου του
χρηµατιστηρίου µε κίνδυνο να εισαχθούν εταιρείες που δεν θα είναι
αυτές που πρέπει για την ασφάλεια των µικροµετόχων αλλά και την
αξιοπιστία του Χρηµατιστηρίου Αθηνών.
Είχα επισηµάνει τη διάταξη που λέει ότι µπορεί να εισαχθούν
εταιρείες στο χρηµατιστήριο µε απόφαση του ∆.Σ. του
χρηµατιστηρίου σε χρόνο µικρότερο των τριών ετών, ακόµη και µε
ένα χρόνο και µε έναν ισολογισµό. Για τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι
διάταξη φωτογραφική. Ζητήσαµε και χθες να απαλειφθεί. ∆εν µας
πείσατε ότι χρειάζεται αυτή η διάταξη.
Στον τοµέα του κεφαλαίου, νοµίζω ότι είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση η απόφαση να αυξηθεί το µετοχικό κεφάλαιο των
εταιρειών που εισάγονται στο χρηµατιστήριο και να διπλασιαστεί
από ένα δισεκατοµµύριο (1.000.000.000) σε δύο δισεκατοµµύρια
(2.000.000.000). Πράγµατι δεν µπορούν οι µικρές εταιρείες να είναι
στο χρηµατιστήριο. 'Αλλωστε αντλούν χρήµατα από επενδυτές και
µπορούν να κάνουν αύξηση του κεφαλαίου τους.
Πιστεύω ότι δεν είναι δυνατόν να εισάγονται καινούριες εταιρείες µε
κεφάλαιο δύο δισεκατοµµυρίων (2.000.000.000) και να µην
αναπροσαρµόζουν το κεφάλαιό τους σε δύο δισεκατοµµύρια
(2.000.000.000) εντός ευλόγου χρονικού διαστήµατος, δύο τριών ή

πέντε ετών, εταιρείες οι οποίες ήδη είναι εισηγµένες στο
χρηµατιστήριο πρώτον και δεύτερον, εταιρείες οι οποίες είχαν την
τύχη να υποβάλουν αίτηση µέχρι 31.8.1998. Αυτό το δικαίωµα
πόθεν προκύπτει και γιατί πρέπει να προκύπτει; ∆εν πιστεύω ότι
πρέπει να αυξήσουν άµεσα το κεφάλαιό τους. Πρέπει αυτό να γίνει
εντός ευλόγου χρονικού διαστήµατος, λόγω της αρχής της ισότητας
των όπλων. 'Αλλωστε αυτό λέει η ελληνική πρακτική. 'Οταν
αυξάνεται το κεφάλαιο για την σύσταση µιας ανωνύµου εταιρείας
υποχρεούνται εντός ευλόγου χρονικού διαστήµατος να
αναπροσαρµόσουν και όλες οι άλλες το κεφάλαιό τους στο µίνιµουµ
του κεφαλαίου. ∆εν µπορώ να καταλάβω την επιµονή σας, κύριε
Υφυπουργέ, να µπει αυτή η διάταξη.
Επιπλέον για τις εταιρείες που είναι στην παράλληλη αγορά να
δοθεί το δικαίωµα εφόσον τιµούν το χρηµατιστήριο, να µπουν και
αυτές στο χρηµατιστήριο και να έχουν την ίδια τύχη µε τις άλλες τις
προηγούµενες ή µε αυτές που υπέβαλαν αίτηση µέχρι 31.8.98.
Κατόπιν υπάρχει το θέµα του κανονισµού που όπως είπατε θα
συνταχθεί και θα ισχύσει πριν από την ισχύ του παρόντος νόµου.
Μιλάω για τον κανονισµό της ευθύνης των αναδόχων. Σας
παρακάλεσα να µπει εκεί µια διάταξη στην οποία το διοικητικό
συµβούλιο του Χρηµατιστηρίου Αθηνών, θα έχει το δικαίωµα να
τροποποιήσει το ενηµερωτικό δελτίο. Στη διάταξη που έχετε, κύριε
Υφυπουργέ, λέτε ότι δύναται το διοικητικό συµβούλιο να διορθώσει,
που σηµαίνει να προσθέσει ή να αφαιρέσει από το ενηµερωτικό
δελτίο που έχει συντάξει ο ανάδοχος, ορισµένα πράγµατα. Καµία
αντίρρηση. 'Οµως η διεθνής πρακτική λέει ότι αυτή η διαφορά προς
τα µπρος ή προς τα πίσω, δηλαδή τα πρόσθετα που θα βάλετε ή
αυτά που θα αφαιρέσετε, πρέπει να αναφέρονται σε εµφανές µέρος
του ενηµερωτικού δελτίου, ώστε ο αναγνώστης και µελλοντικός
επενδυτής να ξέρει ποια είναι η κατάσταση της εταιρείας και γιατί το
διοικητικό συµβούλιο αφαίρεσε ή προσέθεσε. Μπορεί να είναι
σωστή η πρόσθεση ή η αφαίρεση, αλλά να µας εξηγηθεί το γιατί. Να
γράφεται εµφανώς και να αιτιολογείται επαρκώς.
Επίσης πρέπει να µπει µια διάταξη για ένα χρονικό διάστηµα ενός
µηνός ή δυο µηνών µετά την εισαγωγή της µετοχής στο
χρηµατιστήριο, κατά το οποίο ο κύριος µέτοχος δεν θα µπορεί να
µπαίνει στο χρηµατιστήριο, διότι εκεί παίζονται τα µεγάλα παιχνίδια,
εκεί βγαίνουν τα πολλά λεφτά και ο κύριος µέτοχος εκτός από το
κέρδος του ότι µπήκε στο χρηµατιστήριο και απήλαυσε ορισµένων
χρηµάτων βγάζει και κάποιες άλλες περιουσίες παίζοντας στο
πρώτο χρονικό διάστηµα της εισαγωγής της µετοχής στο
χρηµατιστήριο.
'Ερχοµαι στο άρθρο 6. Εδώ, κύριε Υφυπουργέ, θέλω να µου
εξηγήσετε ποιο είναι το σκεπτικό και ποια θα είναι η πρακτική του
εφαρµογή. Πώς φθάσατε να βάλετε το άρθρο 6 σ' αυτό το
νοµοσχέδιο; Τι εξυπηρετεί;
Εγώ προσωπικά δεν το κατάλαβα. Θεωρητικά βεβαίως το
καταλαβαίνει κανείς, πρακτικά όµως δεν µπορώ να καταλάβω γιατί
το βάλατε. Τι εξυπηρετεί, τι έχετε στο µυαλό σας, ή τι εν πάση
περιπτώσει θέλετε να λύσετε µε αυτό το άρθρο; Πάντως επ' αυτού
θέλω απάντηση.
Για τις υπόλοιπες διατάξεις που αφορούν την εκκαθάριση, είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση και ελπίζω να µην υπάρχουν κενά και
να ξανάρθουµε εδώ, γιατί πρέπει να τελειώσει το θέµα των
εκκαθαρίσεων και το περίφηµο συνεγγυητικό.
Στο συνεγγυητικό, κύριε Υπουργέ, χθες σας έκανα µία πρόταση και
επιµένω σ' αυτή. Την έχω συζητήσει και µε τον Υπουργό σας
πολλές φορές και εξωκοινοβουλευτικά µου έδωσε την υπόσχεση ότι
θα το δει. Τουλάχιστον να διπλασιάσουµε το ποσό το οποίο δίνει το
συνεγγυητικό στους ανθρώπους που κατεστράφησαν. ∆εν είναι
µόνο πως έχασαν τα λεφτά τους, δεν είναι ότι θα τα πάρουν µε
µεγάλη καθυστέρηση, αλλά υπάρχει και κάτι άλλο. Είναι µικρό το
ποσόν. Κατεστράφησαν χιλιάδες οικογένειες ανά το πανελλήνιο,
διότι εµπιστεύθηκαν το χρηµατιστήριο και τους χρηµατιστές, οι
οποίοι γι' αυτούς είναι εκπρόσωποι του ελληνικού δηµοσίου. Αυτοί
έτσι το βλέπουν και όχι σαν έµπορο.
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Θα παρακαλέσω, λοιπόν, να το δείτε αυτό το θέµα πριν κλείσετε την
οµιλία σας. Είναι ένα θέµα σοβαρό που απασχολεί χιλιάδες
ελληνικές οικογένειες.
Στο θέµα της αποϋλοποίησης των τίτλων ελπίζω ότι θα τελειώσει
αυτό το θέµα, διότι, κύριε Υπουργέ, έχουµε εµφάνιση τριτοκοσµικού
χρηµατιστηρίου. Οι επενδυτές του εξωτερικού, που βλέπουν την
εκκαθάριση στο αποθετήριο, µας ειρωνεύονται.
Χθες είπατε ότι πρέπει να τους πιέσουµε. Βεβαίως έτσι πρέπει να
γίνει. ∆εν είναι αυτό που λέµε, το καλό αργεί να έρθει. Εδώ είναι
θέµα καθαρά οργανώσεως και υλικών. Βλέπω ότι φθάνει σε
πελάτες του χρηµατιστηρίου κάθε µήνα και ένα δελτίο
αποϋλοποίησης. Και όλο τα ανανεώνετε και όλο το διορθώνετε. Μα,
πού θα πάει αυτό; Σήµερα που έχει φθάσει σε τέτοια επίπεδα η
τεχνολογία είναι δυνατόν να συζητάµε ότι δεν µπορούµε να κάνουµε
αποϋλοποίηση των τίτλων; Εν πάση περιπτώσει ας αντιγράψουµε
κάποιο άλλο σύστηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η ειδική αγορήτρια
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μπόσκου έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όπως και χθες στη αρχή της
συζήτησης του νοµοσχεδίου τονίσαµε ότι στοχεύει πρώτα και κύρια
στη διευκόλυνση µιας σειράς επιχειρήσεων για την εισαγωγή τους
στο χρηµατιστήριο, την διευκόλυνση ιδιαίτερα ξένων επιχειρήσεων
για την εισαγωγή τους στο χρηµατιστήριο, επίσης στοχεύει και στη
διεύρυνση του ίδιου του αντικειµένου του χρηµατιστηρίου.
'Ολα αυτά, όπως και χθες είπαµε, πιστεύουµε πως συγκλίνουν κατ'
αρχήν στην ενίσχυση της λεγόµενης καπιταλιστικής
παγκοσµιοποίησης, καθώς επίσης -και εδώ είναι το µεγάλο
πρόβληµα- ενισχύουν τη λογική του τζόγου και της κερδοσκοπίας
µέσα απο το χρηµατιστήριο.
Μια σειρά µέτρα, ιδιαίτερα στο πρώτο άρθρο, όπως για παράδειγµα
η κατάργηση της υποχρέωσης για αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου
µιας εταιρείας που πρόκειται να εισαχθεί στο χρηµατιστήριο, η
κατάργηση της υποχρέωσης να παρουσιάζει ισολογισµούς πέντε
ετών και ο περιορισµός τους στα τρία έτη, η κατάργηση της
υποχρέωσης µια επιχείρηση να είναι κερδοφόρα για να µπορεί να
εισαχθεί στο χρηµατιστήριο, πιστεύουµε ότι αποσκοπούν σ' αυτές
τις στοχεύσεις του νοµοσχεδίου.
Σχετικά µε τη διευκόλυνση που δίνεται στις ξένες εταιρείες να
προσπερνούν τα αρµόδια ελληνικά όργανα του δηµοσίου ως προς
τον έλεγχο, νοµίζουµε πως µέσα από αυτήν τη διευκόλυνση,
εµµέσως η Κυβέρνηση οµολογεί ότι τα δηµόσια όργανα αποτελούν
εµπόδιο στην εισαγωγή αυτών των επιχειρήσεων.
'Αλλη µας παρατήρηση έχει να κάνει µε τη διευκόλυνση που δίδεται
µέσα από το νοµοσχέδιο για τις λεγόµενες αποκρατικοποιήσεις.
Με τη διάταξη µε την οποία υποχρεώνει και τις νέες, αλλά και αυτές
που έχουν ήδη εισαχθεί στο χρηµατιστήριο εταιρείες για εισαγωγή
κοινών µετά ψήφου µετοχών, πιστεύουµε ότι δίνεται ένα ισχυρό
κίνητρο προς τους ιδιώτες, έτσι ώστε να µπορούν να παίζουν ρόλο
ακόµα και στην πολιτική της εταιρείας µέσω του ελέγχου στο
διοικητικό συµβούλιο.
Επίσης πιστεύουµε ότι µε τα άρθρα 6 και 8 ενισχύεται ο ρόλος των
λεγόµενων µεσαζόντων. 'Ετσι κατά την άποψή µας, δυσκολεύει ο
έλεγχος των πηγών του χρήµατος, µε όποιες συνέπειες αυτό
µπορεί να έχει και για την εθνική µας οικονοµία. Γνωστά είναι και τα
πρόσφατα παραδείγµατα για το από πού προέρχονται τέλος
πάντων κάποια χρήµατα που έρχονται -υποτίθεται-για επενδύσεις
στην Ελλάδα.
Με το άρθρο 12, µε την εκκαθάριση δηλαδή, πιστεύουµε ότι η
δυνατότητα παρέλευσης εξαµήνου από την εκκαθάριση µίας
πτωχεύσασας χρηµατιστηριακής εταιρείας δίνει τη δυνατότητα να
ενισχύεται το απόρρητο των µεγαλοεπενδυτών, αφού δίνει τη
δυνατότητα να ξεκαθαρίζουν τους λογαριασµούς τους πριν από την
εκκαθάριση της εταιρείας.
Εµείς δεν πιστεύουµε ότι µπορούν να αλλάξουν τα πράγµατα σε
σχέση µε το χρηµατιστήριο και να αλλάξει ο ρόλος του, αλλά
κάνουµε και θα συνεχίσουµε να κάνουµε προτάσεις, µε τις οποίες
θα δυσκολεύει -αν θέλετε- ο ρόλος του σαν ρόλος τζογαδόρικος και

κερδοσκοπικός στην οικονοµία µας.
Με αυτήν την έννοια θα θέλαµε να καταθέσουµε κάποιες προτάσεις,
που τις έχουµε καταθέσει και στο παρελθόν, όπως για κατάργηση
κάθε είδους απορρήτου, σε συνδυασµό µε την ονοµαστικοποίηση
των µετοχών, µε ταυτόχρονη εφαρµογή του πόθεν έσχες, για να
γνωρίζουµε ποιος είναι ποιος, έτσι ώστε όσο µπορούµε να
ελέγχουµε την κατάσταση.
Αυτές τις παρατηρήσεις έχουµε να κάνουµε στην πρώτη ενότητα
που συζητούµε τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Ευάγγελος
Αποστόλου, ειδικός αγορητής του Συνασπισµού της Αριστεράς και
της Προόδου, έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: 'Οπως είπαµε και στη συζήτηση επί
της αρχής, για µας, κύριε Πρόεδρε, µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
κυρίως διευκολύνονται οι προϋποθέσεις εισαγωγής κινητών αξιών
στο χρηµατιστήριο. Πίσω από αυτές τις διευκολύνσεις υπάρχουν και
χαρακτηριστικές φωτογραφικές διατάξεις.
Θα σταθώ ειδικά στο άρθρο 1, που αποτελεί τη βάση του
νοµοσχεδίου και θα ξεκινήσω µε τις δύο προϋποθέσεις που εµείς
πιστεύουµε ότι διευκολύνουν τις καταστάσεις που προανέφερα.
Λέει ότι είναι δυνατόν µε τρεις οικονοµικές χρήσεις και µε βάση την
περιουσιακή διάρθρωση να γίνει εισαγωγή µιας εταιρείας στο
χρηµατιστήριο. Ποια κριτήρια; ∆εν έπρεπε τουλάχιστο να υπάρχει
το κριτήριο της κερδοφορίας; 'Oταν προηγουµένως µιλούσαµε για
πέντε χρόνια, σήµερα πέφτουµε στα τρία, χωρίς να βάζουµε και
αυτήν την προϋπόθεση;
Επειδή ανέφερα προηγουµένως φωτογραφικές διατάξεις, θα σας
αναφέρω χαρακτηριστική περίπτωση εταιρείας που βρίσκεται στην
εκλογική µου περιφέρεια.
Τα "ΤΣΙΜΕΝΤΑ ΧΑΛΚΙ∆ΟΣ" πουλήθηκαν στην ΚΑΛΤΣΕΣΤΡΟΥΤΣΙ
περί τα τριάντα πέντε δισεκατοµµύρια (35.000.000.000) δραχµές.
'Αφησαν κληρονοµιά στον ελληνικό λαό τριακόσια δισεκατοµµύρια
(300.000.000.000) δραχµές.Σήµερα που βρίσκονται στον τρίτο
χρόνο, υπάρχει µία βελτίωση της οικονοµικής τους θέσης και αύριο
µε τη συγκεκριµένη διάταξη πολύ εύκολα µπαίνουν στο
Χρηµατιστήριο και πάρα πολύ εύκολα παίρνουν τα τριάντα πέντε -
σαράντα δισεκατοµµύρια (35.000.000.000 - 40.000.000.000)
δραχµές που κατέβαλαν, οπότε τους µένει και η εταιρία στα χέρια
τους.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Ειδικά δε η περίπτωση που αναφέρει πιο κάτω ότι µπορεί να
εισαχθεί εταιρεία µε βραχύτερο βίο εφόσον κρίνει ότι µια τέτοια
παρέκκλιση είναι προς το συµφέρον της εταιρείας, αυτό το
θεωρούµε εντελώς απαράδεκτο. ∆ηλαδή είναι δυνατόν µε τη
σύστασή της µια εταιρεία να µπει στο χρηµατιστήριο χωρίς να
υπάρχουν τουλάχιστον οι προϋποθέσεις της κερδοφορίας που
έπρεπε να υπάρχει για τα τρία χρόνια, όπως προανέφερα.
Επειδή η διευκόλυνση, αγαπητοί συνάδελφοι, φθάνει ειδικά στο
άρθρο 6, όπως ανέφερε και ο συνάδελφος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, κύριε Υπουργέ, δεν µπορούµε να καταλάβουµε
γιατί αυτή η απαγόρευση όσον αφορά το ποσοστό του 40% δεν
καταλαµβάνει τα πιστωτικά ιδρύµατα. Μήπως τυχόν πίσω από
αυτήν τη διάταξη υπάρχει κάτι που αύριο δικαιολογήσει την άποψή
µας ότι πρόκειται για φωτογραφική διάταξη;
Για µας, αγαπητοί συνάδελφοι, τουλάχιστον από την ώρα που
υπάρχει αύξηση της διευκόλυνσης για εισαγωγή εταιρειών στο
χρηµατιστήριο, έπρεπε παράλληλα να υπάρχει µια ανάλογη αύξηση
της εποπτείας, του ελέγχου. ∆ιότι δεν είναι δυνατόν ο επενδυτής, ο
µικροεπενδυτής να πληροφορείται από το ενηµερωτικό δελτίο και
µόνο και να µπορεί να κάνει τις αγοραπωλησίες στο χρηµατιστήριο.
Γι' αυτούς τους λόγους κυρίως, εµείς καταψηφίζουµε τα
συγκεκριµένα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.



108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, χθες επεσηµάναµε την
τραγική κρίση του χρηµατιστηρίου παγκοσµίως. Αυτό προϋποθέτει
βεβαίως σαν πρώτη σκέψη την ανάγκη, την υποχρέωσή µας να
εκσυγχρονίσουµε το δικό µας χρηµατιστήριο. Θεωρούµε όµως πως
δεν κάνουµε κάτι τέτοιο. Απλώς διευκολύνουµε κάποιους για
συγκεκριµένους λόγους φωτογραφικούς. Την ίδια στιγµή και µε
οικονοµικούς όρους δεν είµαστε σωστά προσγειωµένοι.
Είδα και άλλες πτέρυγες να συµφωνούν πως η υποχρέωση τα ίδια
κεφάλαια να υπερβαίνουν τα δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000)
δραχµές, αντί του ενός δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών,
εµάς µας βρίσκει εντελώς αντίθετους. ∆ιότι δεν είναι το ύψος των
κεφαλαίων αυτό που καθορίζει την κερδοφορία και την αναπτυξιακή
πορεία µιας επιχείρησης. Υπάρχουν και επιχειρήσεις της τάξης του
ενός δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000), οι οποίες και µεγαλύτερη
προοπτική έχουν και µεγαλύτερη ευελιξία και µεγαλύτερη
κερδοφορία µπορούν να φέρουν, κατά συνέπεια αποτέλεσµα στο
ίδιο το χρηµατιστήριο.
Την ίδια στιγµή όµως η µείωση από πέντε χρόνια σε τρία χρόνια της
κερδοφορίας των επιχειρήσεων δηµιουργεί εύλογες ανησυχίες. ∆ιότι
όπως γνωρίζουµε, υπάρχουν πάµπολλοι τρόποι κανείς να
διαµορφώνει τους ισολογισµούς κατά πώς θέλει. Αυτό, βέβαια, δεν
µπορεί να το κάνει για πέντε συνεχή χρόνια, αλλά στα τρία χρόνια
µπορεί κάτι τέτοιο µε πλασµατικούς τρόπους να το καταφέρει.
Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι και µε αυτό τον τρόπο διευκολύνετε
αεριτζήδες να µπουν στο χρηµατιστήριο.
Και άλλες διατάξεις έχουµε επισηµάνει, τη δυνατότητα
παραδείγµατος χάρη το διοικητικό συµβούλιο να εισαγάγει εταιρείες
µε λιγότερο ακόµα και από τρία χρόνια αποδεικτικά στοιχεία
βιωσιµότητας. ∆είχνει και αυτό ότι κάποιους φωτογραφίζουν,
κάποιους προετοιµάζουν.
Πιστεύουµε επίσης ότι αυτή η γενικότερη κρίση που δηµιουργείται
δεν έχει να κάνει µόνο µε αυτό καθ'αυτό το χρηµατιστήριο, δεν έχει
να κάνει µόνο µε επιχειρήσεις, αλλά έχει να κάνει και µε µία
γενικότερη πολιτική που εφαρµόζεται στη χώρα µας και έχει να
κάνει αυτό µε τη µετοχοποίηση των διαφόρων εταιρειών και
οργανισµών του δηµόσιου τοµέα.
Μιλήσαµε χθες για τον ΟΤΕ και τη λανθασµένη πολιτική που
ακολουθείτε. Με αυτόν τον τρόπο διευκολύνετε την πιο εύκολη
δυνατότητα σε σας κάθε φορά να αποφασίζετε την εύκολη
αποκρατικοποίηση, ιδιωτικοποίηση µετοχοποίηση τελικά των
εταιρειών του δηµόσιου τοµέα. Ενώ όµως τα κάνετε όλα αυτά, ενώ
δίνετε πάρα πολλές δυνατότητες ακόµη και σε εταιρείες του
εξωτερικού να εισάγονται στο χρηµατιστήριο χωρίς έλεγχο ουσίας,
δεν προστατεύετε τους µικρούς επενδυτές τους οποίους έχετε
οδηγήσει µε τη νοοτροπία σας και τη γενικότερη πολιτική σας σε µία
καταφυγή κέρδους απελπισίας στα χρηµατιστήρια χωρίς να
προβλέπετε ούτε σε αυτό το νοµοσχέδιο αυτά τα εποπτικά όργανα,
τα εργαλεία που θα χρειάζονταν για να διασφαλίζουν αυτούς τους
µικροεπενδυτές από την καταστροφή.
Με αυτά τα απλά ενηµερωτικά φυλλάδια, µε στοιχειώδεις
δυνατότητες εγγραφής, περιγραφικά φτιαγµένες νοµίζουµε ότι δεν
δίνεται η πραγµατική εικόνα της επιχείρησης για την οποία µέσα
από όχι σαφείς οικονοµικούς ελέγχους, αλλά µέσα από µία λογική
µάρκετινγκ, όπως περνάει σήµερα από τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, θα µπορεί κανείς εύκολα σήµερα να παρασύρει
θύµατα.
Θεωρούµε, λοιπόν, πως δεν είναι στη σωστή κατεύθυνση, είναι µία
αποσπασµατική νοµοθετική ρύθµιση η οποία διευκολύνει κάποιες
επιµέρους περιπτώσεις και δεν δίνει ένα ουσιαστικό έλεγχο στο
χρηµατιστηριακό µας σύστηµα και εµείς την καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γεωργακόπουλος
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ : Κύριε Υπουργέ, µόνο µία
παρατήρηση θέλω να κάνω στην παράγραφο 6 του άρθρου 1.
Πράγµατι διορθώσατε και είπατε ότι λαµβάνονται τα µέτρα που
προβλέπονται από το σχετικό άρθρο 11 του προεδρικού

διατάγµατος 350/85. 'Εχετε όµως βάλει µία ηµεροµηνία πότε πρέπει
να γίνει η εισαγωγή των µετοχών µε ψήφο στο χρηµατιστήριο
εταιρειών που έχουν και διαπραγµατεύονται στο χρηµατιστήριο
µετοχές προνοµιούχες άνευ ψήφου. Λέτε ότι πρέπει να γίνει µέχρι
τις 31 ∆εκεµβρίου του 1999. Γιατί τους δίνετε αυτήν την προθεσµία
δέκα πέντε µηνών; ∆εν µπορούν µέσα σε ένα εξάµηνο από την
ψήφιση του νόµου να γίνει αυτή η εισαγωγή; Πιστεύω ότι ένα
εξάµηνο είναι χρόνος αναγκαίος και ικανός και να το
πληροφορηθούν όλοι, αλλά και η εταιρεία να µπορέσει να κάνει
όλες τις απαραίτητες ενέργειες, έτσι ώστε να αρχίσουν να
διαπραγµατεύονται οι µετοχές στο χρηµατιστήριο.
Θα έλεγα, λοιπόν, εδώ που λέτε 31 ∆εκεµβρίου 1999 να πείτε έξι
µήνες µετά τη δηµοσίευση του νόµου. Εάν δεν θέλετε τους έξι µήνες
βάλτε, 30 Ιουνίου 1999. Μη δίνετε τη δυνατότητα για δεκαπέντε
µήνες ακόµα οι εταιρείες αυτές να διαπραγµατεύονται τις µόνο µη
προνοµιούχες µετοχές στο χρηµατιστήριο, έτσι ώστε να παίρνονται
όλες οι αποφάσεις ερήµην των µετόχων και ιδιαίτερα των
µικροµετόχων που έχουν µεν λόγο δεν έχουν δε ψήφο. Κάποια
στιγµή θα πρέπει και αυτοί οι µικροµέτοχοι να αποκτήσουν ψήφο.
Για το λόγο αυτό, λοιπόν, διορθώστε την ηµεροµηνία 31 ∆εκεµβρίου
1999 και βάλτε ή έξι µήνες µετά τη δηµοσίευση του νόµου ή 30
Ιουνίου του 1999, έτσι ώστε να γίνουν όλα και σε χρονικό διάστηµα
εύλογο, αλλά και να µην υπάρχει κανένα παράπονο κανενός ότι δεν
πρόλαβε ή δεν πληροφορήθηκε τις σχετικές διατάξεις του νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Παπαδηµητρίου έχει
το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Με πρόλαβε ο κ.
Γεωργακόπουλος, κύριε Υπουργέ. Η τοποθέτησή µου αφορούσε και
αφορά στην παράγραφο 6 του άρθρου 1. θα µπορούσα να
προσθέσω µερικά πράγµατα. Εφόσον απ'ό,τι ακούω από τον τέως
Υπουργό δεχθήκατε την απάλειψη του "µπορεί να ληφθούν µέτρα".
∆εν θα είχε νόηµα "να µπορεί", να είναι επιλεκτικό το δικαίωµα και η
υποχρέωση. Αλλά για την ηµεροµηνία που δίνετε για την 31η
∆εκεµβρίου 1999 δηλαδή για την εισαγωγή προς διαπραγµάτευση
στο χρηµατιστήριο και των κοινών µετοχών, η πιο δύσκολη
προσέγγιση χρονικά είναι αυτή των τεσσάρων µηνών, το
περισσότερο έξι µηνών.
Χρειάζεται µια γενική συνέλευση που θέλει ένα µήνα για όλες τις
νοµότυπες διαδικασίες, χρειάζεται η έγκριση από το νοµαρχιακό
συµβούλιο, χρειάζεται η δηµοσίευση στο ΦΕΚ, εισαγωγή στο
Χρηµατιστήριο Αξιών και κάποια επικαιροποίηση της ενηµέρωσης,
γιατί δεν είναι εξ αρχής ενηµέρωση. Αυτό χρειάζεται πάρα πολύ
λίγες µέρες και µετά στο τυπογραφείο για να γίνει η έκδοση σε
µπλοκ των δέκα µετοχών. Αυτό υπολογίζω ότι είναι ένα τετράµηνο.
Κάντε το έξι µήνες. Εγώ θα πρότεινα (αντίθετα από την 1η Ιουλίου)
το διάστηµα, κύριε Υπουργέ, ενός εξαµήνου από τη δηµοσίευση του
παρόντος. Για όσους έχουν παρακολουθήσει γενικές συνελεύσεις
εταιρειών που έχουν µόνο τις προνοµιούχες µετοχές τους µε ψήφο
και ενηµερώνουν τους έχοντες κοινές µετοχές. ∆ηλαδή αποτελεί
πραγµατικά πρόκληση ο τρόπος που δεν απαντούν. Γιατί δικαίωµα
λόγου, κύριε Γεωργακόπουλε, µπορεί να έχουν, αλλά δεν έχουν
δικαίωµα απάντησης. ∆ηλαδή είναι προκλητικά απαράδεκτος ο
τρόπος µε τον οποίο λειτουργούν τέτοιες εταιρείες και που λένε "δεν
χρειάζεται να σας απαντήσουµε, δεν έχουµε λόγο να σας
απαντήσουµε".
Θεωρώ ότι πράγµατι έτσι θα προστατεύσετε τους µετόχους, την
εθνική οικονοµία και νοµίζω ότι τελικά εκσυγχρονιζόµαστε, όπως
ήταν και η περσινή πρόθεσή σας και θεωρώ ότι θα είχατε
εκσυγχρονισθεί ταχύτερα αν από τότε είχατε ακούσει τις
παρατηρήσεις του κ. Κωστόπουλου που αποδέχεσθε σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Εξέθεσα  τις  απόψεις  µου  χθες,  κύριε
Πρόεδρε,  από  του  Βήµατος  για  το  συγκεκριµένο  νοµοσχέδιο
που  συζητάµε.  'Εκανα  κάποιες  επισηµάνσεις  και  κυρίως
απευθυνόµενος  προς  τον  κύριο  Υπουργό  είπα  ότι  θα
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πρέπει τα νοµοσχέδια να έρχονται περισσότερο µελετηµένα, έτσι
ώστε να µην αναγκάζεται το κάθε Υπουργείο και η Βουλή να
απασχολείται µε θέµατα που µπορούσε να λύσει µια δια παντός.
Ούτε και σε αυτό το νοµοσχέδιο παρατηρείται αυτή η επιµέλεια, η
οποία επιβάλλεται για να βγαίνουν σωστά τα νοµοθετήµατα από
αυτήν την Αίθουσα.
Γι' αυτό έκανα µία έκκληση στον κύριο Υπουργό να δεχτεί τις
σωστές παρατηρήσεις, οι οποίες έγιναν από την πλευρά µας και
ιδιαίτερα από τον εισηγητή µας τον κ. Κωστόπουλο, ο οποίος
εµβριθώς ασχολήθηκε µε το θέµα και το γνωρίζει και πολύ καλά και
έκανε τις παρατηρήσεις του.
∆εν ξέρω που έχει καταλήξει ο κύριος Υπουργός. Θα κάνω τρεις
παρατηρήσεις προσωπικά που κρίνω ότι είναι απαραίτητο να τις
δεχθεί.
Πρώτη παρατήρηση: Το κεφάλαιο των νεοεισερχοµένων εταιρειών
να ισχύσει και για τις υπάρχουσες που έχουν κάνει αίτηση µέχρι
31.8.1998 και για εκείνες που είναι στην παράλληλη πλευρά, αφού
τους δοθεί ένας εύλογος χρόνος δύο-τριών ετών.
∆εύτερη παρατήρηση είναι -και παρακαλούµε τον κύριο Υπουργό
να την προσέξει- ότι αρνούµεθα τη διάταξη εισαγωγής στο
χρηµατιστήριο µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου για
εταιρείες ολιγότερο των τριών ετών.
Τρίτη παρατήρηση: Πρόσθεση ή αφαίρεση στοιχείων από το
ενηµερωτικό δελτίο εκ µέρους του διοικητικού συµβουλίου του
χρηµατιστηρίου να γράφεται σε εµφανές µέρος του δελτίου και να
είναι και δεόντως αιτιολογηµένο.
Αυτές τις παρατηρήσεις ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε, και θα
παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό να τις προσέξει, γιατί έχω την
υποψία ότι µε ένα άλλο νοµοσχέδιο θα έρθει µία τροπολογία να
κάνει δεκτά αυτά τα οποία τυχόν απορριφθούν σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να σας
ευχαριστήσω που δεχθήκατε να µιλήσω µετά το δεύτερο εισηγητή,
µε τη δικαιολογία ότι ήµουν στην επιτροπή και µόλις τελείωσα,
ήλθα. Σας ευχαριστώ πολύ.
Θέλω να αναφερθώ µόνο στο άρθρο 1 και στα κυριότερα αυτού
σηµεία. Συµφωνώ απολύτως µε τις τροποποιήσεις, που επέρχονται
στο προεδρικό διάταγµα 305/1985. ∆ίνουν µία ευλυγισία οι
τροποποιήσεις, η οποία βελτιώνει τη λειτουργία του Χρηµατιστηρίου
και προωθεί τη δυνατότητα ανταγωνισµού του, µε το σύνολο των
διατάξεων που αναφέρονται στη συζητούµενη οµάδα διατάξεων του
πρώτου κεφαλαίου και γονιµοποιεί την αποκτηθείσα εµπειρία.
Και δεν είναι σχήµα κενό, γιατί όταν γίνεται την τελευταία διετία µία
τεράστια προσπάθεια για τη βελτίωση και την ανασυγκρότηση του
χρηµατιστηρίου, είναι ανθρώπινο να µην έχουν προβλεφθεί όλες οι
λεπτοµέρειες, που θα πραγµατώσουν αυτήν την επιδιωκόµενη
προσπάθεια της ανασυγκρότησης, της αναδιοργάνωσης, της
καλύτερης και αποτελεσµατικότερης λειτουργίας.
Στο άρθρο 1 σηµειώνω το µέγεθος της εταιρείας και την ευλυγισία
που προσδίδεται µε τη δυνατότητα, µε εισήγηση του διοικητικού
συµβουλίου και της επιτροπής κεφαλαιαγοράς, να
αναπροσαρµόζεται αυτό το ποσό, για να εισαχθεί µία εταιρεία.
Νοµίζω ότι είναι λίαν εύστοχη η διάταξη και εξασφαλίζεται µε τα δύο
δισεκατοµµύρια (2.000.000.000) ένα σχήµα, ένας όγκος, που
περικλείει περισσότερες ελπίδες αποτελεσµατικής δράσης και δίνει
και την ευλυγισία µε τις προβλεπόµενες διαδικασίες, να
αναπροσαρµόζεται το συγκεκριµένο ποσό.
Το δεύτερο στοιχείο, στο οποίο θέλω να αναφερθώ, είναι η διάρκεια
της δηµοσίευσης των οικονοµικών καταστάσεων της εταιρείας, που
κατεβαίνει από τα πέντε στα τρία χρόνια κλπ. Είναι και αυτό µία
ελάττωση των βαρών και των προϋποθέσεων κλπ. για τη
συµµετοχή του χρηµατιστηρίου των εταιρειών στον αναπτυξιακό
ρόλο.
Επίσης, ένα τρίτο σηµείο είναι η διασπορά των µετοχών µε τα
ποσοστά και τα όρια που αναφέρονται µέσα, το 25% και τα δύο
χιλιάδες πρόσωπα. Και αυτό νοµίζω ότι είναι ένα σηµείο ευλυγισίας
και ορίων ευθύνης, ώστε να είναι αποτελεσµατικότερη η
επιδιωκόµενη βελτίωση.

Θα συµφωνήσω, σαν τέταρτη παρατήρηση, µε την παράγραφο 6,
για να δοθεί περισσότερος χρόνος για τις προνοµιούχες, ώστε αντί
στις 31 ∆εκεµβρίου 1998 να πάνε στις 31 Μαρτίου 1999, δηλαδή
από σήµερα να δοθεί ένα πεντάµηνο, ένα εξάµηνο.
Το δεύτερο τµήµα της οµιλίας µου, κύριε Πρόεδρε, αφορά τις άδικες
κριτικές που γίνονται. Θα µου επιτρέψετε να πω, παρά το σεβασµό
στους συναδέλφους µου και το σεβασµό στην ελευθερία του
Κοινοβουλίου, ότι θα πρέπει να λέει ο καθένας µε προσωπική του
ευθύνη ό,τι κρίνει εκείνος. 'Εχω και εγώ δικαίωµα να κάνω κριτική
της κριτικής.
'Εχει πολλά πάθει το Κοινοβούλιο από τις εκτοξευόµενες κατά
καιρούς κραυγές περί διαπλεκοµένων, περί φωτογραφικών
διατάξεων, περί ύποπτων συµπεριφορών κλπ. Εδώ ακούστηκε από
το µισό Κοινοβούλιο ότι είναι "κλέφτες" οι άλλοι µισοί και όταν
αντιστράφηκαν οι όροι, οι λεγόµενοι "κλέφτες" εκσφενδόνισαν στους
κατηγόρους τους την ίδια κατηγορία. 'Ολα αυτά πλήττουν την
αξιοπιστία του Κοινοβουλίου και πλήττουν ευθέως τη δηµοκρατία.
'Ακουγα χθες σε µια τηλεοπτική εκποµπή για λίγο, πόσο χαµηλά
είναι η αξιοπιστία των Βουλευτών. 'Ελεγε ο κ. Κουλουµπής, ο
Νοµάρχης, ότι πρέπει να µας απασχολήσει το ότι οι Βουλευτές σε
ένα γκάλοπ ήλθαν τελευταίοι και ότι ο λαός έχει περισσότερη
εµπιστοσύνη στο δήµαρχο, στον κοινοτάρχη, στο νοµάρχη από το
βουλευτή. Αν είναι δυνατόν!
Εγώ σαν Βουλευτής αρνούµαι αυτήν την καταδίκη. Είναι άδικη
απόλυτα εις βάρος των Βουλευτών. Και Βουλευτές είναι και οι
ασκούντες τα καθήκοντα των Υπουργών.
Θέλω, λοιπόν, να τονίσω αυτό. Αισθάνοµαι περήφανος, γιατί είµαι
Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου και κατοχυρώνω µε την
καθηµερινή µου συµπεριφορά την υψηλή αξιοπιστία που πρέπει να
απολαµβάνει το Κοινοβούλιο απ'τον ελληνικό λαό. Τα υπόλοιπα
είναι όλα άδικα και πρέπει εµείς να κατοχυρώσουµε αυτήν την
αξιοπιστία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα τέσσερις µαθητές και δύο συνοδοί-δάσκαλοι
από το 50ό ∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να κάνω µια γενική παρατήρηση, πριν
έλθω στα διαπραγµατευόµενα του νοµοσχεδίου.
Κάποιοι συνάδελφοι το είπαν και χθες, το είπαν και σήµερα, ότι
πρέπει να περνάµε από τη Βουλή, να κάνουµε ένα νοµοσχέδιο και
αυτό να κρατάει εκατό χρόνια και αφού δεν συµβαίνει αυτό, σηµαίνει
ότι γενικώς τα νοµοσχέδια δεν είναι έτοιµα ποτέ ή ποτέ δεν είναι τα
καλύτερα δυνατά.
Κύριοι συνάδελφοι αυτής της αντίληψης, πρέπει να σας
υπενθυµίσω ότι εδώ είµαστε στη Βουλή και η Βουλή ακριβώς γι'
αυτό είναι εδώ, για να µπορεί να παρεµβαίνει στο νοµοθετικό έργο
που η ίδια έκανε ή θα κάνει, διότι οι συνθήκες αλλάζουν και δεν
µπορεί κανείς να κάνει ένα νόµο, ο οποίος να ισχύει εκατό χρόνια,
όσο και αν τον περιποιηθεί.
'Ερχοµαι στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και θέλω να σας πω τι είναι
εκείνο που επέβαλε τη σηµερινή µας παρέµβαση.
Το είπαµε και χθες, το επαναλαµβάνω και σήµερα. Τα πράγµατα
αλλάζουν και θα αλλάζουν συνεχώς. Αυτή είναι η πραγµατικότητα
της εξέλιξης των πραγµάτων, της κοινωνίας και το ξέρετε όλοι.
Τι κάνουµε, λοιπόν, µε αυτό το νοµοσχέδιο: Προσαρµόζουµε ακόµη
περισσότερο τη νοµοθεσία µας στα διεθνώς ισχύοντα.
Τι  κάνουµε  µε  αυτό  το  νοµοσχέδιο:  Ελαστικοποιούµε  τους
όρους  εισόδου  στο  Χρηµατιστήριο  Αξιών  Αθηνών  και  αυτό
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γίνεται πάντοτε βέβαια ύστερα από την απόφαση της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς.
Τι κάνουµε µε αυτό το νοµοσχέδιο: Κατοχυρώνουµε τη µεγαλύτερη
διαφάνεια και την ασφάλεια στο xρηµατιστήριο. Αυξάνουµε, για
παράδειγµα, το κεφάλαιο των εταιρειών εισαγωγής από ένα
δισεκατοµµύριο (1.000.000.000) στα δύο δισεκατοµµύρια
(2.000.000.000). 'Εχουν µιλήσει πολλοί συνάδελφοι επ' αυτού.
Και διορθώνω µερικούς συναδέλφους, οι οποίοι επιµένουν ότι θα
έπρεπε να γίνει και για την παράλληλη αγορά. Το είπα και το
ξαναλέω. Η παράλληλη αγορά ρυθµίζεται µε υπουργικές αποφάσεις
και όχι µε νόµους. Και στην περίπτωσή µας ο Υπουργός έχει έτοιµη
απόφαση για την παράλληλη αγορά, που θα αντιστοιχεί σε αυτό
που κάνουµε για την κύρια αγορά.
'Ερχοµαι στις διατάξεις περί αναδόχου. Οι διατάξεις περί αναδόχου
γίνονται περισσότερο ευέλικτες και αποτελεσµατικές, ώστε να
αποφεύγονται κερδοσκοπικά παιχνίδια άµα τη εισαγωγή των
µετοχών. Αυτό το κάναµε, διότι αυτό υπέδειξε και µας επιβάλλει η
πείρα που αποκτήσαµε από τις συναλλαγές στο χρηµατιστήριο.
Αυξάνουµε, απ' ό,τι θα είδατε, στο νοµοσχέδιο το εύρος της τιµής
εισαγωγής, ακριβώς για να αποφύγουµε αυτά που σας είπα πριν,
ορισµένα κερδοσκοπικά παιχνίδια.
Σε αυτό το πρώτο κεφάλαιο µε τα 19 άρθρα, εκείνο που είναι το πιο
σπουδαίο κατ' εµάς είναι το άρθρο 12, γιατί µε αυτό γίνεται η
σπουδαιότερη δοµική παρέµβαση. Αφορά στη διαδικασία
εκκαθάρισης ανωνύµου χρηµατιστηριακής εταιρείας αλλά και των
ΕΠΕΥ, των εταιρειών παροχής επενδυτικών υπηρεσιών.
Ουσιαστικά δε, εφαρµόζουµε κάτι ανάλογο µε αυτό που ισχύει στην
εκκαθάριση των ασφαλιστικών εταιρειών και τραπεζών.
Υπάρχει πλέον επόπτης εκκαθάρισης,για να υπάρχει αυτό που σας
είπα πριν, ότι αυτήν τη στιγµή γινόµαστε περισσότερο
συγκεκριµένοι και ο ελεγκτικός µας ρόλος είναι πολύ πιο
αποτελεσµατικός.
Με το άρθρο 14, µε την παρέµβασή µας αυτή βελτιώνουµε τη
λειτουργία της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, γιατί; ∆ιότι θέλουµε η
Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς να εξελιχθεί σε έναν πανεπόπτη όλων
των χρηµατιστηριακών εταιρειών και να γίνει κάτι αντίστοιχο µε την
εξέλιξη και την ανάπτυξη του εποπτικού ρόλου της Τράπεζας της
Ελλάδος. Στην Τράπεζα της Ελλάδος πήρε περίπου εβδοµήντα
χρόνια -µέχρι σήµερα τουλάχιστον- να µπορέσει να αποδείξει αυτόν
τον εποπτικό της ρόλο. Εδώ η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς θα κάνει
λιγότερο χρόνο, αλλά πρέπει να πάει προς αυτήν την κατεύθυνση
για να µην υπάρχουν παρεµβάσεις καµιάς κυβέρνησης ή άλλων
οργάνων. Θα πρέπει να λύνονται όλα τα θέµατα, που αφορούν το
χρηµατιστήριο, µε την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και τις δικές της
ενέργειες.
'Ερχοµαι τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, στις παρατηρήσεις που
έγιναν και ιδιαίτερα από τον κ. Κωστόπουλο, ο οποίος αναφέρθηκε
ξανά στο ότι θα επιθυµούσε τα κριτήρια για την εισαγωγή µιας
εταιρείας στο χρηµατιστήριο να είναι περισσότερο ορατά,
περισσότερο αυστηρά απ' ό,τι είναι σήµερα, γιατί αυτό αφήνεται,
όπως λέει, στην κρίση και την ευθύνη της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς.
Με αυτά που είπα προηγούµενα αντιλαµβάνεσθε πως και εδώ
θέλουµε να τονίσουµε το ρόλο της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς.
Αυτό, όµως, που επιθυµείτε, κύριε Κωστόπουλε, που είναι και δική
µας επιθυµία, αλλά και αγωνία, θα έλεγα ταυτόχρονα, δεν µπορεί
να γίνει άπαξ διά παντός µε ένα νόµο. Γνωρίζετε και εσείς πολύ
καλά -ίσως καλύτερα από πολλούς άλλους- ότι υπάρχει το
ενηµερωτικό δελτίο. Σε αυτό το ενηµερωτικό δελτίο θα υπάρχει
κώδικας δεοντολογίας µε τον κανονισµό αναδοχών, που είπαµε
προηγούµενα. Τον κώδικα δεοντολογίας ή αυτό το ενηµερωτικό
δελτίο δεν θέλουµε να το καθορίσουµε µιας διά παντός. Μπορεί να
υπάρξουν στην εξέλιξη των πραγµάτων νέες συνθήκες που να
χρειάζονται, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς να δώσει ακόµη
µεγαλύτερη διαφάνεια ή να προσθέσει κάτι. 'Οπως παρατηρήσατε,
όταν αλλάζει κάτι, να φαίνεται εµφανώς, συµφωνούµε µαζί σας. Στις

τεχνικές σας παρατηρήσεις πρέπει να σας πω ότι είµαι µαζί σας.
Πιο κάτω θα σας πω και για την αποϋλοποίηση. Αυτά τα λέµε για να
τα ακούσει και η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και στο µέτρο που το
Υπουργείο έχει να περάσει προς την κεφαλαιαγορά τις απόψεις και
τις ιδέες της Βουλής, θα το κάνουµε ευχαρίστως. Θα πρέπει, όµως,
εκείνη να αναλάβει το ρόλο της, που τον τονίζουµε, θα πρέπει να
είναι αυτός ο πανεπόπτης και να εξελιχθεί όπως εξελίχθηκε η
Τράπεζα της Ελλάδος.
Θέλω επίσης να απαντήσω σε µια σας παρατήρηση, που αφορά
την παρέκκλιση του α' και β' κεφαλαίου, που έχετε την εντύπωση -
είναι άποψή σας- ότι ενδεχοµένως να είναι κάποια φωτογραφική
διάταξη. ∆εν είναι φωτογραφική διάταξη, αυτό πρέπει να σας
κατοχυρώσω κατ' αρχήν.
∆εύτερον, τι γίνεται και γιατί δεν είναι. Αυτήν τη στιγµή, αν δεν
υπήρχε το α' και το β', πάλι λειτουργεί ως έχει. Απλώς µε το α' και
το β' περιορίζουµε ακόµη περισσότερο, δηλαδή βάζουµε τέτοια
κριτήρια, ώστε να γίνει ακόµη καλύτερο αυτό που λειτουργεί
σήµερα, να γίνει ακόµη πιο αποτελεσµατικό και πιο διαφανές.
'Εχετε επίσης -και εκεί έχουµε µια διαφωνία, θέλω να το οµολογήσω
και θα επιχειρηµατολογήσω και εγώ αντίστοιχα µε τα δικά σας
επιχειρήµατα- το θέµα των εισηγµένων ήδη στο χρηµατιστήριο. Γι'
αυτές τις εταιρείες δεν προβλέπουµε την αύξηση του κεφαλαίου
τους στα δύο δισεκατοµµύρια, σε ένα εύλογο χρονικό διάστηµα που
µπορούµε να το καθορίσουµε, αν θα είναι δύο, τρία ή πέντε χρόνια.
Επιχειρηµατολογείτε στηριζόµενος στην ισότητα των όπλων, όπως
είπατε. ∆εν µπορούν οι νέες να χρειάζονται δύο δισεκατοµµύρια και
οι παλιές να µη δίνουν αυτά τα δύο δισεκατοµµύρια ή να µην
αυξάνονται σ' αυτό το επίπεδο και φέρατε και το παράδειγµα των
ανωνύµων εταιρειών, το οποίο ποσοτικά δεν είναι το ίδιο, το
γνωρίζετε και εσείς.
Είναι άλλο πράγµα να πας από το ένα στα δύο δισεκατοµµύρια και
άλλο από τα είκοσι εκατοµµύρια στα σαράντα ή από τα πέντε στα
είκοσι. Αλλά ας το αφήσω αυτό. Εσείς επικαλείσθε αυτήν την
ισότητα των όπλων, εγώ, κύριε Κωστόπουλε, επικαλούµαι ένα
ζήτηµα αρχής. 'Οσες εταιρείες µπήκαν στο χρηµατιστήριο, µπήκαν
µε βάση κάποιο νόµο που υπήρχε. 'Ηταν σύµφωνες οι πράξεις τους
µε βάση αυτόν το νόµο. ∆εν µπορώ να ανατρέψω αυτήν την αρχή
και για έναν τώρα επιπρόσθετο λόγο, πέρα από την αρχή που
επικαλούµαι -πρακτικό θα έλεγα περισσότερο- και νοµίζω ότι εσείς
θα το αντιληφθείτε.
Φανταστείτε ότι εµείς εδώ βάζουµε ένα χρονικό όριο και λέµε δύο
χρόνια, τρία χρόνια, πέντε χρόνια, όπως λέτε εσείς ότι θα πρέπει να
προσαρµοστείτε και το ένα δισεκατοµµύριο του αρχικού σας
κεφαλαίου, για να µπείτε στο χρηµατιστήριο, πρέπει να γίνει δύο
δισεκατοµµύρια. Θεωρητικό είναι το παράδειγµα. ∆εν γίνεται στα
δύο χρόνια ή στα τρία χρόνια. Και όµως η εταιρεία αυτή έχει κάνει
πράξεις, έχει πελάτες. Λειτουργεί στο χρηµατιστήριο. Τι θα κάνει; Τι
θα γίνουν οι πελάτες της, οι επενδυτές, που λειτουργούν µε βάση
αυτήν την εταιρεία; Το αναφέρω, να δείτε ότι και πρακτικά θα
έχουµε πρόβληµα, πέραν του θέµατος αρχής που σας εξήγησα
προηγούµενα.
Για το συνεγγυητικό, που είναι ένας αγώνας, σας τον αναγνωρίζω.
Κύριε Κωστόπουλε, έχουµε κάνει ό,τι καλύτερο µπορούµε για την
ώρα. 'Εχουµε αυξήσει και το κεφάλαιο, το έχουµε πάει στα έξι
εκατοµµύρια (6.000.000) δραχµές. 'Ο,τι αποφάσεις έχουµε πάρει,
είναι σύµφωνες και µε τις κοινοτικές οδηγίες, δεν µπορούµε να πάµε
πέραν αυτών σήµερα, για να µην ταράξουµε ακόµη περισσότερο τα
πράγµατα.
Νοµίζω όµως ότι και µε τη ρύθµιση που έφερε χθες ο Υπουργός
Οικονοµικών, το θέµα αυτό θα λήξει και θα λήξει αίσια στο εξής.
Για  την  αποϋλοποίηση,  είµαι  σύµφωνος  µε  τις  παρατηρήσεις
σας.  Είναι  σωστές.  Απλώς  εγώ  κρίνοντας  την  πορεία  από
αυτό  που  έχουµε  σήµερα,  φοβούµαι  περισσότερο  από  εσάς  τη
βιασύνη,  παρά  την  καθυστέρηση,  όχι  διότι  µου  αρέσει  ή  µε
εξυπηρετεί.  Αγωνιώ  ίσως  και  περισσότερο  από  εσάς.  Ευτυχώς,
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από πληροφορίες µας, είµαστε προς το τέλος και ενώ µας έχουν
υποσχεθεί ότι µπορεί να γίνει σε µικρότερο χρονικό διάστηµα από
το πρώτο εξάµηνο του 1999, γνωρίζοντας τα πράγµατα, εγώ
δεσµεύοµαι ότι αυτό θα τελειώσει στο πρώτο εξάµηνο του 1999.
∆ηλαδή έχει εξαντληθεί η υποµονή µας, αλλά είµαστε προς το τέλος
και ελπίζω αυτό να τελειώσει και να µη δίνουµε την εικόνα αυτή -όχι
βέβαια την τριτοκοσµική, πάτε και λίγο πιο πέρα, για να πιέσετε τα
πράγµατα περισσότερο από ότι πρέπει- αλλά, εν πάση περιπτώσει,
ενός χρηµατιστηρίου που µε την αύξηση και τη λειτουργία που
πήρε, πράγµατι δεν είναι όπως θα έπρεπε να είναι, τουλάχιστον
στην αποϋλοποίηση.
Στο άρθρο 6, που κάνατε µία παρατήρηση και θέλετε µια απάντηση.
Κύριε Κωστόπουλε, υπάρχει στην εισηγητική έκθεση, αν θα το
προσέξετε, µία αναλυτική επεξήγηση, γιατί το κάνουµε. Εγώ σας
λέω απλώς ότι γίνεται διότι έµειναν έξω οι ΕΠΕΥ από την εξαίρεση
που ισχύει για τα πιστωτικά ιδρύµατα και κάνουµε ακριβώς αυτό,
βάζουµε και τις ΕΠΕΥ στην ίδια µοίρα µε τα προηγούµενα
πιστωτικά ιδρύµατα.
Τέλος, στην παρατήρηση του κ. Γεωργακόπουλου και της κ.
Παπαδηµητρίου θα κάνω µια διόρθωση εκεί, για να βρούµε το µέσο
όρο των παρατηρήσεών σας και θα διορθώσω το 31.12.1999 σε
30.6.1999 στο σχετικό άρθρο, ώστε να έχουµε ένα χρονικό όριο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Το "µπορεί", κύριε Υπουργέ;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Το "µπορεί" έχει φύγει. Το έχουµε βγάλει.
Αγαπητοί συνάδελφοι, τελείωσα τη δική µου τοποθέτηση σχετικά µε
το πρώτο κεφάλαιο του σηµερινού νοµοσχεδίου και µετά από αυτές
τις διορθώσεις, παρακαλώ να ψηφιστεί, διότι εξυπηρετεί, όπως
εξήγησα, τις νέες εξελίξεις που επήλθαν στο χρηµατιστήριο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κηρύσσεται περαιωµένη
η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 19, και θα
προχωρήσουµε στη ψήφισή τους ένα προς ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο
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18 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση των κεφαλαίων Β' και Γ' και της
ενότητας των άρθρων 20 και 21.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν επίσης στο κεφάλαιο Β', άρθρο 20,
µερικές νοµοτεχνικές βελτιώσεις, τις οποίες επίσης θα σας
παραδώσω γραπτώς. ∆εν αλλάζει τίποτε. Θα διανεµηθούν αµέσως
οι νοµοτεχνικές αυτές βελτιώσεις, τις οποίες καταθέτω και στα
Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Α. Μπαλτάς
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
" 'Αρθρο 20 του νόµου
- Στο άρθρο 1 παρ.1 του καταστατικού η φράση "την επωνυµία"
γίνεται "τις επωνυµίες".
- Στο άρθρο 1 παρ.4, µετά τη λέξη Συµβουλίου προστίθεται η λέξη
"µπορεί να".
- Στο άρθρο 3 παρ.(α) προστίθεται µετά το 34 και το "35".
- Στο άρθρο 3 παρ.(γ) απαλείφεται η φράση "πέραν των
δηµοσιευµάτων... έως ... συνεδριάσεων τους".
- Στο άρθρο 4 παρ.4 εδαφ.(δδ) η λέξη µόνιµα που τέθηκε εκ
παραδροµής γίνεται "νόµιµα".
- 'Αρθρο 4 παρ.(ε) εδαφ.(αα): ∆ιαγράφεται η φράση "εννεαµελές ή"
και µένει µόνο η λέξη "εντεκαµελές".
- 'Αρθρο 7: Απαλείφεται η φράση "το άρθρο 47α".
- 'Αρθρο 9 (µεταβατικές διατάξεις).
α) Η παρ.1 αναδιατυπώνεται ως εξής:
"Το πρώτο ∆ιοικητικό Συµβούλιο της ΕΥΑΘ Α.Ε., ορίζεται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας, Οικονοµικών και του
Υπουργού Μακεδονίας Θράκης, που εκδίδεται µέσα σε ένα µήνα
από τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως. Η θητεία του Συµβουλίου αυτού διαρκεί µέχρις ότου
ορισθεί το νέο ∆ιοικητικό Συµβούλιο σύµφωνα µε το άρθρο 4 του
παρόντος καταστατικού".
β) Στην παρ.3
Η φράση " η σύνταξη του Συµβουλίου Συγχωνεύσεως η δι'αυτού"
απαλείφεται και προστίθεται το γράµµα "Η" στην αρχή της
παραγράφου.
γ) Η παρ.4 (απαλείφεται)
δ) Η παρ.6 αριθµείται σε (7) και προστίθεται παράγραφος Ε που
έχει ως εξής: "Η Ε.Υ.Α.Θ. Α.Ε. υποκαθίσταται αυτοδικαίως σε όλα
τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις των συγχωνευοµένων µε τον
παρόντα νόµο εταιρειών και οι εκκρεµείς δίκες τους, συνεχίζονται
χωρίς να επέρχεται βίαιη διακοπή τους και χωρίς να απαιτείται
οποιαδήποτε ειδικότερη διατύπωση για τη συνέχισή τους από την
Ε.Υ.Α.Θ. Α.Ε. ". ")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν αλλάζει από άποψη
ουσίας τίποτε. Ο κ. Μπεντενιώτης έχει το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Το άρθρο 20, κεφάλαιο Β', που
προβλέπει τη συγχώνευση του Οργανισµού 'Υδρευσης
Θεσσαλονίκης και του Οργανισµού Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης,
αποτελεί µία βελτίωση της διαδικασίας και µία προοπτική
ανασχεδίασης δύο φορέων που έχουν έναν σπουδαίο και ιδιαίτερα
σηµαντικό ρόλο για τη συµπρωτεύουσα. ∆ηµιουργείται ένας
ισχυρότερος φορέας, τόσο για την παροχή υψηλότερης ποιότητας
παροχών προς τους πολίτες όσο και για την επίτευξη χαµηλότερου
κόστους και µεγαλύτερου αποτελέσµατος.
Οι παρατηρήσεις, που έγιναν από τους συναδέλφους της
Θεσσαλονίκης, είναι νοµίζω ειδικότερα σηµαντικές. Και εκείνο το
σηµείο στο οποίο πρέπει να σταµατήσουµε και να το

υπογραµµίσουµε είναι η διοίκηση αλλά και η ιδιοκτησία του νέου
φορέα. Θα πρέπει η Νοµαρχιακή και η Τοπική Αυτοδιοίκηση να έχει
έναν ειδικότερο και καθοριστικής σηµασίας λόγο. Ειδικότερα,
µάλιστα, στην προοπτική της επέκτασης της δραστηριότητας του
φορέα σε θέµατα ύδρευσης, αποχέτευσης και αντιπληµµυρικής
προστασίας, αλλά και πώλησης τεχνογνωσίας εντός αλλά και εκτός
της χώρας.
Το κεφάλαιο Γ', άρθρο 21, που αναφέρεται στη συµπλήρωση και
τροποποίηση του ν. 2601/98, έρχεται πολύ εύστοχα να
συµπληρώσει τα κίνητρα του αναπτυξιακού νόµου και πολύ ορθά
να επεκτείνει την παροχή των κινήτρων στις επενδύσεις των Ιερών
Μονών και της Ιεράς Κοινότητας του Αγίου 'Ορους, ειδικότερα στα
θέµατα µεταποίησης και χειροτεχνίας, αλλά και στη στήριξη των
ανανεωσίµων πηγών ενέργειας.
Ακριβώς γι'αυτό, κύριοι συνάδελφοι, η ψήφιση οµόφωνα των δύο
κεφαλαίων, κρίνεται σκόπιµο για να δηµιουργηθούν οι περαιτέρω
καλύτερες προοπτικές. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα δύο
κεφάλαια, που συζητάµε, τα οποία αναφέρονται το µεν ένα στη
συγχώνευση των Οργανισµών 'Υδρευσης και Αποχέτευσης της
Θεσσαλονίκης και το άλλο στη συµπλήρωση, αφού ο κύριος
Υπουργός δεν δέχεται τροποποίηση του αναπτυξιακού νόµου εµείς
θα τα ψηφίσουµε. Θέλω όµως να κάνω τις εξής παρατηρήσεις.
Πρώτον, η συγχώνευση έρχεται καθυστερηµένα. Και έρχεται
καθυστερηµένα διότι η Κυβέρνηση, ενώ είχε υποσχεθεί ότι θα
συγχωνεύσει ή θα καταργήσει εκατόν εβδοµήντα εννέα
οργανισµούς, µέχρι σήµερα και µε την υπό συγχώνευση των δύο
συγκεκριµένων οργανισµών, ο αριθµός φθάνει γύρω στους
τέσσερεις.
∆εύτερον, δεν έχει γίνει καµία πρόοδος στην υλοποίηση του ν.
2414, ο οποίος µιλούσε περί εκσυγχρονισµού των επιχειρήσεων.
Και εκεί δεν άλλαξαν αξιοκρατικά οι διοικήσεις, δεν έγιναν τα
επιχειρησιακά και στρατηγικά σχέδια και προγράµµατα. ∆εν έγιναν
τα συµβόλαια µε τις διοικήσεις και µε τον αρµόδιο Υπουργό.
Εµείς συµφωνούµε µε τη συγχώνευση, µε τις εξής όµως
προϋποθέσεις. Πρώτον, συµµετοχή της Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας, στο κεφάλαιο της υπό ίδρυση
ανώνυµης εταιρείας.
∆εύτερον, συµµετοχή εκπροσώπων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και
χαίροµαι διότι το δεχθήκατε αυτό, κύριε Υπουργέ, τουλάχιστον του
δηµάρχου και του νοµάρχου στη διοίκηση.
Και, τρίτον, να υπάρχει πλήρης εξασφάλιση των δικαιωµάτων των
εργαζοµένων.
Θέλω να κάνω και µία άλλη παρατήρηση. Καµία φορά
παραπονείστε ότι σας κατηγορούµε και σας κάνουµε σκληρή
κριτική. Νοµίζω ότι την Αξιωµατική Αντιπολίτευση την έχουµε
αναγάγει σε πολύ υψηλά επίπεδα το τελευταίο διάστηµα. Είναι
δυνατόν να µας λέτε ότι κάνουµε τη συγχώνευση, πλην όµως δεν
έχουµε κάνει απογραφή ακόµα των περιουσιακών στοιχείων;
∆ηλαδή τι κάνουµε; Τα ετοιµάζουµε όλα αυτά και µετά ερχόµαστε
και κάνουµε το νόµο. ∆εν κάνουµε το νόµο και µετά λέµε ότι το
κεφάλαιο θα είναι το τυχόν που θα προκύψει.
Τέλος, αναφορικά µε τις Μονές και την Ιερά Κοινότητα του Αγίου
'Ορους, βεβαίως ψηφίζουµε αυτήν την τροποποίηση του
αναπτυξιακού νόµου. Είπαµε χθες ότι φέρατε τροποποίηση µέσα σε
πέντε µήνες. ∆εν έπρεπε να είχατε προβλέψει και αυτό το κοµµάτι
στον αναπτυξιακό νόµο; Τον φέρατε καθυστερηµένα, τον φέρατε
µετά από πέντε µήνες και µείναµε πέντε µήνες χωρίς αναπτυξιακό
νόµο, τον φέρατε κουτσουρεµένο από πλευράς όρων αναπτύξεως,
αλλά τον φέρατε και ελλειµµατικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, για τη δεύτερη ενότητα, που
αφορά τη συγχώνευση των δύο οργανισµών, θέλουµε να
επαναλάβουµε αυτά που και χθες είπαµε, γιατί πιστεύουµε ότι το
πρόβληµα δεν λύνεται. Το πρόβληµα της ιδιωτικοποίησης δηλαδή,
έστω και σταδιακής, της καινούριας εταιρείας.
Για µας το ζήτηµα -και έτσι πιστεύουµε ότι πρέπει να το
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δούν και οι εργαζόµενοι- δεν είναι εάν θα συµµετέχει ή όχι η
αυτοδιοίκηση. Εάν θέλετε, µπορεί και να µην υπάρχει πρόβληµα σε
αυτό. Το ζήτηµα είναι ότι µε µία σειρά διατάξεις, κατ'αρχήν µε τη
µετατροπή της καινούριας εταιρείας σε ανώνυµη εταιρεία, ξεκινάει η
διαδικασία της ιδιωτικοποίησής της. Να µιλήσουµε δε και για τη
δυνατότητα δηµιουργίας θυγατρικών επιχειρήσεων, οι οποίες
µπορούν να αναλάβουν όλους τους σκοπούς και τις δραστηριότητες
της καινούριας εταιρείας -δεν αποκλείεται αυτό από το καταστατικό-
και να ανήκουν σε ιδιώτες. Βέβαια χθες είχαµε την προφορική
διαβεβαίωση του κυρίου Υπουργού ότι οι θυγατρικές εταιρείες κατά
51% θα ανήκουν στη µητρική και άρα στο δηµόσιο.
'Εχουµε να παρατηρήσουµε το εξής: Aκόµη και αυτή η δέσµευση ότι
µόνο το 49% των θυγατρικών εταιρειών θα δοθεί σε ιδιώτες, εµείς
πιστεύουµε ότι είναι ιδιωτικοποίηση. Γιατί ξέρουµε πολύ καλά ότι και
µε ένα µικρότερο πακέτο µετοχών µπορεί ένας ιδιώτης να ελέγχει
την πολιτική µιας επιχείρησης. Πέρα απ'αυτό, ακόµη και αν
δεχτούµε αυτήν τη δέσµευση του κυρίου Υπουργού, δεν µπορούµε
να καταλάβουµε γιατί δεν γίνεται, δεν µπαίνει σαν διάταξη µέσα στο
νοµοσχέδιο. Η Κυβέρνηση δεν µας έχει συνηθίσει στην τήρηση των
δεσµεύσεών της. Ξέρετε, παλιότερα όταν ήθελαν να βάλουν τον
ΟΤΕ στο χρηµατιστήριο, µας έλεγαν ότι µόνο ένα 10% των µετοχών
του ΟΤΕ θα µπει στο χρηµατιστήριο. Και φθάσαµε σήµερα να
ξεπουλιέται το 49% του ΟΤΕ. 'Αρα, τι θα πει προφορική δέσµευση,
κύριε Πρόεδρε; Εµείς πιστεύουµε ότι αν έχει την πρόθεση η
Κυβέρνηση να κρατήσει τη νέα εταιρεία στο δηµόσιο, θα πρέπει να
το κάνει µέσα από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου.
Για το τρίτο κεφάλαιο, κύριε Πρόεδρε, δεν έχουµε καµία ιδιαίτερη
αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όπως είπα και στην
τοποθέτησή µου επί της αρχής, είναι τεχνικά σωστή η λύση
συγχώνευσης των δύο οργανισµών και µετά τη βελτίωση που έκανε
ο κύριος Υπουργός, που δέχθηκε και τη συµµετοχή της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και στο κεφάλαιο αλλά και στο ∆.Σ., εµείς
συµφωνούµε. Επιτρέψτε µας, όµως, να εκφράσουµε την επιφύλαξη.
'Οταν ακούστηκε από τον κύριο Υπουργό ότι µέχρι το 49% των
µετοχών µπορεί να ιδιωτικοποιηθεί, καταλαβαίνετε πόσο µικρή είναι
η απόσταση, το 49% να γίνει 51%. Και επειδή είναι γνωστό ότι η
Κυβέρνηση έχει τέτοιες προθέσεις -η µέχρι σήµερα ιστορία της
σ'αυτόν τον τοµέα έχει δείξει ανάλογες προθέσεις- καταλαβαίνετε...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Πείτε µας ένα παράδειγµα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Προχθές πουλήθηκαν τα
αφορολόγητα είδη. Μία περίπτωση η χθεσινή. Εποµένως επιτρέψτε
µας την επιφύλαξη, δεδοµένου ότι πρόκειται για ένα κοινωνικό
αγαθό, που τουλάχιστον εµείς δεν µπορούµε να φανταστούµε ότι
είναι δυνατόν να περάσει στα χέρια ιδιωτών.
'Οσον αφορά το άλλο άρθρο, που αναφέρεται στην τροποποίηση
του αναπτυξιακού νόµου, συµφωνούµε, αλλά δεν µπορούµε και
εµείς να µην παρατηρήσουµε ότι και κατά τη συζήτηση του σχετικού
νοµοσχεδίου φάνηκε η προχειρότητα, αφού ένα σωρό θέµατα
αφέθηκαν σε υπουργικές αποφάσεις και προεδρικά διατάγµατα, δεν
είναι της ώρας, αλλά και η συγκεκριµένη τροποποίηση είναι
χαρακτηριστικό της προχειρότητας µε την οποία αντιµετωπίστηκε
και συζητήθηκε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εάν από την αρχή η
Κυβέρνηση έκανε αυτό που πρέπει να κάνει και σε κάθε περίπτωση
αλλά και σ'αυτήν την περίπτωση να συνεργαστεί µε τους
εργαζόµενους αλλά και τους φορείς αυτοδιοίκησης, θα είχαµε
λιγότερες αντιδράσεις από την αρχή και δεν θα χρειαζόταν τώρα µε
προφορικές δεσµεύσεις να αλλάζουν αυτά τα οποία πολύ φοβάµαι
ότι στο τέλος δεν θα δεσµεύουν κανέναν, γιατί θα έχουν ξεπεραστεί.
Εµείς ήµασταν αντίθετοι από την αρχή µε τις ενοποιήσεις των
διαφόρων οργανισµών. Ακόµα, δεν έχουµε πεισθεί, γιατί δεν
βλέπουµε φως στο τούνελ, ότι αυτά τα σχήµατα θα µπορέσουν να

δώσουν και έργο. Γιατί από την αρχή έχει διαφανεί ότι αυτό που
έλειπε στην πόλη της Θεσσαλονίκης δεν ήταν η έλλειψη διοικητικού
σχήµατος ή συγκρότησης διοικητικού µηχανισµού που θα έδινε
λύση στα προβλήµατα. 'Ηταν η βούληση της κεντρικής κυβέρνησης
κάθε φορά να δίνει ενισχύσεις, για να ολοκληρώνουν έργα και
προγράµµατα αυτοί οι οργανισµοί.
Ο Οργανισµός Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης είναι µια ταλαιπωρία
πολλών χρόνων ανολοκλήρωτη, µε ένα Θερµαϊκό ο οποίος είναι το
πιο βρόµικο λιµάνι σήµερα στην Ελλάδα.
Χρειάζεται, λοιπόν, όχι µία διοικητική αναδιάρθρωση, αλλά µία
κεντρική βούληση. Αυτή η βούληση, όµως, πρέπει να συµβαδίζει
ταυτόχρονα και µε τους αρµόδιους φορείς της αυτοδιοίκησης. ∆εν
είναι δυνατόν να ξεχνάµε χθες και να θυµόµαστε σήµερα ότι η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση έχει συνταγµατικά κατοχυρωµένη την
υποχρέωση της παροχής και του ελέγχου των κοινωνικών αγαθών,
της ύδρευσης και της αποχέτευσης. Και το να µπαίνει σαν χαριστικό
σήµερα µέσα από πιέσεις των συναδέλφων της Συµπολίτευσης ότι
θα πρέπει να συµµετέχει η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, δηλαδή το
αυτονόητο, δείχνει από την αρχή την προδιάθεση και την αρνητική
στάση έναντι αυτών των πραγµάτων.
Μην ξεχνάµε ότι δεχόµαστε εδώ και µία βδοµάδα όχι απόλυτα
πειστικές -γιατί δεν υπήρξε και ο ανάλογος χρόνος- προτάσεις των
φορέων των εργαζοµένων, οι οποίοι περιφέρονται από γραφείο σε
γραφείο για να πείσουν για τα αναγκαία. ∆εν είναι τρόπος που
νοµοθετούµε αυτός.
Οι εργαζόµενοι βεβαίως συµµετέχουν στη διοίκηση, για να
µπορέσουν να συνεισφέρουν. Και ευτυχώς που συµβαίνει αυτό.
Αυτό, όµως, θα έπρεπε να είχε αρχίσει από την αρχή, ούτως ώστε
να ήταν πιο σωστά οργανωµένος ο ίδιος ο νόµος.
Εν τοιαύτη περιπτώσει εκτιµούµε ότι η συµµετοχή έστω και τώρα
της αυτοδιοίκησης και των εργαζοµένων θα είναι ένα βήµα το οποίο
θα εµποδίσει το βασικό στόχο της Κυβέρνησης, που είναι
ουσιαστικά η δια των θυγατρικών εταιρειών ιδιωτικοποίηση αυτού
του φορέα. Είναι στο κλίµα της εποχής, είναι µία πολιτική απόφαση
που έχει φανεί σε κάθε περίπτωση, είναι κάτι που, όπως και
προειπώθηκε, είχε αρχίσει ήδη να φαίνεται µε τις ΚΑΕ. Εκεί το
πηγαίνει η Κυβέρνηση και αυτό µας τροµάζει, γιατί τα κοινωνικά
αγαθά δεν είναι εµπορεύµατα.
'Οσον αφορά την παράγραφο για την επέκταση του αναπτυξιακού
νόµου, θέλω να πω τα εξής: Λείπουν πολλά στον αναπτυξιακό
νόµο. 'Εχουν παραβλεφθεί πολλά και χρειάζονται πολλές
συµπληρώσεις. Αυτό γίνεται και πολύ σωστά γίνεται και εµείς θα το
υπερψηφίσουµε.
Βεβαίως, το πώς θέλει κανείς να διαχειρισθεί την υπόθεση του
Αγίου 'Ορους, έχει φανεί από το διορισµό του εκλεκτού της
Κυβέρνησης στη διοίκησή του.
Είναι θέµατα τα οποία εµάς µας έχουν προβληµατίσει από την
αρχή. Ας ευχηθούµε τουλάχιστον ότι αυτές οι τυπικές διαδικασίες θα
ολοκληρώσουν µία προσπάθεια που γίνεται εκεί, για να παραµείνει
αυτός ο χώρος, χώρος πολιτισµού και χώρος προοπτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ακριτίδης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί του κεφαλαίου αυτού
µίλησα αρκετά αναλυτικά στη χθεσινή συνεδρίαση και τόνισα εκεί
ότι κρίνω τη ρύθµιση αυτή της συνένωσης των δύο αυτών
οργανισµών κοινής ωφέλειας στην πόλη µου ως θετική, ιδιαιτέρως
σε ό,τι αφορά τους στόχους που επιδιώκει η ρύθµιση αυτή.
Επίσης θέλω να σηµειώσω ότι ήταν πολύ χρήσιµη η αποσαφήνιση
που έκανε ο κύριος Υφυπουργός πάνω σε δύο σηµεία. Εις µεν το
πρώτο σηµείο ότι οι ρυθµίσεις αυτές αφορούν τη συνένωση και του
νέου οργανισµού, ο οποίος θα προκύψει, η νέα ανώνυµη εταιρεία,
και ότι η προοπτική της µετοχοποίησης και κάθε άλλης µορφής
ιδιωτικοποίησης, που αφορά αυτόν τον οργανισµό, δεν πρόκειται να
επεκταθεί πέραν του 49%. Αυτό σηµαίνει ότι ο έλεγχος µένει στο
δηµόσιο.
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Χαρακτηριστικά µάλιστα υπογράµµισε ο κύριος Υφυπουργός ότι
κρίνοντας τη γενικότερη σηµασία αυτών των οργανισµών, η
Κυβέρνηση επιδιώκει ο έλεγχος να παραµείνει στην κεντρική
εξουσία. Αυτό είναι χαρακτηριστικό του ότι δεν προτίθεται να
µεταβιβάσει κεφάλαιο σε άλλους φορείς. Νοµίζω ότι δεν είναι κακό
αυτό το πράγµα.
Εγώ, όµως, θέλω τώρα πρόσθετα να αναφερθώ σε µερικά σηµεία,
τα οποία νοµίζω ότι είναι ζωτικής σηµασίας.
Το πρώτο είναι ότι φαντάζοµαι πως ο κύριος Υφυπουργός θα
δεχθεί συµµετοχή στο διοικητικό συµβούλιο εκπροσώπων της
αυτοδιοίκησης. Η πρότασή µου είναι να συµµετέχει ο ∆ήµος
Θεσσαλονίκης ως µεγάλος, ισχυρός και µε ιστορική σχέση µε τους
οργανισµούς αυτούς.
Παρενθετικά εγώ θέλω να θυµίσω πριν από το 1977, από το 1976,
οι δύο αυτοί οργανισµοί ήταν ενοποιηµένοι. Το 1976 διαχωρίστηκε
ο Οργανισµός Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης από τον Οργανισµό
'Υδρευσης Θεσσαλονίκης. Και πρόεδρος του ενοποιηµένου
οργανισµού ήταν ο ∆ήµαρχος Θεσσαλονίκης. Υπάρχει, δηλαδή, ένα
ιστορικό προηγούµενο. Παρέµεινε δε ως πρόεδρος και στη συνέχεια
µόνο στον Οργανισµό 'Υδρευσης. Αυτά είναι γνωστά.
Να πω, λοιπόν, ότι ο ∆ήµος Θεσσαλονίκης και η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση πρέπει να συµµετέχουν στο διοικητικό συµβούλιο. Και
τα υπόλοιπα ρυθµίζονται εύκολα.
Θέλω να κάνω ακόµη ένα σχόλιο, το οποίο νοµίζω ότι έχει και µία
ειδικότερη σηµασία. Είναι κατανοητό, όταν νοµοθετείται ένα
καταστατικό, να υπάρχουν ειδικές προβλέψεις για τα άρθρα του
κωδικοποιηµένου νόµου που διέπει τα των ανωνύµων εταιρειών,
του 2190/1920. Και εδώ υπάρχουν τέτοιες ρητές διατάξεις. 'Οπως
υπάρχουν και διατάξεις που διαχωρίζουν. Για παράδειγµα,
διαχωρίζεται η διαδικασία, ο τρόπος µε τον οποίο µπορεί να γίνει η
αύξηση του κεφαλαίου. Λέει, λοιπόν, ότι εάν το αποθεµατικό είναι
µεγαλύτερο του 1/4 του συνολικού κεφαλαίου, τότε η αύξηση του
κεφαλαίου γίνεται µε διαφορετικούς όρους. Και σε κάθε διαφορετική
περίπτωση, η αύξηση του κεφαλαίου µπορεί να γίνει µόνο µε
τροποποίηση του οικείου άρθρου του καταστατικού, όπως
νοµοθετείται τώρα, δηλαδή του άρθρου 20.
Πάµε λίγο πάρα πίσω τώρα και βλέπουµε το εξής, κύριε
Υφυπουργέ. Στο µεταβατικό άρθρο 9 λέει τα εξής: "Το παραπάνω
καταστατικό, που εγκρίνεται µε τον παρόντα νόµο, τροποποιείται µε
απόφαση της γενικής συνέλευσης..."
Επ'αυτού έχω να κάνω δύο παρατηρήσεις.
Πρώτον, πώς είναι δυνατόν η γενική συνέλευση να τροποποιεί νόµο
που ψηφίστηκε από τη Βουλή. Αυτό το "παραπάνω καταστατικό"
νοµοθετείται µε το άρθρο 20. Και µε την παράγραφο 4 του άρθρου
9 του καταστατικού η γενική συνέλευση, δηλαδή ο Υπουργός των
Οικονοµικών, λαµβανοµένης υπόψη και της δέσµευσης ότι το 51%
θα ανήκει οπωσδήποτε στο δηµόσιο -αυτό πρέπει να
κατανοήσουµε- µπορεί να τροποποιεί το νόµο. Νοµίζω ότι είναι
λάθος και ότι αυτό πρέπει να απαλειφθεί τελείως. ∆εν µπορεί να
σταθεί και δικαιολογηµένα προκαλεί ανησυχίες σε ορισµένες
περιπτώσεις.
Και να κλείσω λέγοντας το εξής: Κύριε Υφυπουργέ, κάνατε µία καλή
ρύθµιση, για ό,τι αφορά το προσωπικό, τα δικαιώµατά του και το
µέλλον του. 'Εστω και προφορικά, να δεσµευθείτε για µία ακόµη
φορά ότι τίποτε από αυτά δεν πρόκειται να τεθεί σε κίνδυνο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κύριε συνάδελφε, επαναλαµβάνετε, παρακαλώ, το τελευταίο που
είπατε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Θα ήθελα µία επαναβεβαίωση ότι οι
προβλέψεις, που αφορούν τις εργασιακές σχέσεις του προσωπικού,
δεν πρόκειται να αλλάξουν. Γιατί εδώ, εάν το αφήσετε, µπορεί να
τροποποιηθεί και αυτό.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
'Οχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Νοµίζω, όµως, ότι γενικότερα πρέπει να
φύγει αυτή η διάταξη τροποποίησης του νοµοθετηµένου
καταστατικού. ∆εν µπορεί η απόφαση του Υπουργού των
Οικονοµικών να ανατρέπει νόµο της Βουλής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα της
συγχώνευσης µας βρίσκει σχεδόν όλους σύµφωνους. 'Οµως, η
συγχώνευση δεν σηµαίνει αυτοµάτως και δηµιουργία Α.Ε. Η
συγχώνευση µπορεί να σηµαίνει συγχώνευση δύο οργανισµών ή
τριών ή τεσσάρων ή πέντε σε ένα φορέα ή σε ένα νέο οργανισµό.
Εποµένως η Κυβέρνηση µπορεί να είναι συνεπής µε τις εξαγγελίες
της περί µειώσεως του δηµοσίου. Ουσιαστικά, όµως, δεν πρόκειται
περί τούτου.
Αντιθέτως πρόκειται περί µιας δηµιουργίας Α.Ε., χωρίς να
γνωρίζουµε το κεφάλαιό της.
∆εν υπάρχει συµβόλαιο συγχώνευσης, κύριε Υπουργέ. ∆εν µας
έχετε δώσει τι θα συγχωνεύσετε και ποια είναι όλα τα πάγια
περιουσιακά στοιχεία, αλλά και µη πάγια. Η συγχώνευση αυτή
οδηγείται κατευθείαν σε µια ίδρυση Α.Ε. Κι εδώ καλούµεθα πλέον
να νοµοθετήσουµε ουσιαστικά το καταστατικό της Α.Ε. και τίποτα
παραπάνω. ∆εν πρόκειται, εποµένως, περί συγχώνευσης,
πρόκειται περί κατάργησης. Υπάρχει κατάργηση των δύο
οργανισµών, κατάργηση των δύο φορέων και µία σύσταση Α.Ε., την
οποία εδώ νοµοθετούµε.
Πολύ σωστά ο προλαλήσας συνάδελφος επεσήµανε ότι εφόσον το
καταστατικό ψηφίζεται από τη Βουλή, δεν µπορεί αυτό να
τροποποιείται από τη γενική συνέλευση. 'Η θα πείτε, λοιπόν, ότι
ιδρύεται µία Α.Ε., στην οποία θα θέσετε τα ουσιαστικά και µη
τροποποιούµενα θεµελιώδη άρθρα, οπότε όλα τα υπόλοιπα θα τα
αφήσετε στη γενική συνέλευση, ή αν το κάνετε έτσι, όπως το
φέρνετε, αυτό, αν ψηφιστεί, δεν µπορεί να τροποποιηθεί παρά µόνο
διά νόµου.
Είναι απορίας άξιον, γιατί κάνετε Α.Ε., γιατί δεν κάνετε πραγµατική
συγχώνευση και δηµιουργία φορέα. Αλλά είναι γνωστό τοις πάσι ότι
η δηµιουργία της Α.Ε. βγάζει όλα αυτά τα έξοδα από τον κρατικό
προϋπολογισµό και δεν φαίνεται. Η λειτουργία της Α.Ε. µπορεί να
κάνει προσλήψεις, χωρίς το νόµο Πεπονή και έξω από
οποιαδήποτε διαδικασία του δηµοσίου. Η Α.Ε. είναι γνωστό ότι
µπορεί να κάνει προµήθειες έξω από το γενικό νόµο των
προµηθειών περί δηµοσίου.
Θα θέλαµε, κύριε Υπουργέ, απαντήσεις σ' αυτά, γιατί αν πράγµατι
όπως κάποιοι ισχυρίζονται, δεν ισχύουν, θα θέλαµε και να µας τα
θεµελιώσετε, γιατί η Α.Ε. µε τον 2414 -και θα παρακαλούσα να
προσέξετε την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ- λειτουργεί πλέον µε
τον 2190 ως προς αυτά τα θέµατα και όχι ως προς τους άλλους
νόµους.
Εποµένως, το πρόβληµα κατά τη γνώµη σας ήταν στο διοικητικό
σχήµα και πώς θα λάβει αποφάσεις για την καλύτερη προοπτική
της πόλης, ώστε να προχωρήσουν αυτά τα θέµατα ή τελικά να
δηµιουργηθεί µία Α.Ε., η οποία θα βγει από τον κρατικό
προϋπολογισµό και δεν θα φαίνεται τίποτα και θα λειτουργήσει
σύµφωνα µε τον 2414;
Εσείς αλήθεια πιστεύετε ότι αυτό το σχήµα της Α.Ε. θα δώσει
ώθηση και λύση στα προβλήµατα, που απασχολούν σήµερα την
πόλη, θα δώσει λύσεις στα συγκεκριµένα ζητήµατα, στην ύδρευση
και στην αποχέτευση; Μα, οι λύσεις δεν δόθηκαν, ακριβώς γιατί το
διοικητικό σχήµα ήταν τέτοιο, που και οι αποφάσεις να επαίρνοντο
από το διοικητικό συµβούλιο, έπρεπε να εγκριθούν από την
κεντρική διοίκηση και κατά συνέπεια, δεν υπήρχε η αποκέντρωση,
που έπρεπε να υπάρχει και πολύ περισσότερο, κύριε Υπουργέ, που
γνωρίζετε ότι πρόεδρος στον οργανισµό ήταν ο δήµαρχος, ο οποίος
αν µη τι άλλο νοιάζεται και προσπαθεί για τις λύσεις αυτές.
Είναι επίσης απορίας άξιο, γιατί ενώ είχε δύο χρόνια πίσω της η
Κυβέρνηση -και κατά δήλωση του εκπροσώπου σας, έχει άλλα δύο
χρόνια µπροστά- φέρνει την τελευταία µέρα, που κλείνει η Βουλή
για τις δηµοτικές εκλογές, διάταξη τέτοια, η οποία ουσιαστικά
υποβαθµίζει την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Αλλάζει το ∆ήµαρχο
Θεσσαλονίκης  από  πρόεδρο  του  οργανισµού,  ενώ  θα
µπορούσατε,  κύριε  Υπουργέ,  να  τον  αφήσετε  πρόεδρο.  Για
µας  η  συµµετοχή  δεν  σηµαίνει  τίποτα.  Συµµετέχει  και  η  ΤΕ∆Κ,
συµµετέχουν  όλοι.  'Ηταν  πρόεδρος,  νοιάζεται  για  τα
προβλήµατα  της  πόλης  και  εν  πάση  περιπτώσει,  είναι



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆' - 7 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 115

εκλεγµένος και συµµετέχει ex officio λόγω αυτής της εκλογής στη
θέση αυτήν.
Τι καταλαβαίνετε λοιπόν; 'Οτι θα λύσετε τα προβλήµατα και θα
λειτουργήσει καλύτερα; Και βέβαια όχι. Κατά συνέπεια, το κάνετε
για λόγους, πρώτον οικονοµικούς, για να βγει από τον
προϋπολογισµό σας και να λειτουργήσει σαν Α.Ε. ∆εύτερον, το
κάνετε για προσλήψεις και για διαφορετικούς τρόπους διοίκησης,
κατά συνέπεια για να χτυπήσετε κιόλας το θέµα του δηµάρχου, που
µέσα στον πανικό, ο οποίος σας έχει πιάσει, προσπαθείτε να
δώσετε λύσεις, οι οποίες δεν αρµόζουν δύο µέρες πριν από τις
εκλογές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Η ενότητα που συζητάµε περιλαµβάνει
το άρθρο 20 για τη συγχώνευση των δύο οργανισµών και το άρθρο
21 για τις τροποποιητικές διατάξεις, που ευεργετεί τις ιερές µονές
και ιδία το 'Αγιο 'Ορος, που περιλαµβάνεται µέσα στο σύστηµα των
ενισχύσεων.
Σε ό,τι αφορά τη συγχώνευση, είναι σαφώς µια αλλαγή και δίνεται
µια ευλυγισία µε τη µορφή του σχήµατος που προσλαµβάνει η νέα
κατάσταση. Αναφύονται µερικά θέµατα. Στα άρθρα του
καταστατικού δίνεται η συνολική εικόνα του νέου σχήµατος, το
οποίο δηµιουργεί ορισµένα προβλήµατα.
Το πρώτο πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, είναι ο έλεγχος αυτού του
σχήµατος. Αναφέρεται ρητά ότι θα ανήκει στο δηµόσιο για ενενήντα
εννέα χρόνια και όλες οι σχετικές λεπτοµέρειες. Το ερώτηµα είναι:
Με τις θυγατρικές µπορεί να "σπάσει" αυτό το σχήµα και να µην
ανήκει στο δηµόσιο; Ικανοποιεί η δήλωσή σας ότι η µετοχοποίηση,
η διασπορά µετοχών µπορεί να γίνει -οι θυγατρικές µπορεί να πάνε-
µέχρι το 49%. Εποµένως, ο έλεγχος του δηµοσίου παραµένει
ακέραιος.
Το δεύτερο θέµα που εγείρεται αφορά το διοικητικό συµβούλιο.
Νοµίζω ότι έχετε αποδεχθεί, στο διοικητικό συµβούλιο να
περιλαµβάνεται και πρόσωπο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Εγώ θα
ήθελα να συµφωνήσω ακόµα για να απαλλαγεί και ο
προϋπολογισµός από αυτό και να εκλείψει ο κοµµατικός ερεθισµός.
Να βάλουµε κάποιον κοµµατικό πρόεδρο, που να παίρνει ένα µε
δύο εκατοµµύρια; Γιατί συνηθίζεται και αυτό τα τελευταία δέκα
χρόνια. Να βάλουµε πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου το
∆ήµαρχο Θεσσαλονίκης. Θα συµφωνήσω µε τον κ. Βουλγαράκη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Του κ. Μεϊµαράκη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Εκφράζω και µια ελπίδα και ευχή ότι θα
κερδίσουµε και τις δηµοτικές εκλογές! Αυτό βέβαια είναι αστείο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Να έλθετε στο Μαντείο
των ∆ελφών να σας δώσει χρησµό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Στο θέµα του διοικητικού συµβουλίου
υπάρχει και ένα άλλο πρόβληµα. Η θητεία είναι πενταετής και
µπορεί να παρατείνεται για όλα τα µέλη και ιδία για τους
εκπροσώπους των εργαζοµένων. Εγώ, έχω ανάλογες τροπολογίες
στις οποίες επιµένω, κύριε Υπουργέ. Επικαλείσθε τον ν. 2190/1920.
Καλό θα είναι, τα νέα σχήµατα µε την απαίτηση της ευκαµψίας που
προσδίδεται από το γενικό σύνολο των διατάξεων, να έχουν και µια
κατοχύρωση µ' ένα νέο πνεύµα και όχι του ν. 2190/1920. Να µην
προβλέπεται, λοιπόν, η ανανέωση για πέντε χρόνια, αλλά για ένα
χρόνο και πάντοτε µε τις διαδικασίες του ελέγχου.
Η τροποποίηση του καταστατικού σε καµία περίπτωση δεν θα
πρέπει -και θα πρέπει ρητά να αποκλειστεί- να προσβάλει τα
δικαιώµατα του προσωπικού.
Για το τελευταίο, κύριε Υπουργέ, πέρα από τις διευκρινίσεις που
κάνετε, θα ήθελα να παρακαλέσω να µπουν ρητές διατάξεις για τις
αποδοχές τους, για τις θέσεις που καταλαµβάνουν, για τα
ασφαλιστικά τους δικαιώµατα κλπ., γιατί αιωρείται µια ανησυχία του
προσωπικού. Μπορεί να είναι υπερβολική ή αν θέλετε και
αδικαιολόγητη. Εδώ είµαστε Κοινοβούλιο και µπορούµε να κάνουµε
ρυθµίσεις µε βάση και τη συνείδηση του νοµοθέτη, αφού είναι
δηλωµένη ότι τα προβλήµατα του προσωπικού δεν θίγονται.
Ας βάλουµε, λοιπόν, ρητές διατάξεις για το ασφαλιστικό, για τις

αποδοχές που έπαιρναν, για την εξέλιξη των αποδοχών, για τις
θέσεις που θα καταλαµβάνουν στο βαθµολόγιο κλπ., ώστε να
παύσει να υπάρχει αυτή η αιωρούµενη ανησυχία του προσωπικού.
Τέλος θέλω να πω ότι µε την επιµονή µου στις υποβληθείσες
τροπολογίες, που νοµίζω ότι εµπίπτουν στο γράµµα και στο πνεύµα
του νοµοθέτη -ότι δεν θέλετε να θίξετε τον έλεγχο, δεν θέλετε να
θίξετε τα δικαιώµατα του προσωπικού, δεν θέλετε να θίξετε τις
δηµοκρατικές διαδικασίες στη γενική συνέλευση, στο διοικητικό
συµβούλιο- ότι είναι αναγκαίο για την αξιολόγηση και τη συµµετοχή
του προσωπικού µε την καρδιά του στο νέο σχήµα, να
διευκρινιστούν όλα τα θέµατα που αποτελούν τον πυρήνα των
ανησυχιών του προσωπικού.
Να εκφράσω και ένα παράπονο, κύριοι συνάδελφοι. Εγώ
προσωπικά που δεν ανήκω στην αντίστοιχη επιτροπή,
αιφνιδιάστηκα εντελώς σαν Βουλευτής από το νέο νοµοσχέδιο.
'Εχω και πληροφορία, κύριε Υπουργέ, ότι αιφνιδιάστηκε και το
προσωπικό των δύο οργανισµών. Και σας παρακαλώ να κάνετε
αυτές τις διευκρινίσεις.
Πιστεύω εν κατακλείδι ότι το νέο σχήµα θα καλύψει την
αναµφισβήτητη θέληση και επιδίωξή σας, θα καλύψει την
προοπτική µιας προόδου για τους δύο οργανισµούς που επιτέλεσαν
και επιτελούν σηµαντικότατο έργο µέχρι σήµερα στη Θεσσαλονίκη.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καστανίδης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να παρακαλέσω τον κύριο Υφυπουργό να επιφέρει µια
βελτίωση στο άρθρο 9 παράγραφο 4 του καταστατικού του νέου
οργανισµού.
Κύριε Υφυπουργέ, η διατύπωση της παραγράφου 4 του άρθρου 9
όπως ενσωµατώνεται στο άρθρο 20, το γενικό άρθρο που αφορά τη
συγχώνευση του Ο.Υ.Θ. και του Ο.Α.Θ., είναι ευρεία και µπορεί να
προκαλέσει παρανόηση ότι η γενική συνέλευση των µετόχων,
δηλαδή ο Υπουργός των Οικονοµικών, µπορεί να τροποποιήσει
κάθε διάταξη του καταστατικού. Λέω ότι µπορεί να προκαλέσει
παρανόηση, διότι προφανώς η γενική συνέλευση των µετόχων δεν
µπορεί να τροποποιήσει κάθε τι που ρυθµίζεται από διάταξη νόµου.
Ωστόσο κάποιος θα µπορούσε να ισχυριστεί το εξής: Με διάταξη
νόµου και πάλι εξοπλίζεται η γενική συνέλευση των µετόχων να
τροποποιήσει το καταστατικό. Συνεπώς, αφού µε διάταξη νόµου
εξοπλίζεται και από διάταξη νόµου απορρέει η εξουσιοδότησή της,
µπορεί να θίξει άλλους νόµους αλλά και τις ρυθµίσεις που
περιλαµβάνονται στο καταστατικό. 'Ετσι λόγου χάρη θα µπορούσε
κάποιος να ισχυριστεί -θεωρητικό είναι αυτό- ότι η γενική συνέλευση
των µετόχων από τη στιγµή που θα ισχύσει το άρθρο 9
παράγραφος 4 µπορεί να τροποποιήσει τις εργασιακές σχέσεις ή
µπορεί να τροποποιήσει το προηγούµενο άρθρο 8 στην
παράγραφο 4, που επιβάλλει συµφωνία των µερών για τη σύνταξη
του κανονισµού προσωπικού.
Για να αποφύγουµε συνεπώς τέτοιου είδους παρερµηνείες, θα σας
παρακαλέσω να διατυπώσετε κάπως διαφορετικά το άρθρο 9
παράγραφος 4 µε δυο εναλλακτικές λύσεις που σας προτείνω.
Μπορεί δηλαδή να είναι ως εξής: Το παραπάνω καταστατικό που
εγκρίνεται µε τον παρόντα νόµο τροποποιείται πλην του άρθρου 8
µε απόφαση της γενικής συνέλευσης των µετόχων κ.ο.κ.
'Η αν σας φαίνεται δύσκολο να προσδιορίσουµε µόνο το άρθρο 8,
µπορεί να υπάρξει µία άλλη ευρύτερη διατύπωση, που είναι εξίσου
αποτελεσµατική: "Το παραπάνω καταστατικό που εγκρίνεται µε τον
παρόντα νόµο, τροποποιείται πλην των διατάξεών του που
απορρέουν απο διάταξη άλλου νόµου" ώστε να είναι σαφές ότι η
γενική συνέλευση των µετόχων δεν µπορεί να θίξει το ισχύον
νοµοθετικό καθεστώς.
Ο  ν.  2414  λόγου  χάρη  είναι  αυτός  που  επιβάλλει  τη
συµφωνία  των  µερών,  προκειµένου  να  συνταχθούν  γενικοί
κανονισµοί  προσωπικού.  Η  επικρατούσα  ερµηνεία  είναι  ότι  και
αν  ακόµη  έµενε  έτσι  το  άρθρο  9  παρ.  4,  χωρίς  την
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τροποποίηση που προτείνω, δεν θα µπορούσε να θιγεί ο ν. 2414.
Αλλά επειδή, όπως ξέρετε ιστορικά και σε χρόνο µεταγενέστερο η
νοµική σκέψη θα µπορούσε να ερµηνεύσει την αυθεντική βούληση
του νοµοθέτη µε πολλούς τρόπους, για να αποφύγουµε κακοτοπιές,
σας προτείνω τις δύο εναλλακτικές λύσεις, µε µία µερική
αναδιατύπωση του άρθρου 9 παρ. 4, ώστε να µην έχουµε κανένα
πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαθεµελής έχει
το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ-ΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσα
αλλά δεν ήµουν στην Αίθουσα ότι ο κύριος Υπουργός έκανε µία
ερµηνευτική δήλωση σε ό,τι αφορά το δηµόσιο χαρακτήρα της
συνιστωµένης µετά τη συγχώνευση ανωνύµου εταιρείας. Σε ό,τι
αφορά τις θυγατρικές, ότι µέχρι το 49% των µετοχών µπορεί να
είναι ιδιωτικές µετοχές. Αν αυτόν δεν είναι µέρος της νοµοθετικής
ρυθµίσεως και είναι απλώς η ερµηνεία που δίνει, η επιθυµία που
έχει ο παριστάµενος Υπουργός, τότε φυσικά δεν δεσµεύει τον
οιονδήποτε αύριο που αποτελεί τη διοίκηση αυτής της εταιρείας, να
αποφασίσει διαφορετικά. Νοµίζω ότι δεν κατοχυρώνει µε αυτόν τον
τρόπο το δηµόσιο χαρακτήρα της ΕΥΑΘ.
Η δεύτερη επισήµανσή µου έγινε µε έµφαση από τους
προλαλήσαντες συναδέλφους-συµπολίτες. ∆εν κατανοώ καθόλου
την ύπαρξη της παρ. 4 του άρθρου 9. ∆εν καταλαβαίνω πως είναι
δυνατό η γενική συνέλευση, δηλαδή, ο Υπουργός Οικονοµικών να
τροποποιεί τελικά νόµο γιατί εκεί καταλήγει το πράγµα. Κύριε
Υπουργέ, δεν σας πειράζει, απαλείψτε εντελώς την τέταρτη
παράγραφο. Ο κωδικοποιηµένος νόµος 2190/20 περί ανωνύµων
εταιρειών, ισχύει ούτως ή αλλέως. Και αν πρόκειται να γίνουν
τροποποιήσεις του καταστατικού, θα γίνουν σύµφωνα µε εκείνον.
Αλλά δεν είναι καταστατικό της εταιρείας η νοµική κατάσταση που
προβλέπεται για το υπαλληλικό προσωπικό των συγχωνευοµένων
εταιρειών. Εν πάση περιπτώσει θα πρέπει να είναι εκτός των
δυνατοτήτων του εκάστοτε Υπουργού Οικονοµικών να αλλάζει -επί
τα χείρω προφανώς γιατί αν πρόκειται να αλλάξει επί τα βελτίω,
κανείς δεν θα έχει παράπονο- τη νοµική και πραγµατική τελικώς
κατάσταση του προσωπικου των εργαζοµένων της συνιστωµένης
εταιρείας.
Θεωρώ ότι δεν έχει κανένα λόγο υπάρξεως, πρόκειται δε να
οδηγήσει και σε συγχύσεις και σε παρερµηνείες η εξακολούθηση
της υπάρξεως της παρ.4 ∆ιαγράψτε την, δεν σας χρειάζεται.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Να πω κατ' αρχήν στις παρατηρήσεις των συναδέλφων απο
Θεσσαλονίκη για την παρ. 4.
Οι συνεργάτες µου έχουν αναλάβει να βρουν µία λύση, µε βάση
αυτά που προτείνετε, για να διαλυθεί η οποιαδήποτε σύγχυση. Σε
λίγο θα σας πω ποια θα είναι η νέα του διατύπωση.
Θα ήθελα τώρα να κάνω µία γενική παρατήρηση για ορισµένους
συναδέλφους. ∆ιαπιστώνω ότι µερικοί συνάδελφοι, όποιο και αν
είναι το νοµοσχέδιο, λένε αναγκαστικά τα ίδια πράγµατα. Μιλάνε για
προχειρότητα, για βιασύνη και ζητούν να αποσυρθεί. ∆ηλαδή,
κοντεύουν ορισµένοι συνάδελφοι -και να µε συµπαθούν- να
καταντήσουν σαν τον τσοπάνη στο παραµύθι µε το λύκο. Κάποια
στιγµή δεν θα τους πιστεύει κανένας. Εποµένως, είναι καλύτερο να
µπαίνουν στην ουσία των πραγµάτων και να κάνουν παρατηρήσεις,
όπως κάνουν άλλοι συνάδελφοι, οι οποίοι σέβονται αυτόν το χώρο
και τον εαυτό τους.
'Ερχοµαι στο συγκεκριµένο άρθρο. Ως προς τη συµµετοχή της
αυτοδιοίκησης, θέλω να πω ότι δεν υπάρχει θεσµοθετηµένη ούτε
σήµερα µία τέτοια συµµετοχή. Βεβαίως ούτε στην ΕΥ∆ΑΠ των
Αθηνών υπάρχει. Ο κ. Ακριτίδης γνωρίζει την παλαιότερη εξέλιξη
του οργανισµού, δηλαδή πότε ήταν ενωµένος και πότε διεσπάσθη.
Πρέπει δε να γνωρίζετε ότι η Κυβέρνηση όρισε το δήµαρχο ως
πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου του ΟΥΘ.

∆έχθηκα την παρατήρηση του κ. Ακριτίδη, στην αρχή του άρθρου,
εκεί που λέµε, στο ε.α.α., ότι η ΕΥΑΘ Α.Ε. διοικείται από εννεαµελές
ή ενδεκαµελές διοικητικό συµβούλιο, να φύγουν οι λέξεις
"εννεαµελές" και το διαζευκτικό "ή" και να γίνει ως εξής: "Η ΕΥΑΘ
Α.Ε. διοικείται από ενδεκαµελές διοικητικό συµβούλιο", για να
έχουµε τα περιθώρια να εκπροσωπηθούν οι φορείς της
αυτοδιοίκησης γενικότερα.
Στην παρατήρηση του κ. Κωστόπουλου για συµµετοχή της
αυτοδιοίκησης στο µετοχικό κεφάλαιο, θέλω να πω ότι δεν υπάρχει
καµία αντίρρηση γι' αυτό. 'Οταν θα ιδιωτικοποιηθεί, όταν θα έλθει ο
καινούριος νόµος, ασφαλώς η αυτοδιοίκηση θα µπορεί να
συµµετέχει µε κεφάλαιά της, αγοράζοντας µετοχές της νέας
εταιρείας.
'Οσον αφορά τις παρατηρήσεις σας, κύριε Μεϊµαράκη, πρέπει να
σας πω ότι δεν διαβάσατε πως ό,τι γίνεται, γίνεται µε βάση τον ν.
2414/96. Αυτός ο νόµος προβλέπει ακριβώς αυτά που ισχύουν για
προµήθειες, για δηµόσια έργα και προσλήψεις. ∆εν κάνουµε
ανώνυµες εταιρείες, για να προσλαµβάνουµε τον οποιονδήποτε
που λέτε εσείς. Ούτε ήλθε το νοµοσχέδιο εν όψει των εκλογών.
Κάθε φορά προσπαθείτε να βρείτε τη συγκυρία, για να συνδέσετε
µε αυτήν το νοµοσχέδιο. Είπατε ότι περιµέναµε ένα χρόνο για να
δούµε πότε θα γίνουν οι εκλογές και να φέρουµε δύο ηµέρες πριν το
νοµοσχέδιο, για να κάνουµε αυτές τις ρυθµίσεις. Για όνοµα του
Θεού! Ας παρέµβουµε για να διορθώσουµε κάτι που δεν είναι καλό
ή κάτι για το οποίο υπάρχει σύγχυση, όπως έκαναν οι συνάδελφοι
από τη Θεσσαλονίκη. Βλέπετε ότι αυτήν τη στιγµή, µε βάση τις
προτάσεις τους, επεξεργαζόµαστε κάτι καλύτερο για το
συγκεκριµένο άρθρο.
Νοµίζω ότι στο άρθρο 8 κατοχυρώνονται τα συµφέροντα των
εργαζοµένων και για να µην υπάρξει καµία σύγχυση, περιµένω να
δω τη διατύπωση της παραγράφου 4 του συγκεκριµένου άρθρου.
Σε ό,τι αφορά τις γενικές παρατηρήσεις µερικών συναδέλφων
επαναλαµβάνονται σε όλα τα νοµοσχέδια ότι δεν υπήρξε διάλογος.
Σηµειώνω ότι έγινε διάλογος µε τους εργαζόµενους, ο ίδιος ο
γενικός γραµµατέας πήγε στη Θεσσαλονίκη, συναντήθηκε µε τους
εκπροσώπους των εργαζοµένων, ήρθαν οι εργαζόµενοι στη ∆ιαρκή
Επιτροπή, κατέθεσαν τις προτάσεις τους και γραπτά και µε βάση
όλα αυτά έγινε αυτό το νοµοσχέδιο.
Κατά τα άλλα είναι δέσµευση της Κυβέρνησης και δεν θα
επαναλαµβάνουµε κάθε φορά που νοµοθετούµε ποιες είναι οι
δεσµεύσεις της Κυβέρνησης µε το νόµο.
'Εχουµε πει ποιες είναι οι επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας που θα
παραµείνει το πλειοψηφικό τους πακέτο στο δηµόσιο. 'Ετσι είναι και
εδώ. Επειδή ζήτησε ο κ. Ακριτίδης να το επαναλάβω, το κάνω και
λέω ότι η δήλωση αυτή ισχύει, όπως ισχύει και η δήλωση ότι στο
νέο ∆.Σ. θα εκπροσωπηθεί η αυτοδιοίκηση. Σε ποιο βαθµό και
πόσοι έχουµε το περιθώριο µε την αποδοχή της πρότασης του κ.
Ακριτίδη να πάµε στα έντεκα µέλη αναγκαστικά για να συζητήσουµε
µαζί τους ποιο θα είναι το σωστότερο.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η σύσκεψη των συνεργατών µου απεφάνθη
να το απαλείψουµε τελείως για να µην υπάρξει καµία σύγχυση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφώνησα και εγώ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Σας ευχαριστώ πολύ και βλέπετε ότι αποδεικνύουµε τη συνεργασία
µε τους συναδέλφους που έχουν προτάσεις να κάνουν και να µας
φέρουν σε µία τέτοια θέση, ώστε ό,τι είναι λογικό και σωστό να το
αποδεχθούµε.
Τώρα όσο για την περίπτωση της επέκτασης του αναπτυξιακού
νόµου στις ιερές µονές του Αγίου 'Ορους δεν υπήρξε από πουθενά
αντίρρηση. 'Ετσι και εγώ δεν έχω να προσθέσω τίποτα παρά να
σας ευχαριστήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας, των άρθρων
20 και 21 και προχωρούµε στην ψήφισή τους ένα προς ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20, όπως
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τροποποιήθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
'Αρθρο 21.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21, όπως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως έχει.
Κύριε Υπουργέ, έχετε κάτι να πείτε για την τροπολογία.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
'Οχι δεν έχω, κύριε Πρόεδρε. Απλώς θέλω να πω ότι είναι µία
τροπολογία που η Κυβέρνηση έχει ανακοινώσει την παρέµβασή της
σχετικά µε την τιµή του πετρελαίου και αυτό γίνεται πράξη µε αυτήν
εδώ την τροπολογία, όπου αναφέρεται από ποια ηµεροµηνία θα
αρχίσει να ισχύει η µείωση του κατά είκοσι χιλιάδες (20.000)
δραχµές το χιλιόλιτρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Με αυτήν την τροπολογία η
Κυβέρνηση µειώνει κατά είκοσι χιλιάδες (20.000) δραχµές το
χιλιόλιτρο το πετρέλαιο ντίζελ, δεν µπορεί να έχει κανένας
αντίρρηση. Είναι ουσιαστικά µία µείωση της φορολογίας που η Νέα
∆ηµοκρατία υιοθετεί, γιατί ένας σωστός τρόπος διακυβέρνησης του
τόπου είναι η µείωση διαφόρων φορολογιών, είτε φυσικών
προσώπων είτε και των εµµέσων φόρων και αυτό για να
ενισχύσουµε τις χαµηλοεισοδηµατικές τάξεις.
'Οµως, η Κυβέρνηση αυτή την κάνει βασικά υπό την πίεση της
σταθερότητας και της εµµονής του πληθωρισµού να µένει πάνω
από το 5%.
Πρέπει να θυµίσω στη Βουλή, ότι ο στόχος της Κυβέρνησης για
µείωση κάτω από το 5% ήταν στις 31/12/1996 και εξακολουθούµε
να βρισκόµαστε πάνω από το 5% και µάλιστα µε µία δραχµή
ανατιµηµένη γύρω στο 50% από ότι ήταν υποτιµηµένη την 14η
Μαϊου, πράγµα που σηµαίνει ότι υποκρύπτεται και άλλο ποσοστό
πληθωρισµού και αυτό οφείλεται στις µη σωστές επιλογές της
Κυβέρνησης, οι οποίες θα οδηγούσαν στη µείωση του
πληθωρισµού.
Αυτά έχω να πω. Πρέπει να επιστήσω για άλλη µία φορά στην
Κυβέρνηση, ότι θα πρέπει να αναθεωρήσει την οικονοµική της
πολιτική. Πρέπει να πάρει τις µεγάλες αποφάσεις, αν θέλουµε να
οδηγηθούµε σε σωστή πορεία και σε επίτευξη των κριτηρίων
σύγκλισης, όχι µόνο για να µπούµε στην ΟΝΕ, αλλά για να
εκσυγχρονίσουµε την ελληνική οικονοµία και να ζήσουν καλύτερα οι
'Ελληνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πάντως, πέρα από την
αιτία, κύριε Κωστόπουλε, το αποτέλεσµα είναι θετικό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ψηφίσουµε και εµείς την
τροπολογία που έχει φέρει ο Υπουργός για τη µείωση της
φορολογίας του ντίζελ. Θέλουµε, όµως, να κάνουµε την εξής
παρατήρηση:
Κατ' αρχήν, η συγκεκριµένη τροπολογία έρχεται για να βοηθήσει το
στόχο της Κυβέρνησης -τον οποίο έχει αναγάγει και σε εθνικό
στόχο- τη µείωση του πληθωρισµού και κατ' επέκταση την είσοδό
µας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση. 'Αρα, τα περί
προστασίας των λαϊκών εισοδηµάτων για µας είναι λόγια του αέρα,
αν σκεφθεί κανείς ότι στην περσινή ανάλογη τροπολογία έγινε µάχη
εδώ µέσα ακόµα και για τα περιθώρια, τα όρια για τα οποία θα
ίσχυε η µειωµένη φορολογία.
Επίσης, θέλουµε να πούµε, ότι από χθες, από την κατάθεση
δηλαδή της τροπολογίας στη Βουλή, έχει επιδοθεί η Κυβέρνηση δια

µέσου των Υπουργών της και των Υφυπουργών της σε έναν αγώνα
διαφήµισης της συγκεκριµένης ρύθµισης εν όψει βέβαια και των
εκλογών για να βελτιώσει το προφίλ της.
Είναι αστείο, κύριε Πρόεδρε, να φορτώνεις επί ένα χρόνο τον
ελληνικό λαό µε βάρη, φόρους κ.λπ και όταν έρχεται η ώρα για
άλλους βασικά λόγους να πάρεις κάτι πίσω, να κάνεις µία τέτοια
προπαγάνδα και διαφήµιση ουσιαστικά για να τους κοροϊδεύεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, συµφωνούµε και
εµείς µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση. Αλλά επειδή θυµήθηκα τη
συζήτηση πέρυσι τον Οκτώβριο -και δεν µπορώ να µη σταθώ στην
προσπάθεια που έκανε τότε η Κυβέρνηση για να κάνει πιο µικρή τη
διάρκεια του χειµώνα και έγιναν πολλές παρεµβάσεις από όλους
τους συναδέλφους και την προσπάθειά της όσο το δυνατόν να είναι
µικρότερη αυτή η µείωση της τιµής- δεν δικαιολογείται βέβαια
σήµερα η άποψή της, ότι το κάνει για την προστασία των
εισοδηµάτων των χαµηλών και µεσαίων στρωµάτων, γιατί κάτι
τέτοιο θα το έκανε και πέρυσι. Οι λόγοι είναι ξεκάθαροι, ότι οφείλεται
στην προσπάθειά της να τιθασεύσει τον πληθωρισµό, κάτι για το
οποίο τουλάχιστο απ' ότι µέχρι σήµερα έχει φανεί έχει πέσει έξω
στις προβλέψεις της. Παρ'όλα αυτά, εµείς συµφωνούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θυµάµαι πέρυσι µία τέτοια
συζήτηση, όπου άκαµπτη η Κυβέρνηση οριοθετούσε σε
συγκεκριµένο χρόνο το χρόνο µείωσης των δασµών, τη στιγµή
µάλιστα που και Βουλευτές της ίδιας της Κυβέρνησης από τη
Βόρειο Ελλάδα επέµεναν και αιτιολογούσαν σαν αναγκαία αυτήν τη
ρύθµιση, την ακαµψία της Κυβέρνησης.
Φέτος και για προεκλογικά τερτίπια, αλλά και για τεχνικούς λόγους
όπως λέει να ενισχυθούν οι αντιπληθωριστικές τάσεις της
οικονοµίας, το αποδέχεται. ∆ηλαδή, δείχνει τελικά ότι οι
προσαρµογές της έχουν να κάνουν µε συγκρίσεις αριθµών και όχι
µε ευαισθησίες. Αυτό το λέµε γιατί κάποια στιγµή πρέπει εδώ
πολιτικά να τοποθετούµαστε και όχι οικονοµίστικα.
Βεβαίως και συµφωνούµε, όχι για την αντιπληθωριστική σας
πολιτική την οποία έχουµε κατακρίνει πολλές φορές. Το κάνουµε και
προειδοποιούµε ότι πρέπει να γίνει και του χρόνου, διότι δεν είναι η
Ελλάδα ίδια και δεν πρέπει να κοιτάµε τα µετεωρολογικά δελτία για
να νοµοθετούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
Εσείς διαφωνείτε;
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είναι προφανές ότι το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. ψηφίζει τη διάταξη, αλλά δεν είναι δυνατόν να µη
σχολιάσω ότι ενώ ψηφίζουν όλα τα κόµµατα της Βουλής, σκέφτηκαν
ότι θα ήταν χρήσιµο να κάνουν και µια αναδροµική κριτική για το τι
έγινε πέρυσι. Και ενώ κάνουν µια αναδροµική κριτική για το τι έγινε
πέρυσι -δηλαδή πέρυσι όταν η Κυβέρνηση πάλι εισήγαγε µείωση
του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης- η διαφωνία ήταν αν θα έπρεπε
να είναι τόσο και όχι περισσότερο ή αν θα έπρεπε να αρχίζει την
τάδε ηµεροµηνία και όχι µια άλλη ηµεροµηνία. Η ουσία είναι ότι
εισήγαγε µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης η Κυβέρνηση
πέρυσι.
Τώρα τι κάνουν; Φέτος λέει γίνεται για προεκλογικούς λόγους και
εξαγγέλλεται και διαφηµίζεται. Πέρυσι άραγε εκλογές είχαµε όταν το
έκανε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν το έκανε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Το έκανε.
Μια και δεν βρίσκουµε τίποτα να πούµε τώρα για τη ρύθµιση
κάνουµε µια αναδροµική κριτική για το τι λέει συζητήθηκε πέρυσι.
Και θέλω να πω ότι πριν από λίγες µέρες που συζητούσαµε εδώ το
φορολογικό νοµοσχέδιο και στην επιτροπή, είναι οι ίδιοι οι
συνάδελφοι, τα ίδια κόµµατα τα οποία φώναζαν στον Υφυπουργό
"τι κάνετε; Γιατί φέρνετε µόνο µείωση στη βενζίνη και δεν φέρνετε τη
µείωση του πετρελαίου τη µείωση του ειδικού φόρου
κατανάλωσης;" Είχε προαναγγείλει η Κυβέρνηση δια του αρµοδίου
Υφυπουργού ότι "αναµείνατε, σε λίγες ηµέρες πρόκειται να
διαµορφώσουµε το τελικό επίπεδο και θα το φέρουµε εδώ και θα το
ψηφίσουµε".
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Το ζητούσαν λοιπόν πριν από λίγες µέρες και µάλιστα πίεζαν την
Κυβέρνηση να το φέρει. Τώρα που το φέρνει, τάχα το κάνει για
προεκλογικούς λόγους. Και µια και συµφωνούν, επί της ουσίας και
φαίνεται η αντιπολιτευτική συνείδηση δεν επιτρέπει να συµφωνούν,
λέει ας συµφωνήσουµε αλλά κάνοντας και µια αναδροµική κριτική
για το τι έγινε πέρυσι, έτσι για να έχουµε να λέµε.
∆εν νοµίζω λοιπόν ότι όλα αυτά µπορούν να αποτελούν µια σοβαρή
επιχειρηµατολογία και µάλιστα να στηρίζει κανείς µέσα σ' αυτήν την
επιχειρηµατολογία και µια κριτική, ότι δεν υπάρχει ευαισθησία από
την Κυβέρνηση και µονοπωλείται η ευαισθησία από τα κόµµατα της
αντιπολίτευσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Το λέµε φέτος και για του χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Ρόκο, έχετε κάθε
δικαίωµα να αιτιολογήσετε την άποψή σας και όπως θέλετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θέλετε κάτι; Οµοφωνούν,
κύριε Υφυπουργέ. Θα σχολιάσετε τα σχόλια; 'Εχετε βέβαια κάθε
δικαίωµα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Να σχολιάσω και τα σχόλια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το λέω απλώς επειδή
πρέπει να βιαστούµε να πάµε στις εκλογικές µας περιφέρειες.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Θα φύγουµε, κύριε Πρόεδρε. Εγώ είµαι συνέχεια εδώ δεν µπορώ να
πάω ούτε έξω από την Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κατ' αρχήν η µείωση δεν είναι είκοσι χιλιάδες (20.000) δραχµές -
νοµίζω ότι και εγώ το είπα είκοσι χιλιάδες (20.000) δραχµές- αλλά
είναι είκοσι δύο χιλιάδες (22.000) δραχµές. ∆ιότι από σαράντα δύο
χιλιάδες (42.000) δραχµές που ήταν ο φόρος κατεβαίνει στις είκοσι
χιλιάδες (20.000) δραχµές.
∆εύτερον, θέλω να επαναλάβω µε το δικό µου τρόπο αυτά που είπε
ο κ. Σφυρίου. ∆εν χρειάζεται τόση µεµψιµοιρία, αγαπητοί
συνάδελφοι. Εµείς άλλωστε δεν κρύψαµε το τι κάνουµε και πώς το
κάνουµε.
Λέει εδώ "η µείωση αυτή πραγµατοποιείται προκειµένου να
ενισχυθούν οι αντιπληθωριστικές τάσεις στην οικονοµία, αλλά και
για λόγους προστασίας του εισοδήµατος των καταναλωτών
πετρελαίου". ∆εν χρειάζεται λοιπόν να αναστατωνόµαστε γιατί
κάναµε κάτι καλό για το οποίο και εσείς συµφωνείτε. Πείτε τέλος
πάντων, αυτό σαν καλό φαίνεται από την Κυβέρνηση. Πείτε το αυτό
το πράγµα, δεν πειράζει. ∆εν θα χάσετε ούτε το αντιπολιτευτικό σας
µένος, ούτε τίποτε άλλο.
Αυτή η παρέµβαση για να ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, στοιχίζει
στα έσοδα του δηµοσίου ογδόντα δισεκατοµµύρια (80.000.000.000)
δραχµές περίπου, για την ακρίβεια εβδοµήντα οκτώ δισεκατοµµύρια
(78.000.000.000) δραχµές.
Και βεβαίως για να φθάσω στους αριθµούς και επειδή µας
κατηγορείτε συνεχώς ότι αυτά επιβάλλονται από τις Βρυξέλλες και
κάνουν και ράνουν κλπ. νά, λοιπόν, κάτι καλό που προκύπτει από
την προσπάθεια να µπούµε στην ΟΝΕ. Να, τα αποτελέσµατα της
προσπάθειας αυτής. Αλλά πίσω από όλα αυτά -γιατί µου φαίνεται
ότι δεν έχουµε καταλάβει τι σηµαίνει πληθωρισµός- αν µειώσουµε
τον πληθωρισµό, ποιος επωφελείται; Είστε τουλάχιστον υπέρ της
µείωσης του πληθωρισµού; Για να το καταλάβω αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Mε άλλο τρόπο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆είξτε τον άλλο τρόπο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Τον έχουµε πει πολλές φορές εδώ µέσα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Εγώ θέλω να τον ακούσω µία φορά εδώ µέσα στην Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μη γενικεύετε τώρα τη
συζήτηση σε θέµατα που δεν αφορούν στην τροπολογία.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Εν πάση περιπτώσει το να µειωθεί ο πληθωρισµός είναι εθνική
υπόθεση. 'Ολοι πρέπει να φροντίσουµε να µειωθεί ο πληθωρισµός.
Μην επιχαίρετε αν ο πληθωρισµός είναι σήµερα λίγο κάτω από το
5%. Είναι µία επιτυχία. Μην τη δίνετε στην Κυβέρνηση, αλλά πείτε
ότι το να µειωθεί ο πληθωρισµός είναι σοβαρή υπόθεση και πρέπει
όλοι να προσπαθήσουµε γι' αυτό. 'Οταν βλέπετε και ανεβαίνει λίγο
ο πληθωρισµός επιχαίρετε σαν να είστε έξω από αυτήν τη χώρα,
σαν να µη σας αφορά ως εκπροσώπους του ελληνικού λαού. Ε, για
όνοµα του Θεού!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Βλέπετε τι έγινε τώρα,
κύριε Υπουργέ. Μιλήσατε εσείς και άνοιξε η όρεξη τώρα και θα
µιλήσει ο κ. Αλογοσκούφης, ο κ. Μεϊµαράκης και πάει λέγοντας.
Ορίστε, κύριε Μεϊµαράκη, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, θα µιλήσω
µετά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ωραία.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα τρεις µαθητές και δύο
συνοδοί-καθηγητές από το Λύκειο Νέας Χαλκηδόνας.
Τους καλωσορίζουµε στο Ελληνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Αλογοσκούφης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Αν δεν κάνω λάθος, κύριε Πρόεδρε,
νοµίζω ότι ο κ. Κωστόπουλος είπε, ότι είναι θετικό το ότι µειώνεται η
φορολογία και δεν βλέπω γιατί η έκρηξη αυτή του κυρίου Υπουργού
και τα µαθήµατα προς την Αντιπολίτευση τη στιγµή ...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
∆εν σας αφορά στην περίπτωση αυτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Ναι, αλλά µισό λεπτό. Γίνεται
προσπάθεια για µείωση του πληθωρισµού µε αυτόν τον τρόπο, µε
το να θυσιάζονται δηλαδή εβδοµήντα οκτώ δισεκατοµµύρια
(78.000.000.000) από τον προϋπολογισµό, ελαφρύνει ασφαλώς
τους χαµηλόµισθους, τους χαµηλοσυνταξιούχους, αλλά αν αυτός
ήταν ο στόχος σας, θα το είχατε κάνει αυτό τα προηγούµενα χρόνια.
Το κάνετε τώρα -γιατί πρέπει τα πράγµατα να τα λέµε µε το όνοµά
τους- διότι η προσπάθεια για τη µείωση του πληθωρισµού έχει
ναυαγήσει και διότι επείγεστε εν όψει του 1999.
Προσπαθείτε, λοιπόν, µε αυτόν τον τρόπο -κατά 0,3 της µονάδας,
αν καταλαβαίνω, είναι η επίπτωση στον πληθωρισµό- να δείξετε για
του χρόνου λίγο χαµηλότερο πληθωρισµό. 'Οµως, πρέπει εδώ να
ξέρουµε όλοι µας, ότι αυτή είναι µία προσωρινή επίδραση στον
πληθωρισµό. Θα ισχύσει για ένα δωδεκάµηνο. Μετά το
δωδεκάµηνο, ακόµη και αν κρατήσετε χαµηλή έτσι τη φορολογία
στα καύσιµα, ο πληθωρισµός θα επανέλθει, θα φύγει δηλαδή αυτή
η επίπτωση από τον πληθωρισµό. ∆εν πρόκειται, λοιπόν, για
ορθόδοξη πολιτική µείωσης του πληθωρισµού. Μιλάµε για ένα
µέτρο απελπισίας, ένα µέτρο της πυρκαγιάς που λέµε. Θυσιάζουµε
έσοδα για να κερδίσουµε 0,3 της µονάδας, ώστε να παρουσιάσουµε
καλύτερα στοιχεία στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, η οποία σηµειωτέον
ξέρει ότι µε αυτά τα µέσα η µείωση του πληθωρισµού δεν είναι
διατηρήσιµη.
Γι' αυτό, λοιπόν, αφήστε τα µαθήµατα προς την Αντιπολίτευση. Η
Κυβέρνηση είναι στριµωγµένη στη γωνία. Το ξέρουµε, το
καταλαβαίνουµε, και για µας είναι εθνικός στόχος η ΟΝΕ,
καταλαβαίνουµε και την ανάγκη που υπάρχει να ελαφρυνθούν οι
χαµηλοσυνταξιούχοι, αλλά υπάρχουν και πιο ορθόδοξα µέτρα για τη
µείωση του πληθωρισµού.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Πέστε µου ένα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Αν ερχόσασταν πιο συχνά στη
Βουλή, κύριε Υφυπουργέ, θα ακούγατε και τις προτάσεις µας!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα ήθελα να σας πω,
κύριε Ρόκο, ότι το αντικείµενο της συζήτησης δεν είναι ο
πληθωρισµός. Εδώ ανοίγετε µία συζήτηση για τον πληθωρισµό,
που δεν νοµίζω ότι είναι της τροπολογίας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν την ανοίγω εγώ, κύριε Πρόεδρε, την
ανοίγει η ουσία της τροπολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Ρόκο, δεν την
ανοίγει η τροπολογία, εσείς την ανοίγετε. Επίσης, βλέπω και τον κ.
Κωστόπουλο που είναι έτοιµος να ζητήσει και αυτός το λόγο. ∆εν
θα δώσω σε άλλον το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: 'Εστω για µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Ρόκο, έχετε
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Να θυµίσω στον κύριο Υπουργό ότι ο τρόπος
πτώσης του πληθωρισµού ποικίλει από χώρα σε χώρα και από
πολιτική σε πολιτική. Θυµίζω στον κύριο Υπουργό ότι το παλιό
ΠΑ.ΣΟ.Κ. πάλιωσε, κατέβασε τον πληθωρισµό από το '81 στο '88
από 26% στο 13% µε αναπτυξιακή πολιτική. Τώρα την κατεβάζουµε
µε πτώση του εισοδήµατος, µε πτώση του τιµαρίθµου, µε ύφεση της
οικονοµίας, µε αποδιοργάνωση του παραγωγικού ιστού της χώρας.
Και είναι πολλές οι λεπτοµέρειες και πολλές οι ώρες που µπορεί να
µιλήσει κανείς, αρκεί να έχει µια άλλη πολιτική φιλοσοφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Νέα αγάπη και παλιά µε
βάλανε στη µέση, κύριε Ρόκο!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν το είπα για σας, κύριε Πρόεδρε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Σπυριούνη, αν
είναι γι' αυτό το θέµα ή γενικά για να κάνουµε συζήτηση, νοµίζω ότι
έχουµε βγει τελείως έξω από τη συζήτηση. Κανονικά δεν δικαιούσθε
το λόγο ούτε εσείς ούτε κανένας άλλος συνάδελφος από τη στιγµή
που δεν έχετε πρωτολογήσει. Σας δίνω το λόγο για µισό λεπτό για
να πείτε µια κουβέντα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι τελικά µε το
σχήµα και µε τις βελτιώσεις που κάνετε διαλύονται και οι ανησυχίες
του προσωπικού και είναι ένα θετικότατο σηµείο.
Το δεύτερο σηµείο. Η Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε, µε το συνολικό
νοµοθετικό της έργο προσπαθεί να σχεδιάσει και να υλοποιήσει τον
αναγκαίο και επιβαλλόµενο από τις περιστάσεις εκσυγχρονισµό. Και
το νοµοσχέδιο αυτό κινείται στην κατεύθυνση και στο πλαίσιο αυτό.
'Ενα τρίτο σηµείο που θέλω να πω είναι ότι -και πιστεύω ότι έχουµε
και τις ευχές όλων των πτερύγων, ακόµα και του ΚΚΕ
συγκεκαλυµµένως- έρχεται η Κυβέρνηση να πετύχει τους
συγκλιτικούς στόχους.
Θέλω, λοιπόν, να κάνω την εξής πρόβλεψη, κύριε Υπουργέ. Θα
πετύχουµε τους συγκλιτικούς όρους και ο Σηµίτης θα βάλει την
πατρίδα στην ΟΝΕ και θα ξανακερδίσει -και το λέω για να χαρείτε οι
υπόλοιπες πτέρυγες- τις επόµενες εκλογές. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 2099 και ειδικό 92 και ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η
τροπολογία;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2099 και ειδικό 92 έγινε δεκτή οµοφώνως.
Από τις εκπρόθεσµες τροπολογίες δεν γίνεται καµία δεκτή και καµία
δεν θα συζητηθεί.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Μεϊµαράκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Πιστεύω ότι ο κύριος Υπουργός στις
υποδείξεις που µας έκανε προηγουµένως και τις συµβουλές περί
παρουσίας µας στο Κοινοβούλιο, να µην αναφερόταν σε µας.
Είµαστε τακτικοί στη Βουλή και η Βουλή έχει µια συνέχεια, κύριε
Υπουργέ.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Είπα για νέους συναδέλφους, κύριε συνάδελφε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: 'Αρα δεν είµαι νέος. Σας ευχαριστώ.
Πάντως, κύριε Πρόεδρε, παριστάµεθα εδώ και περιµένουµε σήµερα
που κλείνει η Βουλή και θα ξανανοίξει µετά τις εκλογές, την
υλοποίηση της εξαγγελίας που έκανε η Κυβέρνηση σχετικά µε τη
ρύθµιση των χρεών κυρίως του ΑΡΗ και του ΠΑΟΚ, όπου µας είπε
η Κυβέρνηση ότι πριν κλείσει η Βουλή για τις δηµοτικές εκλογές θα
είχε καταθέσει τη ρύθµιση.
Θέλω να σηµειωθεί στα Πρακτικά ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δικαιώνεται
ουσιαστικά, που είχε καταγγείλει την εξαγγελία εκείνη ως µία
παλαιοκοµµατική µέθοδο κοροϊδίας όλων εκείνων που ασχολούνται
µε το θέµα.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, δεν
θα δώσω σε κανέναν συνάδελφο το λόγο γιατί είναι τελείως έξω
από τη συζήτηση και έξω από τον Κανονισµό.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Τον αφήσατε όµως να µιλήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Σφυρίου, δεν θα
µπορούσα να µαντέψω τι ήθελε να πει ο κάθε συνάδελφος περί
αυτού. Σας παρακαλώ, δεν δίνω σε κανέναν το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: ∆εν είπε ότι θα το φέρει προ των
εκλογών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εισερχόµαστε στην
ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου 22.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο 22;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το
ακροτελεύτιο άρθρο 22 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας:
"Ρυθµίσεις θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση
Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκηας (Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού
Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες διατάξεις" έγινε
δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων και η ψήφισή του στο
σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
'Εχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή
Εθνικής 'Αµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση της
Ευρωπαϊκής Συµφωνίας για την εγκαθίδρυση συνδέσεως µεταξύ
των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, που
ενεργούν στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αφ' ενός, και της
∆ηµοκρατίας της Σλοβενίας αφ' ετέρου, µετά της Τελικής Πράξης
και των ∆ηλώσεων αυτής".
Επίσης, η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης
και ∆ικαιοσύνης καταθέτει τις εκθέσεις της σε αιτήσεις για την άρση
της ασυλίας των Βουλευτών κ. Αθανασίου Γιαννόπουλου, Βαρσάµη
Γιοβανούδα, Απόστολου Κακλαµάνη, Κωνσταντίνου Καραµηνά,
Ευτύχιου Κοντοµάρη, Ηλία Παπαδόπουλου, Γεωργίου Ρόκου,
Ανέστη Σαατσόγλου και Σταύρου Σουµάκη.
'Εχουν διανεµηθεί τα πρακτικά της ∆ευτέρας 5 Οκτωβρίου 1998 (Α'
συνεδρίαση) και ερωτάται το Σώµα εάν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα πρακτικά
της ∆ευτέρας 5 Οκτωβρίου 1998 επεκυρώθησαν. (Α' συνεδρίαση)
∆έχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση, κύριοι
συνάδελφοι;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.45' λύεται η συνεδρίαση
για τη ∆ευτέρα 19 Οκτωβρίου 1998 και ώρα 18.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.
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